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استاندار اصفهان در جریان افتتاح نمایشگاه 
ح کرد: « مطر »زاینده نور

امضای تفاهم نامه همکاری 
فولاد مبارکه با بنیاد نخبگان

با هدف حمایت از نخبگان
 و با حضور استاندار اصفهان انجام شد؛

مدیرعامل فولاد مبارکه در آیین کاشت 46 اصله 
ح کرد: رس مطر

ُ
درخت ا

توجه به محیط زیست
 و کاشت نهال در فولاد مبارکه 

یک ارزش است

حراست فولاد مبارکه؛
 واحد برتر حراست شرکت های 

سازمان ایمیدرو

 فولاد مبارکه در حوزه 
انرژی های خورشیدی اتفاقات 

خوبی رقم زده است

2

سرمایه گذاری بیش از  ۲ هزار و ۴۸۰ میلیارد تومانی فولاد مبارکه
 در پروژه های عمرانی و خدماتی شهرستان مبارکه

سیاست ها و راهبردهای کلی نظام جمهوری اسلامی در دو دهه اخیر بر 
مبنای اقتصاد مقاومتی ترسیم  شده و بدون شک بخش عمده این نقشه راه 
مبتنی بر توجه و اهتمام ویژه به مقوله تولید و رونق و جهش آن بوده است، 
موضوعی که افزایش فشارها و تحریم ها بر اهمیت آن افزوده است. خوشبختانه 
و به حول و قوه الهی، با همت و تلاش متخصصان، صنعتگران و تولیدکنندگان، 
با وجود همه کارشکنی ها و سنگ اندازی های بین المللی، حرکت ملت ایران 
بدون نیاز به کشورهای خارجی همواره رو به  جلو بوده و تهدیدها به فرصتی 

برای خودکفایی و خوداتکایی تبدیل  شده است.
انقلاب اسلامی و رویدادها و تحولات متأثر از آن، نقشی تعیین کننده در تقویت 
اعتمادبه نفس و خودباوری و اتکا به توان و تخصص داخل کشور داشت. علاوه بر 
این، فشارها و تحریم های بین المللی و جنگ همه جانبه، اثری مضاعف بر عزم و اراده 
ملت برای تحقق آرمان های انقلاب، کسب استقلال سیاسی، اقتصادی و صنعتی و 
کمیت  دست یابی به خودکفایی همه جانبه گذاشت. این امر آزمونی روشن برای حا
و کارگزاران نظام اسلامی بود تا ثابت کنند تعامل حق و باطل ممکن نیست و تنها راه 
غلبه بر دشمنی ها و پیروزی در میادین مختلف، مقاومت، ایستادگی، مجاهدت و 

پایمردی در مسیر دست یابی به اهداف است.
»اقتصاد مقاومتی« عبارتی شناخته شده برای تولیدکنندگان و فعالان صنعتی 
و اقتصادی است؛ فرهنگی مجاهدانه و انقلابی همراه با تدبیر و تعامل به منظور 
رفع موانع و مشکلات بین المللی و داخلی برای دست یابی به چشم اندازها، در 
شرایطی که موانع و سنگ اندازی های بسیار در قالب محدودیت و تحریم، پیمودن 
راه پیشرفت را بیش از پیش دشوار می سازد. این فرهنگ مجاهدان مسیر تعالی 
ایران اسلامی است که به اذعان رهبر معظم انقلاب اسلامی، فرماندهان جنگ و 
نبرد اقتصادی هستند و قدم های آنان همچون مجاهدان فی سبیل الله، مأجور 

بارگاه الهی است.
 29 بهمن ماه که در تقویم کشور روز »اقتصاد مقاومتی و کارآفرینی« نام گذاری شده، 
فرصت خوبی برای تکریم این گفتمان و پاسداشت تلاش ها و مجاهدت های 

صورت گرفته در این عرصه است، مسیری که بدون شک، بهترین راه برای کسب 
عزت و تعالی ایران اسلامی است. محدودیت ها و تحریم های ظالمانه بین المللی 
برای سدکردن راه پیشرفت کشورمان ایران وضع شده اند، اما حقیقت این است 
که خودباوری و خوداتکایی، شاه کلید و رمز موفقیت برای مقابله با دشمنی ها و 

دست یابی به آرمان ها و چشم اندازهاست.
در این میان، مایه خرسندی است که صنعت فولاد کشور که صنعتی استراتژیک و 
مادر است، در مقایسه با سایر صنایع کشور، کارنامه و عملکرد خوبی در حوزه اقتصاد 
مقاومتی بر جای گذاشته و دستاوردهای متعددی در تولید، صادرات و توسعه 
کسب کرده است، به ویژه شرکت فولاد مبارکه که به عنوان یکی از مهم ترین بازیگران 
این صنعت، موفقیت های چشمگیری در صنعت و اقتصاد و عملیاتی ساختن 
سیاست های راهبردی در حوزه اقتصاد مقاومتی و کارآفرینی به دست آورده و به 

این دستاوردها می بالد.
شرکت فولاد مبارکه که خود مولود انقلاب اسلامی ایران در شرایط جنگ و تحریم 
کنون یکی از تولیدکنندگان بزرگ فولاد در منطقه خاورمیانه و جهان است  است، هم ا
و با توسعه کمّی و کیفی محصولات خود، ضمن تأمین نیازهای داخلی، محصولاتی 
کیفیت را به تولید انبوه رسانده و به کشورهای مختلفی صادر کرده است. مضاف بر  با
این، با کارآفرینی در حوزه های مختلف صنعتی، عمرانی، اقتصادی و خدماتی، زمینه 
اشتغال بیش از 400 هزار نفر را به طور مستقیم و غیرمستقیم فراهم کرده و بیش از 3 
هزار شرکت بالادستی و پایین دستی به عنوان تأمین کننده و پیمانکار و بهره بردار، 
از خدمات و دستاوردهای این شرکت به طور مستقیم و غیرمستقیم بهره می برند، 
دستاوردهایی که نشانه و نماد و الگویی موفق از توان و عزم و اراده ملت ایران برای 

غلبه بر فشارها و دشمنی هاست.
تردیدی نیست که این موفقیت ها در سایه مجاهدت و ایستادگی و تلاش 
متخصصان و کارگران متعهد و وظیفه شناس حاصل شده است و امید می رود که 
با بهره مندی از ثمره این دستاوردها، دغدغه های اقتصادی و معیشتی جامعه در 

سایه اقتصاد مقاومتی کاهش یابد.

اقتصاد مقاومتی؛ تنها مسیر عزت مدارانه توسعه و تحول

اقتصاد مقاومتی یعنی آن اقتصادی
یم،  ، در شرایط تحر  که در شرایط فشار

در شرایط دشمنی ها و خصومت های شدید 
بتواند تضمین کننده رشد و شکوفایی کشور باشد

مقام معظم رهبری )مدظله العالی(

در جریان افتتاح و کلنگ زنی پنج پروژه عمرانی و خدماتی شهرستان مبارکه با مشارکت فولاد مبارکه مطرح شد؛
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 فرمانده معظم کل قوا در سالروز بیعت تاریخی همافران 
و کارکنان نیروی هوایی با امام خمینی در ۱۹ بهمن ۱۳۵۷، با 
جمعی از فرماندهان و کارکنان نیروی هوایی و پدافند ارتش 

جمهوری اسلامی ایران دیدار کردند.
، روز تاریخی ۱9 بهمن را روز  رهبر انقلاب اسلامی در این دیدار
تولد ارتشی سرافراز، مستقل و دارای هویت خواندند و با اشاره 
کره با آمریکا در دهه نود و  به تجربه بی حاصل حدود 2 سال مذا
کید کردند:  اقدام آمریکا در زیر پا گذاشتن همه تعهدات خود، تأ
کره با آمریکا هیچ مشکلی از جمله دشواری های اقتصادی و  مذا
معیشتی را حل نمی کند، همانطور که حل نکرد؛ بنابراین، راه حل 
مشکلات »همت مسئولان متعهد و همراهی ملت متحد« است 

که ان شاءالله روز 22 بهمن این اتحاد و همدلی را خواهیم دید.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به مطالب و بحث هایی درباره 
کره در روزنامه ها و فضای مجازی و سخنان برخی افراد،  مذا
کره با آمریکا است و از  گفتند: محور این حرف ها، موضوع مذا
کره به عنوان یک امر خوب یاد می کنند، انگار که کسی مخالف  مذا

کره است. خوب بودن مذا
ایشان با اشاره به پُر کاری وزارت امور خارجه کشورمان در زمینه 
کید  کره و رفت و آمد و انعقاد قرارداد با همه کشورهای دنیا، تأ مذا
کردند: تنها استثنایی که در این زمینه وجود دارد آمریکا است. 
البته اسم رژیم صهیونیستی را به عنوان استثنا نمی بریم؛ چرا که 
این رژیم اساساً دولت نیست بلکه یک باند جنایتکار و غاصب 

سرزمین است.
حضرت آیت الله خامنه ای در تبیین علت استثناء بودن آمریکا 
کره  گر پشت میز مذا کره، گفتند: برخی وانمود می کنند ا از مذا
بنشینیم فلان مشکل حل می شود اما واقعیتی که باید درست 
کره با آمریکا هیچ تأثیری در رفع مشکلات  بفهمیم این است که مذا

کشور ندارد.
کره  حضرت آیت الله خامنه ای استفاده از تجربه »دو سال مذا
و امتیاز دادن و کوتاه آمدن اما به نتیجه نرسیدن« را ضروری 
برشمردند و افزودند: آمریکا همان معاهده را با وجود نقص هایی 
کره با چنین  که داشت نقض کرد و از آن خارج شد. بنابراین، مذا
دولتی غیرعاقلانه، غیرهوشمندانه و غیرشرافتمندانه است و با 

کره کرد. آن نباید مذا
ایشان با اشاره به مشکلات داخلی و معیشتی که اغلب مردم با 
آن درگیر هستند، گفتند: آنچه مشکلات را برطرف می کند عامل 
داخلی یعنی »همّت مسئولان متعهد و همراهی ملت متحد« 
است که مظهر این اتحاد ملی، راهپیمایی 22 بهمن است که 

ان شاءالله امسال نیز همه این وحدت را مشاهده خواهیم کرد.
رهبر انقلاب، »ملت بصیر و مسئولان خستگی ناپذیر« را عامل 
رفع مشکلات خواندند و افزودند: مسئولان بحمدالله مشغول 
کارند و بسیار امیدواریم که همین دولت محترم بتواند مشکلات 

معیشتی مردم را کمتر و سختی ها را برطرف کند.

به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین  الملل 
استانداری اصفهان، مهدی جمالی نژاد در پی پیروزی تیم 
فوتبال فولاد مبارکه سپاهان اصفهان در رقابت های جام 

حذفی پیام تبریکی صادر کرد.
متن پیام بدین شرح است: 

بُرد ارزشمند تیم فوتبال سپاهان اصفهان در جام حذفی را به شما 
تبریک می گویم؛ این پیروزی نه تنها نشان دهنده تلاش و همت 
بازیکنان و کادر فنی تیم، بلکه نمادی از همبستگی و عشق مردم 

اصفهان به ورزش و فوتبال است.
تیم سپاهان با بازی فوق العاده خود، بار دیگر افتخارآفرینی کرد و 
دل های ما را شاد نمود. امیدوارم این موفقیت ها ادامه دار باشد 
و تیم سپاهان در مراحل بعدی نیز با قدرت و انگیزه بیشتری به 

میدان برود.

درمحضر ولایت

خبـــــر کوتاه

خـبــــــــــــــــــر

راه حل مشکلات »همت مسئولان 
متعهد و همراهی ملت متحد« است

پیام تبریک استاندار اصفهان به 
مناسبت پیروزی تیم فوتبال فولاد 

مبارکه سپاهان 

با مشارکت و سرمایه گذاری فولاد مبارکه پنج پروژه 
عمرانی و خدماتی شهرستان مبارکه روز یک شنبه 2۱ 
بهمن ماه در آستانه سالروز پیروزی انقلاب اسلامی، 
با حضور معاون سیاسی و اجتماعی استاندار اصفهان، مدیر عامل 
فولاد مبارکه، نماینده مردم شهرستان مبارکه در مجلس شورای 
اسلامی، امام جمعه مبارکه و جمعی از دیگر مسئولان استان و منطقه 

مبارکه افتتاح و کلنگ زنی شد.  
به گزارش خبرنگار فولاد در این آیین ها، هنرستان »تلاش« و تقاطع 
غیرهم سطح شهدای فولاد )وحدت( مبارکه و همچنین ساختمان خانه 
بهداشت حسن آباد تنگ بیدکان افتتاح و همچنین دو پروژه احداث 
پل جدید و اصلاح و ایمن سازی جاده  و میدان دسترسی به حسن آباد 
و اجرای پروژه شبکه جمع آوری و خطوط انتقال فاضلاب روستای 

حسن آباد با مشارکت و سرمایه گذاری فولاد مبارکه کلنگ زنی شد.
 

معاون سیاسی و اجتماعی استاندار اصفهان:
اقدامات فولاد مبارکه باعث افزایش سرمایه های اجتماعی در 

منطقه مبارکه شده است
 

ایوب درویشی، معاون سیاسی و اجتماعی استاندار اصفهان، در آیین 
افتتاح و کلنگ زنی طرح های عمرانی شهرستان مبارکه ضمن تبریک اعیاد 
شعبانیه و دهه فجر گفت: هم زمان با فرارسیدن سالروز پیروزی انقلاب 
اسلامی شاهد بهره برداری و کلنگ زنی پروژه های بزرگی در شهرستان 
مبارکه هستیم. تمامی این برنامه ها باید یک آهنگ واحد داشته باشند و 

آن چیزی جز رضایت مندی و امیدواری جامعه و مردم نیست.
درویشی با اشاره به ارزش های والای انقلاب اسلامی خاطرنشان کرد: 
ما باتوجه به تحریم ها و دشمنی دشمنان راهی جز انسجام و وحدت 
نداریم. بخش های مختلف صنعت باید با همکاری و انسجام خود 
به آبادانی کشور بپردازند. مجموعه فولاد مبارکه به عنوان یک بنگاه 
اقتصادی پیشرو در این منطقه شرایط را به خوبی برای رشد بخش های 
مختلف جامعه از جمله علم و صنعت فراهم کرده است؛ بنابراین صرف 
نگاه صنعتی نسبت به این بنگاه اقتصادی یک نگاه ناقص بوده و منجر به 
بروز مشکلات زیادی می شود. ولی در نگاه درست و منطقی فولاد مبارکه 
خود را عضوی از جامعه صنعتی می داند که به همسایگان خود، مردم و 

محیط زیست توجه ویژه ای دارد.
معاون سیاسی و اجتماعی استاندار اصفهان ضمن تشکر ویژه از 
مدیرعامل مجموعه فولاد مبارکه گفت: اقدامات فولاد مبارکه منجر به 
افزایش سرمایه های اجتماعی در منطقه شده است. باید از دکتر طیب نیا 
به عنوان مدیرعامل این بنگاه اقتصادی بزرگ بابت فهم عمیق در حوزه 

مدیریت و مسئولیت اجتماعی تقدیر و تشکر به عمل آید.

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه:
فرهنگ غنی، نجابت، بلوغ و صبوری مردم شهرستان مبارکه 

از عوامل موفقیت فولاد مبارکه بوده است
 

محمدیاسـر طیب نیا، مدیرعامل شـرکت فولاد مبارکه در آیین افتتاح 
و کلنگ زنی طرح های عمرانی شهرستان مبارکه گفت با مشارکت این 
گـر فـولاد مبارکـه در نقطـه دیگـری از کشـور شـکل گرفته  شـرکت گفـت: ا
بـود، امـروز در ایـن جایـگاه قـرار نداشـت و در حقیقـت فرهنـگ غنـی، 
نجابت، بلوغ و صبـوری مردم این منطقه عامـل موفقیت این صنعت 

بـوده اسـت.
وی ضمن تبریک اعیاد شعبانیه و دهه مبارک فجر اظهار کرد: یکی از 
آرمان های امام راحل و انقلاب اسلامی موضوع عدالت و در رأس آن 
عدالت آموزشی بود که خوشبختانه به برکت انقلاب اسلامی امروز در 
این حوزه اتفاقات ارزشمند و مهمی افتاده است. ما از 4۷ درصد میزان 
سوادآموزی در قبل از انقلاب به 9۷ درصد رسیده ایم که این اتفاق مبارک، 

ارزشمند و قابل تحسین است.
طیب نیا با بیان اینکه افزایش جمعیت، لزوم دسترسی به آموزش 
کیفیت و ارتقای زیرساخت ها باعث شده تعریف سواد به معنای  با
پیشین یعنی صرف خواندن و نوشتن نباشد، ادامه داد: امروز بحث 
سواد و سوادآموزی مفهوم بسیار گسترده و متنوعی پیدا کرده است که 
علاوه بر خواندن و نوشتن، سواد رسانه ای و فرهنگی، سواد عاطفی، 
سواد دیجیتال، سواد مالی، سواد محیط زیستی و... را شامل می شود. 
امروز نگاه به مقوله آموزش و مفهوم دانش آموز بودن بسیار عمیق تر شده 
است و این موضوع لزوم اصلاح زیرساخت ها، توزیع آموزش و توجه بیشتر 

به این حوزه را می طلبد.
یکی از رسالت های اصلی فولاد مبارکه طی سال های اخیر 

توجه به زیرساخت های آموزشی، مانند ساخت مدرسه و 
به ویژه ساخت هنرستان ها بوده است

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه اضافه کرد: یکی از رسالت های اصلی 
فولاد مبارکه طی سال های اخیر توجه به زیرساخت های امر متعالی 
آموزش مانند ساخت مدرسه و به ویژه ساخت هنرستان ها بوده است. 
با مطالعه سند تحول بنیادین آموزش وپرورش دریافتیم که در این سند 
توجه ویژه ای به بحث هنرستان ها و مهارت آموزی شده است؛ بنابراین 
ما با تمرکز بر هنرستان های شهرستان و استان، توسعه مهارتی پاینده را 

هدف قرار دادیم.
فولاد مبارکه متعالی، در بطن یک شهرستان مبارکه 

توسعه یافته قابل تصور است
، کارکنـان امـروز کارخانه هایـی  وی بـا بیـان اینکـه دانش آمـوزان دیـروز

مانند فولاد مبارکه و چرخانندگان این صنایع هستند، افزود: ازاین رو ما 
عمیقاً معتقدیم که نباید نگاه ما معطوف به مدیریت محدود خودمان 
باشد، زیرا فولاد مبارکه در بلندمدت، هم زیستی طولانی مدتی را در کنار 
همسایگان و دوستان خود مدنظر دارد. درواقع فولاد مبارکه متعالی، در 

بطن یک شهرستان مبارکه توسـعه یافته قابل تصور است.
گر آوازه مبارکه به دلیل گره خوردن با فولاد و آوازه  وی ادامه داد: امروز ا
نام فولاد به واسطه گره خوردن با نام مبارکه جهانی شده است، این 

نشئت گرفته از فرهنگ غنی و متعالی مردم این منطقه است.
طیب نیا گفت: ممکن است در چند دهه اخیر مرارت هایی هم از قبل 
این صنعت در کنار منافع آن حادث شده باشد، اما ما امروز بر آنیم که 

فولاد مبارکه را به نقطه ای برسانیم که برای مردم سراسر منفعت باشد.
ح شده که ما معتقدیم فولاد مبارکه  وی اضافه کرد: پیش تر نیز مطر
می تواند سراسر منفعت باشد و ما منفعت را صرفاً در تولید محصولات 
فولادی نمی بینیم؛ بنابراین اقداماتی مانند افتتاح هنرستان »تلاش«، 
احداث زیرگذر شهدای فولاد مبارکه، پروژه انتقال پساب روستای 
حسن آباد و طالخونچه و همچنین احداث جاده ورودی حسن آباد 

توسط این شرکت آغاز شده است.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه ادامه داد: این اقدامات نه از سر تکلیف و 
وظیفه، بلکه بر اساس اعتقاد قلبی ما، به منظور قدردانی از مردم شریف 
منطقه صورت می گیرد و امیدواریم تلاش ما منجر به اعتلای نام ایران 
عزیز شود تا در کنار هم و برای هم بتوانیم موجبات مسرت را در منطقه 

مبارکه فراهم کنیم.

نماینده مردم مبارکه در مجلس شورای اسلامی مطرح کرد؛
مجموعه فولاد مبارکه نقش بسزایی در توسعه و آبادانی منطقه 

داشته است

زهـرا سـعیدی، نماینـده مـردم مبارکـه در مجلـس شـورای اسـلامی در 
آییـن افتتـاح و کلنگ زنـی طرح هـای عمرانی شهرسـتان مبارکـه گفت: 
مجموعه فولاد مبارکه نقش بسزایی در توسعه و آبادانی منطقه داشته 
و در توسـعه طرح هـای عمرانـی، کمـک خـود را دریـغ نکـرده اسـت. این 
صنعـت بـزرگ بـا ایفـای مسـئولیت اجتماعـی خـود امیـد را در منطقـه 

ترویـج می کنـد.
ح های  وی گفت: مجموعه فولاد مبارکه کمک خود را در توسعه طر
عمرانی مانند احداث تقاطع وحدت و تجهیز هنرستان دریغ نکرده؛ 
بااین حال من درخواست دارم این صنعت بزرگ همچنان در حوزه 
ایفای مسئولیت اجتماعی خود قدم بردارد تا امید را نه تنها در میان مردم 
شهرستان، بلکه بین مردم کل کشور ترویج دهد. به امید اینکه فرداهایی 

بهتری در این مملکت وجود داشته باشد.

سرمایه گذاری بیش از  ۲ هزار و ۴۸۰ میلیارد تومانی فولاد مبارکه در پروژه های عمرانی و خدماتی شهرستان مبارکه
در جریان افتتاح و کلنگ زنی پنج پروژه عمرانی و خدماتی شهرستان مبارکه با مشارکت فولاد مبارکه مطرح شد؛

فرمانده کل قوا در دیدار جمعی از فرماندهان نیروی هوایی و 
پدافند هوایی ارتش:

ایوب درویشی
 معاون سیاسی و اجتماعی استاندار اصفهان

محمدیاسر طیب نیا
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه

زهرا سعیدی
نماینده مردم مبارکه در مجلس شورای اسلامی

۲۳ استان در تنش آبی قرار دارند
به گزارش خبرگزاری مهر، عیسی بزرگ زاده سخنگوی صنعت آب کشور با اشاره به اینکه بارش های اخیر جبران کم بارشی های اخیر را نکرده است، گفت: بارش اخیری که اتفاق افتاد تنها ۵ میلی متر به متوسط بارش کشور اضافه کرده است، به طوری که همچنان از ۴۷ درصد بارندگی ها نسبت به میانگین بارش نرمال 

عقب هستیم و کم بارشی ها جبران نشده است. بارندگی ها تا انتهای بهمن ادامه دارد، ولی پیش بینی نمی کنیم این بارندگی ها جبران کم بارشی ها را کرده باشد. در حال حاضر تقریبا تمامی استان های کشور دچار کم بارشی و ۲۳ استان و ۴۲ شهر دارای تنش آبی هستند.

ادامه در صفحه بعد   
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1.3

تولید فولاد ۱.۵ میلیون تن کاهش یافت

به گزارش خبرنگار مهر، بررســی آخرین وضعیــت تولید فولاد 
و محصــولات فــولادی در ده ماهــه امســال نشــان می دهــد 
که قطعی بــرق و گاز تأثیر منفی خــود را به ویــژه در واحدهای 
کوچک و متوسط به جا گذاشته و در نهایت تولید فولاد را ۵.۵ 
درصد کاهش داده است. نرخ افت تولید در نه ماهه امسال 

۴.۸ درصد بود.
بر این اساس تولید فولاد میانی در ده ماهه ابتدای امسال نسبت 
به مدت مشابه پارسال ۵.۵ درصد )۱.۵ میلیون تن به ارزش بیش 
( کاهش داشــته اســت. 90 درصد افت تولید  از ۶۵0 میلیون دلار
در این بخش در حوزه شمش فولادی رخ داده که نشان از تأثیر 
بیشت. محدودیت های برق و گاز در واحدهای کوچک و متوسط 
بخش خصوصی دارد. همچنین مجموع تولید تیرآهن در کشور با 
2.۶ درصد افزایش نسبت به مدت مشابه پارسال به یک میلیون 

و ۱۶4 هزار تن رسیده است.
تولید میلگرد بــا ۵.۶ درصد بــه ۸ میلیون و 24۵ هزار تن رســیده 
است. همچنین تولید نبشی، ناودانی و ســایر مقاطع نیز با 0.۸ 
درصد افزایش به ۷2۸ هزار تن در ده ماهه سال ۱403 رسیده است.
بر این اســاس تولید کل مقاطع طویل فــولادی در ده ماهه اول 
ســال ۱403 نســبت بــه ده ماهــه اول ســال گذشــته 4.2 کاهــش 

یافته است.
تولید کل مقاطع تخت فولادی در ده ماهه اول امسال نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته نیز ۶.4 افزایش یافته و به ۸ میلیون و 

۶9 هزار تن رسیده است.
تولید آهن اســفنجی 0.3 درصد افزایش یافته اســت. همچنین 
تولید گندله سنگ آهن در ده ماهه اول سال ۱403 نسبت به مدت 
مشابه سال قبل 3.4 کاهش داشــته است. تولید این محصول 
در ده ماهه ســال ۱402 بــه میزان ۵3 میلیــون و ۸۷9 هــزار تن و در 
ده ماهه اول ســال جاری به میزان ۵2 میلیون و ۵4 هزار تن بوده 
است. کنسانتره سنگ آهن نیز در ده ماهه اول امسال نسبت به 

مدت مشابه سال قبل 3.3 درصد افزایش یافته است.

پیشنهاد افزایش سرمایه ۶ همتی فخوز

هیئت مدیره شرکت فولاد خوزستان پیشنهاد  افزایش سرمایه 
۶0 هزار میلیارد ریالی )۶ همتی( این شرکت از مبلغ ۱90 هزار 
میلیارد ریال به مبلغ 2۵0 هزار میلیارد ریال از محل سود انباشته 
به منظور جبران مخارج سرمایه ای گذشته را به مجمع عمومی 

فوق العاده ارائه کرد.

تکمیل ۱.۳  میلیارد دلار طرح معدنی و ایجاد اشتغال 
برای ۳ هزار نفر در ۱۰ ماه سال جاری

سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی اعلام کرد: 
۱.۳ میلیــارد دلار طــرح معدنی و صنایــع معدنــی در ده ماهه 

امسال به اتمام رسید.
به گــزارش خبرگزاری مهر، ســازمان توســعه و نوســازی معــادن و 
صنایع معدنی )ایمیدرو( اعلام کرد: اجرای این طرح ها اشتغال 
مستقیم برای بیش از 3 هزار و ۱00 نفر و اشتغال غیرمستقیم برای 

بیش از ۸ هزار و ۶00 نفر ایجاد شد.
این طرح ها  که در استان های چهار استان فارس، یزد، کرمان و 
چهار محال بختیاری  اجرا می شودشامل احداث فولاد سازی با 
ظرفیت تولید ۸00 هزار تن بلوم و بیلت، تیتانیوم کهنوج با تولید 
۱30 هزار تن کنسانتره، ایجاد فولاد استانی سفیددشت با تولید ۸00 
هزار تن تختال، کنسانتره مهدی آباد با تولید 200 هزار تن کنسانتره 
روی، کلاف سرمد ابرکوه با 4۵0 هزار تن کلاف، گندله سازی با تولید 
4 میلیون تن گندله، تولید نیروگاه های خورشیدی در 2 استان 

کرمان و یزد است.

عدد خبر

میلیون تن

همت

میلیارد دلار

حجت الاسلام سید مهدی موسوی
امام جمعه شهرستان مبارکه

حمیدرضا خسروانی پور 
معاون طرح و توسعه فولاد مبارکه

مجتبی ملااحمدی 
رئیس هیئت مدیره مجمع خیرین 

مدرسه ساز استان اصفهان

با حضور معاون رئیس جمهوری و مدیرعامل چادرملو معدن آنومالی ۱۰ به بهره برداری رسید
کنون  به گزارش چیلان، در مراسمی با حضور محمد اسلامی رئیس سازمان انرژی اتمی و معاون رئیس جمهور و فرید دهقانی مدیرعامل چادرملو، معدن آنومالی ۱۰ که در ۲۳ کیلومتری شمال مجتمع معدنی چادرملو واقع شده، به بهره برداری رسید. در محدوده آنومالی ۱۰ که دارای ذخایر سنگ آهن مگنتیتی است، تا

بیش از ۲۲,۰۰۰ متر حفاری انجام شده و سه زون کانه زایی اصلی شامل زون های جنوبی، شمالی و شرقی شناسایی شده اند. ورود این پروژه به فاز عملیاتی، نقش مهمی در تأمین مواد اولیه صنایع فولادی کشور، اشتغال زایی و توسعه اقتصادی منطقه ایفا خواهد کرد.

در نشســت ســالانه واحدهای حراســت شرکت های 
زیرمجموعه ایمیدرو، با حضور محمد آقاجانلو، معاون 
وزیر صمــت و رئیس هیئت عامــل ایمیدرو، حراســت 
شرکت فولاد مبارکه به دلیل عملکرد ممتاز و نوآوری های چشمگیر 
در حوزه امنیت و صیانت، به عنوان حراســت برتر معرفی شد و مورد 

تجلیل قرار گرفت.
مدیر حراست فولاد مبارکه در پی کسب این موفقیت چنین گفت:

حراســت و صیانت از دارایی ها، اطلاعات و منابع ســازمانی یکــی از ارکان 
اساســی موفقیــت و پایــداری هــر ســازمانی اســت. در دنیــای امــروز کــه 
رقابت های اقتصادی و چالش های امنیتی روزبه روز پیچیده تر می شود، 
نقش حراست در حفظ امنیت و ثبات سازمان ها بیش ازپیش آشکار است.
حراست نه تنها به معنای حفاظت فیزیکی از اموال و تجهیزات است، بلکه 
شامل حفظ اطلاعات محرمانه، پیشگیری از تخلفات و ایجاد محیطی 
امن برای کارکنان و مشتریان نیز می شــود؛ ازاین رو سازمان هایی که به 
این امر توجه ویژه ای دارند، معمولاً از اعتبار بیشتری برخوردار بوده و در 

بلندمدت موفق تر عمل می کنند.
این موفقیت نشان دهنده تلاش های مستمر و برنامه ریزی های دقیق 
این واحد جهت ارتقای سطح امنیت و صیانت از منابع شرکت است. در 
این راستا حراست فولاد مبارکه با بهره گیری از فناوری های نوین، آموزش 
مستمر کارکنان و ایجاد سیستم های نظارتی پیشرفته توانسته الگویی 

برای دیگر سازمان ها باشد.
این موفقیت نه تنها باعث افزایش اعتماد ذی نفعان به شرکت شده، بلکه 

به بهبود عملکرد کلی سازمان نیز کمک شایانی خواهد کرد. دراین راستا 
پیگیری حقوق کارگران پیش از برگزاری اعتصاب، همکاری با واحدها در 
پیشگیری از حملات سایبری، پیشگیری از خرابکاری های سازمان یافته 

و سوءاستفاده های مالی از نقاط درخشان کارنامه این واحد است.
این مدیریت با برگزاری دوره های آموزشــی منظم برای کارکنان، ســطح 
گاهی و حساسیت آن ها را نسبت به مسائل امنیتی افزایش داده است.  آ
این آموزش ها شامل مباحثی همچون حفاظت از اطلاعات محرمانه، 
کنش به موقع در برابر تهدیدات امنیتی  پیشگیری از جرائم سایبری و وا
می شود. به این ترتیب، تمامی کارکنان شرکت به عنوان بخشی از سیستم 

امنیتی عمل می کنند و در حفظ امنیت سازمان مشارکت فعال دارند.
یکی دیگر از عوامل موفقیت حراست شرکت، ایجاد سیستم گزارش دهی 
شفاف و سریع اســت. این سیســتم به کارکنان اجازه می دهد تا هرگونه 
فعالیت مشــکوک یــا تخلف را به ســرعت گــزارش دهنــد. ایــن گزارش ها 
بلافاصله توســط تیم حراست بررســی شــده و در صورت لزوم، اقدامات 
لازم انجام می شــود. این رویکــرد نه تنهــا باعث کاهش تخلفات شــده، 

بلکه اعتماد کارکنان به سیستم امنیتی شرکت را نیز افزایش داده است.
تلاش همــکاران واحد حراســت فــولاد مبارکه به عنــوان نمونهٔ بــارزی از 
تعهد به امنیت و صیانت اســت که در این زمینه این واحد با استفاده از 
فناوری های نوین و همدلی کارکنان خود توانســته اســت الگویی برای 

دیگر سازمان ها باشد.
ما همواره تلاش کرده ایم تا با بهره گیری از آخرین فناوری ها و روش های 
نوین، سطح امنیت شرکت را ارتقا دهیم. این موفقیت مرهون تلاش های 

تمامی کارکنان و همکاری های بین بخشی در شرکت است.
حراست شرکت فولاد مبارکه در سال های اخیر با چالش های متعددی 
روبــه رو بــوده اســت. افزایــش تهدیــدات ســایبری و نیــاز به حفاظــت از 
اطلاعات حســاس شــرکت و موضوعــات اجتماعی مبتلابه یکــی از این 
چالش هــا بــوده که ایــن واحد بــا اتخــاذ اســتراتژی های هوشــمندانه و 
استفاده از فناوری های پیشرفته، توانسته است بر این چالش ها غلبه 
کند. علاوه بر این، حراست با همکاری نزدیک با سایر بخش های شرکت، 
توانســته اســت رویکردی جامع و یکپارچه در حوزه امنیــت ایجاد کند. 
این همکاری ها شامل مشارکت با بخش فناوری اطلاعات برای توسعه 
سیستم های امنیتی، همکاری با بخش منابع انســانی برای صیانت از 
کارکنــان و هماهنگی با بخش های مالــی، خریدوفروش بــرای نظارت بر 

فعالیت های مالی و تجاری شرکت است.
کسب این دستاورد نتیجه تلاش تمامی کارکنان واحد حراست و همکاری 
مدیریت شرکت با واحد حراســت است. کسب این موفقیت همچنین 
نشان دهنده تعهد شرکت فولاد مبارکه به حفظ اســتانداردهای بالای 
امنیتی و ایجاد محیطی امن برای کارکنان و مشتریان اســت و گواه این 
است که حراست نه تنها یک وظیفه حفاظتی، بلکه یک عامل کلیدی 

در موفقیت و پایداری سازمان هاست.
شــایان ذکر اســت در این آیین همچنین دو نفر از کارشناسان حراست 
شرکت فولاد مبارکه نیز به دلیل انجام کارهای تخصصی و دقیق، اقدامات 
گاه سازی کارکنان به عنوان کارشناس  شاخص در سالم سازی محیط و آ

برتر معرفی شدند.

حراست فولاد مبارکه؛ واحد برتر حراست شرکت های سازمان ایمیدرو

 
قدردانی امام جمعه مبارکه از مدیرعامل فولاد مبارکه

حجت الاسلام سید مهدی موسوی، امام جمعه شهرستان مبارکه نیز در 
آیین مراسم افتتاحیه گفت: به یاری خداوند شاهد افتتاح و کلنگ زنی 
ح های ارزشمندی در آستانه چهل و ششمین سالگرد انقلاب در  طر
شهرستان مبارکه بودیم. این پروژه ها در راستای رفاه حال مردم صورت 
گرفته و بنده از تمامی عزیزانی که این خدمات را انجام داده اند، به ویژه 

مجموعه فولاد مبارکه و مدیرعامل محترم آن تشکر می کنم.

معاون طرح و توسعه فولاد مبارکه در جمع خبرنگاران مطرح کرد:
نگاه و استراتژی شرکت مبنی بر توسعه متوازن

ح و توسـعه فـولاد مبارکـه در حاشـیه مراسـم افتتـاح و  معـاون طـر
کلنگ زنـی پروژه هـای عمرانـی شهرسـتان مبارکـه بـا مشـارکت فـولاد 
مبارکـه گفت: سـاختار تصویب، مهندسـی و اجـرای طرح های توسـعه 
در فـولاد مبارکـه از اسـتانداردهای روز دنیـا پیـروی می کنـد و بـر همین 
اسـاس قبـل از هـر تصمیمـی، ذی نفعـان خـود را شناسـایی و منافـع 

ایشـان را در نظـر دارد.
کید بر اینکه مردم منطقه به عنوان  حمیدرضا خسروانی پور با تأ
اصلی ترین ذی نفعان، در کنار فولاد مبارکه هستند و انجام طرح های 
دسترسی ایمن به محیط پیرامونی فولاد مبارکه از اولویت های توسعه 
است، گفت: با توجه به نگاه و استراتژزی شرکت مبنی بر توسعه متوازن، 
این شرکت بیش از 24۸۶ میلیارد تومان در پروژه های عمرانی و خدماتی 
شهرستان مبارکه سرمایه گذاری کرده است. به عنوان مثال، در پروژه 
احداث پل و اصلاح و ایمن سازی جاده دسترسی به روستای حسن آباد، 
گلایه مردم منطقه از ناایمن بودن مسیر تردد و ضعف طراحی آن بود. 
بر همین اساس، طراحی و مهندسی جدید برای مسیر ایمن به صورت 
دوبانده و احداث دو میدان و پل راه آهن روستای حسن آباد و احداث 3 
کیلومتر مسیر جدید، 2 کیلومتر بهینه سازی مسیر فعلی و ۵۵0 مترمربع 
میدان سازی به ارزش ۱۱2 میلیارد تومان در نظر گرفته شده و هم زمان 
مجوزهای لازم از اداره راه و منابع طبیعی اخذ گردیده تا با دقت و مدیریت 
زمان، ان شاءالله ظرف مدت یک سال برای مردم محترم منطقه تردد 

ایمن تری را فراهم سازیم.
احداث تقاطع غیرهم سطح شهدای فولاد )وحدت(

وی همچنین درخصوص احداث تقاطع غیرهم سطح شهدای فولاد 
)وحدت( افزود: به منظور اصلاح جاده های دسترسی در میدان امیرکبیر 

و ورودی اتوبان مبارکه و حذف ترددهای اضافی کامیون های حمل 
کنان محترم محدوده نهچیر و قهنویه، تقاطع  محصول و رفاه بیشتر سا
غیرهمسطح با 4 دستگاه پل واقع در زیرباندهای رفت وبرگشت مبارکه 
به طالخونچه و رفت وبرگشت به فولاد مبارکه به مبلغ ۶0 میلیارد تومان 

احداث گردید.
احداث شبکه جمع آوری فاضلاب خام روستای حسن آباد

ک منافع مردم منطقه  کید بر اشترا معاون طرح و توسعه فولاد مبارکه با تأ
با فولاد مبارکه در خصوص پروژه احداث شبکه جمع آوری فاضلاب خام 
روستای حسن آباد و انتقال به فولاد مبارکه نیز گفت: همان طور که اشاره 
شد، زنجیره ای از پروژه ها برای تأمین آب فولاد مبارکه از منابع جدید 
براساس ره نگاشت آب در شرکت تعریف شده است و به صورت سبدی 
از پروژه های به هم مرتبط در حال اجراست. بررسی تجربیات دیگران در 
انتقال آب از منابع موجود کشور نشان می دهد که برداشت های جدید 
از زاینده رود زمینه ایجاد معارضات اجتماعی حتی در سطح ملی را دارد و 
این نه به نفع مردم و نه مطلوب فولاد مبارکه است؛ ازاین رو رویکرد فولاد 
مبارکه رساندن همین برداشت حداقلی از آب زاینده رود به صفر و استفاده 

از منابع جدید است.
۳۵ کیلومتر لوله گذاری در حسن آباد با سرمایه گذاری ۷۰۰ 

میلیارد تومان
کید بر اینکه جمع آوری فاضلاب شهرهای پیرامون فولاد مبارکه  وی با تأ
نیز با هدف ارتقای بهداشت عمومی، حسن هم جواری و توسعه شبکه 
فاضلاب شـهری به منظور پیشـگیری از آلودگی آب های زیرزمینـی بوده 
و به تبـع آن ارتقـای فراینـد تصفیه خانه هـای درون شـهرها مهم تریـن 
دسـتاورد این پروژه برای ما و مردم منطقه اسـت گفت: بر همین اسـاس 
3۵ کیلومتر لوله گذاری در حسن آباد با سرمایه گذاری ۷00 میلیارد تومان 
در مـدت کوتاهـی انجـام خواهـد شـد و 3 میلیـون مترمکعـب فاضـلاب 
خام بـه داخل فـولاد مبارکـه هدایـت و عملیات تصفیـه و مناسب سـازی 
آب خروجـی بـرای صنعـت انجـام می شـود. نکتـه حائـز اهمیـت ایـن 
اسـت کـه فاضلابـی کـه در شـهرهای اطـراف فـولاد مبارکـه یـک معضـل 
بـوده و همچنین هـر خانـوار ملزم بـه صـرف هزینه هایی بـرای دفـع آن در 
بازه های زمانی متعدد بود و از طرفی، نبود زیرسـاخت جمع آوری و دفع 
آن مشـکلات زیسـت محیطی بـرای مـردم ایجـاد کـرده، بـا در نظـر گرفتـن 
ذی نفعان پروژه ها یعنی مردم منطقه، به بخشی از منبع تأمین آب فولاد 

مبارکـه تبدیـل خواهد شـد.
وی خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه از سال 92 تا کنون ۶0 میلیون یورو 
برای تأسیس شبکه فاضلاب 9 شهر از شهرستان های مبارکه و لنجان 
هزینه کرده است. در سال ۱403 نیز این شرکت برای شهرهای مجلسی، 

کنون روستای حسن آباد سرمایه گذاری کرده تا این پساب ها  طالخونچه و ا
جمع آوری و به منظور استفاده بهینه از منابع آبی که امروز به شدت با 
محدودیت مواجه است، در فولاد مبارکه به کار گرفته شود. البته این کار 
بخشی از سبد زنجیره ای پروژه های تأمین آب از منابع تجدیدپذیر است. 
به عنوان مثال تصفیه خانه داخلی فولاد مبارکه نیز باید توسعه یابد و ما در 

حال انجام آن هستیم.
وی ضمن ابراز خرسـندی از مسـاعدت فولاد مبارکه به توسـعه آموزش 
و ارتقـای سـطح بهداشـت منطقـه پیرامونـی شـرکت نیـز تصریـح کـرد: 
سـرمایه گذاری ۱2میلیـارد و ۷۵0میلیـون تومانـی فـولاد مبارکـه در پروژه 
احـداث سـاختمان و زمین چمن هنرسـتان تـلاش مبارکـه و همچنین 
مسـاعدت یـک میلیـارد و 300 میلیـون تومانـی ایـن شـرکت در تجهیـز 
شبکه بهداشت این شهرستان از دیگر اقدامات فولاد مبارکه در فراهم 
آوردن زمینه توسعه آموزش و تکریم مردم شریف منطقه بوده است که 

خوشـبختانه امروز شـاهد افتتاح ایـن دو پـروژه نیـز بودیم.

رئیس هیئت مدیره مجمع خیرین مدرسه ساز استان اصفهان 
مطرح کرد؛

تعامل مثبت فولاد مبارکه برای توسعه فضاهای آموزشی 
استان اصفهان

 مجتبی ملااحمدی رئیس هیئت مدیره مجمع خیرین مدرسه ساز 
استان اصفهان در حاشیه مراسم افتتاح و کلنگ زنی پروژه های عمرانی 
شهرستان مبارکه با مشارکت فولاد مبارکه در خصوص نقش فولاد 
مبارکه در مدرسه سازی، به تعامل مثبت این مجموعه با جامعه خیرین 
مدرسه ساز در سه سال گذشته اشاره کرد و گفت: فولاد مبارکه در زمینه 
مسئولیت اجتماعی، به ویژه در عرصه آموزش وپرورش، همکاری های 
خوبی داشته است. پروژه های متعددی در استان اصفهان با مشارکت 
فولاد مبارکه در حال اجراست. به عنوان مثال، پروژه ای در شهرستان 
مبارکه افتتاح شده و هفته آینده پروژه ای دیگر در شهرستان شاهین شهر 
افتتاح خواهد شد. همچنین، چند پروژه دیگر نیز در حال کلنگ زنی 

است.
احمدی همچنین به کمک فولاد مبارکه در تأمین مالی هنرستان جدید 
اشاره کرد و افزود: این شرکت در زمینه تجهیزات و محوطه سازی نیز 

همکاری خوبی داشته است.
گفتنی است در انتهای مراسم نیز با اهدای لوح تقدیر از محمدیاسر 
طیب نیا، مدیرعامل مجموعه فولاد مبارکه به دلیل نگاه ویژه به انجام 

مسئولیت های اجتماعی تجلیل شد.
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با حضــور مدیرعامــل، معاونــان و جمعــی از مدیران 
فولاد مبارکه، روز یک شنبه 2۱ بهمن ماه، به مناسبت 
چهل وششمین سالروز پیروزی شکوهمند انقلاب 
رس )ســرو کوهی( در فولاد مبارکه کاشته 

ُ
اسلامی، ۴۶ اصله درخت ا

شد.
به گزارش خبرنــگار فــولاد، مدیرعامل فــولاد مبارکه در ایــن آیین گفت: 
در دین مبین اســلام به کاشت درخت ســفارش فراوانی شــده است؛ بر 
همین اســاس، بر این باوریم که توجه به محیط زیســت و کاشــت نهال 
و درخت کاری عــلاوه بر اینکه به حفــظ و پایداری محیط زیســت کمک 

می کند، به عنوان یک ارزش نیز موردتوجه است. 
سعی کرده ایم به درخت کاری نیز فراتر از یک حرکت 

نمادین بپردازیم و این اقدام را در شرکت به یک رویکرد ارزشی 
تبدیل کنیم

کیـد بـر اینکـه در حـال حاضـر یکـی از رویکردهـای اصلـی فـولاد  وی بـا تأ
مبارکه تبدیل شدن به صنعت سبز است، عنوان کرد: در کنار پروژه های 
مختلفِ در حال پیگیری در حوزه تولید و توسعه شرکت، سعی کرده ایم 
به درخت کاری نیز فراتـر از یک حرکت نمادین بپردازیم و این اقـدام را در 
شـرکت بـه یـک رویکـرد ارزشـی تبدیـل کنیـم. در ایـن خصـوص، عـلاوه بر 

اینکه بیش از ۱4۵0 هکتار از مساحت شرکت را به فضای سبز اختصاص 
داده ایم، سـال گذشـته نیـز در راسـتای تعادل بخشـی به محیط زیسـت 
پیرامـون شـرکت، طـی امضـای تفاهم نامـه ای بـا مدیـرکل اداره کل 
آبخیزداری استان، متعهد شدیم با تولید و کاشت 3 میلیون اصله نهال 
در پـروژه ملـی کاشـت یـک میلیـارد نهـال مشـارکت کنیـم. ضمـن اینکـه 
طی یکی دو سـال اخیر نیـز به گونـه ای برنامه ریـزی کردیم کـه هم زمان با 
ایام درختکاری، به انتخـاب همکاران، بالغ بر 2۶ هـزار اصله درخت بین 

کارکنـان توزیع شـود. 
طیب نیا با بیان اینکه امسال نیز قصد داریم این نهضت را ادامه دهیم 
گفت: به فضل الهی امســال هم 2 هزار هکتــار درخت کاری را در دســتور 

کار داریم. 
وی با اشاره به نگاه فولاد مبارکه به حراست از گونه های در حال انقراض 
خاطرنشــان کرد: در همین زمینه یکــی از اقدامات شــرکت، همکاری با 
نهادهــای ذی ربط برای حراســت و توســعه گونه هــای گیاهــی در حال 
انقراض ازجمله درخت ارس یا سرو کوهی است. نکته حائز اهمیت این 
اســت که به منظور اســتفاده بهینه از منابع آبی، به گونه ای برنامه ریزی 
شده است که آبیاری تمام این میزان فضای سبز در شرکت از محل پساب 

تصفیه شده شرکت و به روش قطره ای انجام می شود.

مدیرعامل فولاد مبارکه با اشــاره بــه اینکه طبق مطالعات انجام شــده، 
درخت ارس در کشورمان بیش از 3 هزار و ۸00 ســال قدمت دارد، افزود: 
متأســفانه به دلیل بهره برداری بیش ازحد و نامتعارف، امروز شــاهدیم 
که ایــن گیــاه در معــرض انقراض قــرار گرفتــه اســت. درخــت ارس دارای 
عمری طولانی اســت، مقاومت بالایــی دارد، از میوه آن در طب ســنتی 
کسید کربن زیادی نیز برخوردار  استفاده می شود و از میزان جذب دی ا
اســت. درعین حــال، چــوب آن به لحــاظ اقتصــادی بســیار ارزشــمند 
است و درعین حال برای اســکان پرندگان نیز می تواند بسیار سودمند 
باشــد؛ ازاین رو بر آن شــدیم تا برای تکثیر و نگهداری این گونه ارزشمند 

سرمایه گذاری و به پیشگیری از انقراض آن کمک کنیم.
همه این تصمیمات و اقدامات فولاد مبارکه در این حوزه 

برخاسته از یک تفکر است نه یک رویداد مقطعی
طیب نیا در بخش پایانی سخنان خود تصریح کرد: همه این تصمیمات 
و اقدامات فولاد مبارکه در این حوزه برخاسته از یک تفکر است، نه یک 
رویداد مقطعی. نگاهی که ما در فــولاد مبارکه در همه حوزه ها ســاری و 
جاری کرده ایم توســعه پایدار است. اساســاً وقتی در فولاد مبارکه از یک 
تفکر سخن می گوییم، تلاش کرده ایم در عمل نیز برای آن برنامه ریزی و 

اقدامات جامعی داشته باشیم.

خبر بین الملل

دوازدهمین نشست کمیته حفاظت فنی و بهداشت 
کار شرکت فولاد مبارکه روز سه شنبه 2۳ بهمن با حضور 
معاونان بهره برداری، ســرمایه انسانی، طرح و توسعه 
و مدیران ارشد تولید و خدمات فنی و پشتیبانی، جمعی از مدیران، 
رؤســا و سرپرســتان نواحــی و کارشناســان و تکنســین های ایمنی و 

بهداشت حرفه ای فولاد مبارکه برگزار شد.
معاون بهره برداری فولاد مبارکه، در این نشســت، دســت یابی به نتایج 
مطلــوب ایمنی را نتیجــه همکاری دســته جمعی همــکاران برشــمرد و 
سه اصل اساســی را مهم ترین مباحث مطرح در پیشــگیری از حوادث 
برشمرد که عبارت اند از: تقویت حس مسئولیت پذیری، نظم و دیسیپلین 
کارگاهی )خودانضباطی( و تکرار رفتارهای ایمن به گونه ای که ملکه ذهن 

افراد شود.
غلامرضــا ســلیمی، در ادامــه، بــه اهمیــت ایمنــی ســازه های فلــزی و 
جرثقیل های سقفی اشاره کرد و خواستار مشارکت همه واحدها در جهت 
تقویت سازه های فلزی و همچنین افزایش ضریب ایمنی جرثقیل های 
ک گذاشتن تجارب نواحی مختلف در زمینه ایمن سازی  سقفی و به اشترا

سازه ها و جرثقیل های سقفی در جهت بهبود شرایط محیط کار شد.
وی تلاش مجدانه برای اطمینان از وجود سیستم های ایمنی و کارایی 
مؤثر در جرثقیل های ســقفی و همچنین انجام پروتکل های ویژه برای 
کید قرار داد. بهره برداری ایمن و افزایش بهره وری در خط تولید را مورد تأ

معاون بهره برداری ضمن اشاره به اهمیت برگزاری مداوم آموزش های 
ایمنی تخصصی برای کارکنان امانی و پیمانکار و همچنین پیمانکاران 
غیرمستقیم در جهت ارتقای فرهنگ ایمنی کارکنان گفت: بدون 
شک هرگونه اقدام در حوزه ایمنی برای پیشگیری از بروز حوادث 
و حفظ سرمایه انسانی مؤثر است. ازاین رو نقش دستگاه نظارت، 
رؤسا، سرپرستان و شیفت فورمن ها در انجام ایمنی فعالیت ها بسیار 

کارگشاست.
در هر زمینه که اراده همگانی بر آن استوار گردیده نتایج 

بسیار سودمندی کسب کرده ایم
وی ضمن قدردانی از تلاش های صورت گرفته در بهبود وضعیت سیستم 
کارت سبز و انجام اقدامات اصلاحی در این زمینه گفت: در هر زمینه که 
اراده همگانی بر آن استوار گردیده نتایج بسیار سودمندی کسب کرده ایم. 
بارها ثابت کرده ایم مادام که مدیران، رؤسا و کارکنان و پیمانکاران در کنار 
هم به صورت تیمی کار کرده اند، نتایج مطلوبی به دست آورده ایم. در هر 
ک گذاشتیم موفق شده ایم  زمینه که تجربیات خود را با کارکنان به اشترا

به نتایج مطلوبی دست یابیم.
 وی در ادامه رعایت پروتکل های تعیین شــده در جهت بهبود شــرایط 
ایمنی تونل های برق و توجه به راهبردهای پدافند غیرعامل و آشنایی با 

کید قرار داد. کنش های مناسب در شرایط اضطراری را مورد تأ وا
توجه داشته باشیم که سطر به سطر دستورالعمل های 

ایمنی را با خون نوشته اند
مدیر بهداشت حرفه ای ایمنی و محیط زیست نیز در این جلسه ضمن 
کید بر اهمیت مدیریت رویدادها و حوادث جهت ارتقای فرهنگ ایمنی  تأ
کارکنان و بهبود شرایط محیط کار بر پیشگیری از بروز حوادث تکراری در 
زمینه فعالیت های داربست بندی و کار در ارتفاع به خصوص در مجاورت 

کید کرد. شین های برق تأ
کید به رسالت فولاد مبارکه مبنی بر رسیدن به  حسین مدرسی فر ضمن تأ
حادثه صفر و پیشگیری از حوادث تکرارشونده خواستار اجرای اثربخش 

سیستم های ایمنی در جبهه های کاری مختلف شد.
کید بــر رعایت الزامــات قانونــی در زمینه داربســت بندی و  وی ضمن تأ
فعالیت در ارتفــاع، توجه به جزئیــات در انجــام فعالیت در ارتفــاع برای 
پیشگیری از حوادث را بسیار سودمند برشمرد و تصریح کرد: باید توجه 

داشــته باشــیم که ســطر به ســطر دســتورالعمل های ایمنی را بــا خون 
نوشته اند.

کید به نقش  مدیر بهداشــت حرفه ای ایمنی و محیط زیســت ضمن تأ
کنترلــی دســتگاه نظــارت سرپرســت گــروه اجرایــی و شــیفت فورمن ها 
خاطرنشــان کرد: همیشــه کنترل، بهتــر از اعتماد اســت و بایــد پیش از 
شروع فعالیت ها در جلسات سه دقیقه ای، اهم موارد ایمنی به سمع و 

نظر گروه اجرایی برسد.
وی همچنین بر اهمیت کنترل و نظارت چهره به چهره بر فعالیت گروه 
اجرایی و لزوم آموزش اثربخش در بخش پیمانکاری، خواستار توجه ویژه 

در این زمینه شد.
استفاده از لوازم حفاظت فردی مناسب به عنوان آخرین 

لایه حفاظتی در برابر خطرات
رئیس ایمنی، بهداشت حرفه ای و آتش نشــانی فولاد مبارکه نیز در این 

نشست گزارشی از وضعیت ایمنی فولاد مبارکه در ماه گذشته ارائه کرد.
 جواد کیانی ضمن اشاره به اهمیت اجرای اثربخش آموزش های ایمنی 
کنترل و نظــارت، اجــرای مؤثر دســتورالعمل های ایمنــی، رعایت حریم 
خطوط برق فشار قوی، رعایت الزامات ایمنی تونل ها و اتاق های برق و 

اجرای آیین نامه های حفاظت فنی و بهداشت کار در این زمینه را مورد 
کید قرار داد و گفت: استفاده از لوازم حفاظت فردی مناسب به عنوان  تأ

آخرین لایه حفاظتی در برابر خطرات بسیار سودمند است.
رئیس ایمنی بهداشــت حرفه ای و آتش نشــانی در ادامه این گزارش، به 
تشریح وضعیت ایمنی تجهیز کارگاه پیمانکاران پرداخت و خواستار توجه 
ویژه در این زمینه و انجام الزامات قانونی در جهت مدیریت رویدادها شد.

در ادامه این جلسه، حیدری ابیانه، رئیس بازرسی سازه ها و بالابرها، به 
تشریح وضعیت ایمنی سازه های فلزی و جرثقیل های سقفی پرداخت. 
پــس از آن محمدرضا انگشترســاز اصفهانــی رئیس بهداشــت حرفه ای 
ایمنــی و محیط زیســت فــولاد ســبا گزارشــی از وقایــع رخ داده در حــوزه 

داربست بندی در فولاد سبا ارائه کرد.
در ادامه، عباس براتی، سرپرست بازرسی مکانیسم ها و بالابرها، به تشریح 
وضعیت آسانســورها و ادوات باربــرداری پرداخت. پس از آن حســنعلی 
ک ها را تبیین کرد و در  حقیقی کارشناس حمل ونقل وضعیت ایمنی لیفترا
ادامه، پرنیان ایلبگ کارشناس هماهنگ کننده بهداشت حرفه ای ایمنی 
و محیط زیست نیز اقدامات صورت گرفته در زمینه برگزاری دوره ایمنی 

NEBOSH برای کارشناسان ایمنی و بهداشت حرفه ای را تشریح کرد.

مادام که در کنار هم به صورت تیمی کار کردیم، نتایج مطلوبی به دست آورده ایم
معاون بهره برداری در دوازدهمین نشست کمیته حفاظت فنی و بهداشت کار شرکت فولاد مبارکه:

توجه به محیط زیست و کاشت نهال در فولاد مبارکه یک ارزش است
مدیرعامل فولاد مبارکه در آیین کاشت 46 اصله درخت اُرس مطرح کرد:

کنش سئول به تعرفه های 2۵ درصدی  وا

ترامپ بر صنایع فولاد کره جنوبی

استرالیا در تلاش برای معافیت از تعرفه های 

2۵ درصدی آمریکا بر فولاد و آلومینیوم

رئیس جمهوری موقت کره جنوبی با اشاره به تلاش 
کره با آمریکا درباره تعرفه های  دولت این کشور برای مذا
اعمالی علیه سئول، از پاسخ متقابل به این اقدام واشنگتن 

خبر داد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از رویترز، »چوی ســانگ موک« 
رئیس جمهوری موقت کره جنوبی می گوید که دولت این کشور 
کره با دولت دونالــد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا بر  به دنبال مذا
سر تعرفه های اعمالی این کشور علیه فولاد و آلومینیوم وارداتی 

از سئول است.
رئیس جمهــوری موقت کــره جنوبــی همچنین گفته اســت که 
مدیران عامل 20 شرکت تولیدی بزرگ این کشور قصد دارند تا به 
کنش  آمریکا سفر کنند و دولت سئول نیز تمایل دارد تا درباره وا

متقابل، با ژاپن و اتحادیه اروپا به بحث بنشیند.
به گفته وی، دولت کره جنوبی برای ایجاد روابط نزدیک با دولت 
ترامپ به منظور حفاظت از منافع شرکت های این کشور »تلاش 

همه جانبه ای« خواهد کرد.
پیش تر چئونگ آی کیو، وزیر تجارت کره جنوبی گفت تعرفه های 
2۵ درصدی ترامپ که قرار است از ماه مارس اعمال شود، تقاضای 
فولاد آمریکا و ســودآوری صادرکننــدگان فــولاد را کاهش خواهد 
داد. بااین حــال، بــه گفتــه وی ایــن تعرفه هــا می توانــد فرصتــی 
برای شرکت های کره ای به منظور پیدا کردن بازارهای صادراتی 

جدید باشد.
پس از اعلام تصمیم ترامپ برای اعمال تعرفه 2۵ درصدی علیه 
کره جنوبی، ســهام تولیدکنندگان فولاد این کشــور کاهش پیدا 
کرد. براســاس داده های انجمن آهن و فولاد آمریکا، کره جنوبی 
پارسال پس از کانادا، مکزیک و برزیل چهارمین صادرکننده بزرگ 

فولاد به آمریکا بود.

به گزارش فولاد نیوز، نخست وزیر استرالیا، آنتونی آلبانیز، 
اعلام کرد که قصد دارد با رئیس جمهور آمریکا، دونالد ترامپ، 
درباره معافیت استرالیا از تعرفه های 2۵ درصدی بر واردات 
 توسط 

ً
کره شود. این تعرفه ها که اخیرا فولاد و آلومینیوم وارد مذا

ترامپ اعلام شده، نگرانی هایی را در میان صادرکنندگان 
استرالیایی ایجاد کرده است.

کید کرد که صادرات فولاد و آلومینیوم استرالیا به آمریکا،  آلبانیز تأ
مشاغل با درآمد بالا در ایالات متحده ایجاد می کند و برای منافع 
دفاعی مشترک دو کشور اهمیت دارد. وی افزود که دولت استرالیا 
کرات دیپلماتیک با مقامات آمریکایی است  در حال انجام مذا
تا معافیت مشــابهی ماننــد آنچــه در ســال 20۱۸ به دســت آمد، 

به دست آورد.
در همیــن راســتا، وزیر تجــارت اســترالیا، دان فــارل، بــا مقامات 
آمریکایی در حال گفت وگو اســت تــا معافیت از تعرفه هــا را برای 
کالاهای اســترالیایی تضمین کند. فارل بر اهمیت تجارت آزاد و 
کید کرد و افزود که این نوع تجارت به نفع هر دو کشور  منصفانه تأ

است و از مشاغل حمایت می کند.

آمریکا تعرفه 2۵ درصدی بر تمام واردات فولاد وضع کرده 
که منجر به تشدید جنگ تجاری و نگرانی های جدی برای 
صادرکنندگان فولاد، به خصوص در اتحادیه اروپا شده است. 
گر  پیامدهای تعرفه های جدید آمریکا نگران کننده است و ا
همه معافیت ها و سهمیه های تعرفه ای فعلی حذف شوند، 
اتحادیه اروپا می تواند تا ۳.۷ میلیون تن از صادرات فولاد خود 

به آمریکا را از دست بدهد.
به گزارش فــولاد ایران، این میزان صــادرات، بخش قابل توجهی 
از کل صادرات فــولاد اتحادیــه اروپا به آمریکا را تشــکیل می دهد 
و از دســت دادن آن، تأثیــر منفــی چشــمگیری بر صنعــت فولاد 
اروپــا خواهد داشــت. ایــن مســئله نه تنها باعــث کاهــش درآمد 
تولیدکنندگان اروپایی می شود، بلکه می تواند منجر به از دست 

رفتن مشاغل و تعطیلی کارخانه های تولید فولاد در اروپا شود.
کاهش تدریجی صادرات فولاد اتحادیه اروپا به آمریکا حتی قبل 
از وضع تعرفه های جدید، وضعیت را برای تولیدکنندگان اروپایی 
بسیار نگران کننده کرده است. به گفته یورفر، جبران این کاهش 
صــادرات از طریق بازارهــای دیگر غیرممکن اســت و ایــن اقدام 
می تواند منجر به تغییر مسیر جریان تجارت جهانی فولاد شود. 
به این ترتیــب که فــولاد صادراتی از ســایر کشــورها بــه آمریکا، به 
بازار اروپا سرازیر شده و رقابت را برای تولیدکنندگان داخلی اروپا 

سخت تر می کند.
یکی دیگر از مشــکلات مطرح شــده افزایش ظرفیت مازاد تولید 
فولاد در ســطح جهانی اســت. این مســئله به کاهش تقاضا و در 
نتیجه کاهش قیمت فولاد منجر شده است. در چنین شرایطی، 
وضع تعرفه توســط آمریکا و جذب فولاد صادراتی ســایر کشورها 
به بازار اروپا، می تواند وضعیت تولیدکنندگان اروپایی را وخیم تر 
کند. رئیس کمیسیون اروپا وعده داده است که اقدامات متقابل 
و متناسبی در پاسخ به این تعرفه ها اتخاذ خواهد شد. بااین حال، 

جزئیات این اقدامات مشخص نیست.

اتحادیه اروپا تا ۴ میلیون تن صادرات فولاد 

خود به آمریکا را از دست می دهد

گرس ایوان« بهره برداری از کارخانه »فولاد زا
گرس  گرس شهرستان ایوان که با حضور معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهوری برگزار شد، اظهار کرد: برای بهره برداری از شرکت فولاد زا به گزارش دنیای معدن، رضا محمدرحیمی رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان ایلام در آیین افتتاح طرح تولیدی شمش فولادی شرکت فولاد زا

ایوان ۱۲ هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری شده است. این طرح  در زمینی به گستره ۷.۴ هکتار و زیربنای ۱.۴ هکتار اجرا شد و  با چهار کوره القایی که ظرفیت هر یک از آن ها  ۲۵ تن است، با هدف تکمیل زنجیره فولاد و اشتغال زایی ، در شهرک صنعتی شهرستان ایوان به بهره برداری رسید. 

محمدیاسر طیب نیا
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه
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خبر  کوتاه

شما و فولاد

 خـبــــــــــــــــــر      

نمایشگاه »زاینده نور«، روز یک شنبه 2۱ بهمن ماه، با 
حضور استاندار، فرمانده سپاه صاحب الزمان )عج(، 
حضور فعال فولاد مبارکه در غرفه این نمایشگاه و 

جمعی از مسئولین استان اصفهان افتتاح شد.
به گزارش خبرنگار ایراسین، در این نمایشــگاه که با هدف ارائه و تبیین 
دســتاوردهای بســیج و همچنیــن صنایــع اســتان اصفهــان از 2۱ تا 2۵ 
بهمن ماه با حضور فعال فولاد مبارکه در مصلای امام خمینی )ره( برگزار 
شد، مسئولان استان و ســایر آحاد جامعه با آخرین دستاوردهای این 
شــرکت در حوزه های مختلف تولید، توســعه و خود تأمینی انرژی آشنا 

شدند.
بنابر این گزارش مهدی جمالی نژاد، استاندار اصفهان در جریان افتتاح 
»نمایشگاه زاینده نور« در مصاحبه با خبرنگار ایراسین گفت: خوشبختانه 
همه دســتگاه های اجرایی اســتان در حــوزه انرژی هــای نو و همچنین 
هوش مصنوعی و گردشــگری حضور جــدی داشــته اند و در این میان، 
خوشــبختانه فولاد مبارکه نیز در حوزه انرژی های خورشیدی اتفاقات 

خوبی را رقم زده است که بخشی از آن وارد شبکه شده است.
وی با بیان اینکه دستگاه های اجرایی و به ویژه صنایع به این حوزه ورود 
پیدا کرده اند، گفت: در شــهرداری ها نیز قرار اســت بیشــتر مجتمع ها و 
کز بــزرگ شــهر، از انرژی خورشــیدی اســتفاده کنند. در ایــن صورت  مرا
ان شــاءالله کمتر شــاهد ناترازی های انرژی که امســال دولت را غافلگیر 

کرد، خواهیم بود.

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداری اصفهان:
مجموعه فولاد مبارکه در حوزه های تخصصی خود جزو 

بهترین ها در کشور و منطقه است

 ابراهیم معتمدی، معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداری 
اصفهان در حاشـیه جلسـه شـورای اداری اسـتان در محل »نمایشگاه 
زاینده رود« گفت: مجموعه فولاد مبارکه خدمات گسترده ای در سطح 
اسـتان و کشـور دارد. همچنیـن ایـن شـرکت بسـیار باظرفیـت اسـت و 
در بسـیاری از موضوعـات مختلـف جـزو بهترین هـا در سـطح منطقـه 
بـه شـمار می آیـد؛ بنابرایـن ایـن انتظـار در بیـن مـردم وجـود دارد کـه 

بخشـی از مسـائل و مشـکلات در شهرسـتان ها به خصـوص در کارهای 
زیربنایـی توسـط ایـن شـرکت حل وفصـل شـود. بایـد یـک بسـته کامـل 
از اقداماتـی کـه فی مابیـن دولـت و فـولاد در سـطح شهرسـتان ها در 
جریان است آماده کنیم. خواهشـی که از مدیران، هیئت مدیره و همه 
کسـانی که در مجموعه فـولاد مبارکـه کار می کننـد دارم این اسـت که به 
مردم اسـتان اصفهـان متعهد باشـند تا بـا همـکاری و تعامـل، خدمات 
اجتماعی خوبی در حوزه های مختلف ارائه دهیم.  این وفاق می تواند 
بسـیار کمک کننده باشـد. انصافاً مجموعه فولاد در حـوزه کاری خود و 
حوزه های تخصصـی خود جـزو بهترین هـا در کشـور و منطقه اسـت و از 

ایـن مجموعـه تشـکر می کنم.

فرمانده سپاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان:
 صنایــع بــزرگ ماننــد فــولاد مبارکــه به خوبی بــه حــوزه انرژی 

خورشیدی ورود کرده اند

 سردار مجتبی فدا، فرمانده سپاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان، در 
حاشیه »نمایشگاه زاینده نور« گفت: یکی از ظرفیت های خوبِ موجود در 
کشور انرژی و نعمت های خدادادی است که می توانیم برای رفع بخش 
عمده ناترازی ها از این ظرفیت ها استفاده کنیم. یکی از این ظرفیت ها 
انرژی خورشیدی است که صنایع بزرگی مانند فولاد مبارکه به خوبی به 
این حوزه وارد شده اند؛ بنابراین بقیه صنایع هم باید مانند فولاد مبارکه 

در این امر مشارکت داشته باشند و برق خودشان را تأمین کنند.
کنون 20۵0 نیروگاه خورشیدی مقیاس کوچک  وی ادامه داد: بسیج نیز تا
در سطح استان دایر کرده است. امیدواریم اواخر ســال ۱403 و ۱404 گام 
مهمی در ایــن امر برداریــم تا بتوانیم بخش عمــده ناترازی هــا را کاهش 

دهیم.

مجری طرح های زیربنایی استان اصفهان در حاشیه »نمایشگاه 
زاینده نور«:

 فولاد مبارکه مولد توسعه کل کشور است

 علیرضــا صلواتی، مجــری  کل طرح های زیربنایی اســتان اصفهــان، در 

حاشیه »نمایشگاه زاینده نور« گفت: فولاد مبارکه یکی از زیربنایی ترین 
طرح های کشور بوده و الآن مولد توسعه کل کشور است.

وی خاطرنشان کرد: در جلساتی که در محضر مقامات عالیِ نظام برای 
تبیین بحث قطار سریع السیر برگزار می شود، الگوی فولاد مبارکه را مثال 
می زنیم. در ســال ۱3۷0 که فــولاد مبارکه در حــال احداث بود، در کشــور 
یکی دو کارخانه فولاد بیشتر نداشتیم، ولی امروز ده ها کارخانه فولاد در 
کشور وجود دارد که از صفر تا صد به صورت بومی احداث می شود و این 

موضوع ثمره احداث کارخانه فولاد مبارکه است.
صلواتی افزود: همان طــور که فولاد مبارکــه در موضوع آب اســتان ورود 
کرده و چالش اســتان را برطرف و امید مردم را در این موضوع زنده کرده 
است. مشارکت این شرکت در حوزه طرح های زیربنایی که به نوعی یک 
اقدام بُرد-بُرد محســوب می شــود، مبارک اســت و باعث توســعه کشور 

خواهد شد.

مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان در حاشیه »نمایشگاه 
زاینده نور« مطرح کرد:

توجه به اخلاق و رویکرد فرهنگی از مهم ترین اقدامات فولاد 
مبارکه در حوزه ورزش

ســیدمهدی صــدری، مدیــرکل ورزش و جوانــان اســتان اصفهــان، در 
حاشــیه »نمایشــگاه زاینده نور« گفت: ورزش زمانی ارزشــمند است که 
کرامت انسانی و اخلاقی در کنار آن قرار بگیرد. اینکه جهان پهلوان تختی 
به عنوان یــک قهرمان جهانی شــناخته می شــود به واســطه زور بــازو یا 
توانمندی در صحنه کشــتی نیســت، بلکه به واســطه رعایت اخلاق در 
کنار ورزش قهرمانی است؛ بنابراین وقتی ورزش در کنار اخلاق قرار بگیرد، 
می توانیم حرف های زیادی در جهان داشته باشیم. موضوعی که فولاد 
مبارکه به صورت جدی با سرمایه گذاری در حوزه ساخت زورخانه بزرگ 

اصفهان آن را دنبال می کند.
وی با اشاره به تأســیس مؤسسه هواداری فوتبال از ســوی فولاد مبارکه 
گفت: در حال حاضر، این شرکت بیش از ۵0 رشته ورزشی را تحت پوشش 
دارد که این اقدام نشانه توجه مدیران این شرکت به موضوعات فرهنگی 

است.

 فولاد مبارکه در حوزه انرژی های خورشیدی اتفاقات خوبی رقم زده است
« مطرح کرد: استاندار اصفهان در جریان افتتاح نمایشگاه »زاینده نور

طرح جبرانی صمت برای صنعتگران
وزارت صنعت، معدن و تجارت در راستای ناترازی انرژی 
و مشکلات ایجادشده برای صنعتگران و تولیدکنندگان طرح 

چهارماهه جبرانی تولید را ارائه کرده است.
به گزارش ایرنا، ناترازی انرژی در چند سال اخیر که نشئت گرفته از 
کم توجهی به توسعه زیرساخت های انرژی، وجود زیرساخت های 
کارآمد یارانه ای و مدیریت نامناسب  فرسوده، سیاست های نا
منابع انرژی بوده است، امروز خسارت های جبران ناپذیری را به 
تولید در حوزه های مختلف صنعتی ازجمله پتروشیمی، فولاد، 

مس، آلومینیوم، مس و سایر صنایع وارد کرده است.
قطعی برق و گاز هر سال نسبت به سال قبل شدت می گیرد و 
در این میان تولیدکنندگان بیشترین زیان را متحمل می شوند. 
این ناترازی نه تنها باعث تعطیلی  یا نیمه فعال شدن کارخانه ها 
شده، بلکه در کاهش صادرات و ارزآوری نیز تأثیر گذاشته است. 
در همین راستا طرح چهارماهه جبرانی تولید از سوی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت برای تولیدکنندگان تهیه شده است. 
ابراهیم شیخ، معاون صنایع عمومی وزارت صمت، درباره جزئیات 
این طرح گفت: این بسته در راستای جبران کاهش تولید است. 
طبق این بسته تأمین مداوم گاز و برق از ابتدای اسفندماه تا پایان 
خردادماه صورت می گیرد و تولیدکنندگان می توانند برای جبران 

تولید اقدام کنند. 
معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشاره به 
حمایت ها و سیاست های تشویقی تولیدکنندگان و صنعتگران 
گفت: براساس این طرح، تنفس حداقل شش ماهه تعهدات 
مالی نظیر پرداخت چک های سررسیدشده برای واحدهای 

تولید به سازمان های مالیاتی، برق و بیمه و...میسر شده است.
وی بیان کرد: ایجاد مسیر سبز گمرکی با حداقل تشریفات جهت 
ترخیص اجزا و قطعات واحدهای تولیدی توسط گمرک، لزوم 
تحقق تأمین ارز ثبت سفارش های مواد اولیه و اجزا و قطعات 

واحدهای تولیدی ازجمله این موارد است. 
به گفته معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
تأمین نیاز ارزی و ریالی واحدهای متقاضی خرید دیزل ژنراتور، 
کثری مواد اولیه در زنجیره تولید توسط صنایع مادر  تولید حدا
)پتروشیمی، فولادی، مس، آلومینیوم و...( ازجمله موارد مهم 

حمایتی در بسته جبران تولید است. 
کثر ظرفیت تولید  شیخ افزود: امکان تولید مستمر با حدا
تا سه شیفت کاری توسط واحدهای تولیدی در چهار ماه 
فراهم شده است. در کنار بسته های حمایتی، راهکارهایی از 
سوی کارشناسان برای ناترازی انرژی در نظر گرفته شده است. 
ضمن اینکه صنعتگران ملزم به ایجاد نیروگاه های خورشیدی 
و تأمین بخشی از برق و گاز موردنیاز خود شده اند.  استفاده از 
فناوری های نوین در صنعت، سرمایه گذاری های گسترده برای 
نوسازی صنایع و تولید انرژی از نیروگاه های خورشیدی و بادی  

نیز می تواند به کاهش ناترازی انرژی کمک کند.

۹۱۳****۷۷۳2
از مسئولان محترم درخواست می شود برای کارکنان و 
خانواده آن ها امکان سفر به کربلای معلی را فراهم سازند.

۸۷۹۸***۹۱۳ و   ۱۰۷۱****۹۱۳
از مدیرعامل فولاد مبارکه درخواست می شود برای 
بازنشستگان نیز همانند شاغلان شرکت بسته معیشتی 

در نظر گیرند.
۹۱۳***۰۳۸۶

از مسئولین محترم خواهشمند است با توجه به تورم 
صعودی و سخت تر شدن شرایط امرارمعاش برای 
کارکنان، افزایش حقوقی در پرفراژ بهمن ماه در نظر گرفته 

شود و نسبت به تورم، حقوق ها افزایش یابد.
۹۱۳***۸۶۵۷

لطفاً مسئولان محترم نسبت به واریز کمک هزینه سفر 
مشهد برای آن دسته از همکارانی که به این سفر مشرف 

شده اند اقدام کنند.
۹۱۳****۰۶۱۸

از مسئولین بابت برنامه ریزی، هماهنگی و اجرای برنامه 
استعدادیابی ویژه فرزندان دختر تشکر می کنم. بسیار 

عالی بود.
۹۱۳****۱۸۱۱

خ تورم و کاهش توان خرید  لطفاً با توجه به افزایش نر
بازنشستگان فولاد مبارکه، عیدی بازنشستگان فولاد 

مبارکه به صورت کارگری محاسبه و پرداخت گردد.
۹۱۳****۵۰۸۴

از مسئولین محترم فولاد مبارکه درخواست می شود 
علت اینکه به کارگران مدیریت شهری گروه بالاتر از 9 تعلق 

نمی گیرد را پیگیری و اطلاع رسانی کنند.
همکاران  گرامی دارای شماره های ۱۶۷۶***۹۳۶، 
۱۳۹۶***۹۱۳ و ۶۰۰۵****۹۱۳ ضمن تشکر از ارتباط 
شما با خبرنامه فولاد به اطلاع می رساند پیام شما دریافت 

و جهت اخذ پاسخ برای مسئولان ذی ربط ارجاع گردید.

لزوم جذاب کردن بازار برق برای بخش خصوصی
به گزارش وزارت نیرو، عباس علی آبادی ، وزیر نیرو، در مراسم انعقاد تفاهم نامه میان سازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری برق ایران )ساتبا(، بانک تجارت و بخش خصوصی با هدف تسهیل طرح احداث نیروگاه و تأمین برق تجدیدپذیر برای شرکت های کوچک و متوسط مقیاس تا سقف هزار مگاوات، ضمن 

اشاره به اهمیت ورود بخش خصوصی و نهادهای مالی کشور به فرآیند احداث و توسعه نیروگاه های تجدیدپذیر گفت: لازمه ورود بخش خصوصی به حوزه انرژی های تجدیدپذیر و ماندگاری آن ها در این حوزه، جذاب شدن بازار برق است که وزارت نیرو در همین زمینه گام های مؤثری برداشته است.

 مهدی جمالی نژاد
 استاندار اصفهان

 ابراهیم معتمدی
معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداری اصفهان

 سردار مجتبی فدا
 فرمانده سپاه صاحب الزمان )عج( استان اصفهان

 علیرضا صلواتی
 مجری کل طرح های زیربنایی استان اصفهان

سیدمهدی صدری
 مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان

 در حاشــیه گردهمایی نخبگان اســتان اصفهان، با 
حضور مدیران ارشد دولتی و بخش خصوصی استان، 
تفاهم نامه همکاری فولاد مبارکه با بنیاد نخبگان امضا 
شــد. این تفاهم نامه بر هوشمندســازی صنعت فــولاد، بهره گیری از 
هوش مصنوعی در فرایندهای صنعتی، تشکیل هسته های پژوهشی 

کید دارد. و حمایت از شرکت های نوپای فناورانه تأ
به گزارش روابط عمومی شرکت سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه 
)MSTID Fund(، شامگاه سه شنبه  23 بهمن ماه، گردهمایی نخبگان 
، معاون تکنولوژی فولاد  ، شهردار استان اصفهان با حضور استاندار

مبارکه، مدیرعامل صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه، 
رئیس بنیاد نخبگان و جمعی دیگر از مسئولان استانی در محل برگزاری 
همایش های هتل عباسی اصفهان و با هدف بررسی نقش نخبگان 
در حل چالش های اقتصادی، اجتماعی و صنعتی استان و توسعه 

همکاری های فناورانه میان صنعت و دانشگاه برگزار شد.
نقش نخبگان در توسعه استان

کیـد بـر  مهـدی جمالی نـژاد، اسـتاندار اصفهـان، در ایـن مراسـم بـا تأ
اهمیـت دانـش و تخصـص در پیشـرفت اسـتان، اظهـار کـرد: نخبـگان 
متخصص می توانند مسـائل اقتصادی، اجتماعـی و فرهنگی اسـتان را 

حـل کننـد. چالش هـا فرصتـی بـرای رشـد هسـتند و نبایـد موجـب یأس 
و ناامیـدی شـوند.

 وی همچنین حمایت از نخبگان را یکی از اولویت های اصلی مدیریت 
کید کرد. کمیت برای پشتیبانی از این قشر تأ استان دانست و بر تعهد حا
گفتنی است این تفاهم نامه که به امضای ساره گلی رئیس بنیاد نخبگان 
استان اصفهان و محمد ناظمی هرندی معاون تکنولوژی فولاد مبارکه 
رســید بر هوشمندســازی صنعت فولاد، بهره گیری از هــوش مصنوعی 
در فرایندهــای صنعتــی، تشــکیل هســته های پژوهشــی و حمایــت از 

کید دارد. شرکت های نوپای فناورانه تأ

با اجرای این تفاهم نامه که طی ســه ماه آینده آغاز خواهد شــد، انتظار 
می رود پیوند میان صنعت و نخبگان دانشگاهی تقویت شود. همچنین 
در راستای همکاری های پیشین فولاد مبارکه و بنیاد نخبگان اصفهان، 
کنون بیــش از 33 طرح از میــان ۱20 طرح پیشــنهادی نخبگان مورد  تا
حمایت قرار گرفته و به آن ها گرنت پژوهشــی تعلق یافته است. برخی از 

این طرح ها نیز در حاشیه این گردهمایی به نمایش گذاشته شدند.
با برگــزاری ایــن رویداد و امضــای تفاهم نامه هــای جدید، امیــد می رود 
نخبگان استان اصفهان نقش پررنگ تری در توسعه فناوری های نوین 

و پیشرفت صنعتی ایفا کنند.

امضای تفاهم نامه همکاری فولاد مبارکه با بنیاد نخبگان
با هدف حمایت از نخبگان و با حضور استاندار اصفهان انجام شد؛
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بزرگ ترین چالش صنعت فولاد  تحریم هاست

تحلیل

خبــــــــــــــــــر    

به گزارش فولاد نیوز، کیوان جعفری تهرانی، تحلیلگر ارشد 
بازارهای فولاد و سنگ آهن معتقد است یکی از بزرگ ترین 
چالش های بازار فولاد ایران »تحریم ها«  است. او همچنین به 
نقاط ضعف و قوت این صنعت، چالش های پیش روی تأمین 
مواد اولیه، بازار و ارتباط بخش خصوصی و دولتی در این حوزه 
اشاره کرده است. خلاصه این گفت وگو را در ادامه می خوانید.

با محدودیت های تکنولوژی و بازگشت تحریم ها برخی 
پروژه های هفتگانه در مرحله تولید آهن اسفنجی متوقف شد

ایران چندین ســال اســت که دهمین تولیدکننده فــولاد جهان 
اســت و ایــن صنعــت یکــی از مهم تریــن نقــاط قــوت کشــور بــه 
شــمار می آید. علاوه بــر ایــن در ســال های گذشــته و درحالی که 
تحریم بوده ایم توانسته ایم این شــرایط را برای رشد این صنعت 
فراهــم کنیم کــه نقطه قــوت این صنعــت به حســاب می آیــد. با 
محدودیت های تکنولوژی و بازگشت تحریم ها خیلی از پروژه های 
هفت گانــه در مرحله تولیــد آهن اســفنجی متوقف شــدند، ولی 
همچنان فعالیت این پروژه ها ادامه دارد. با همه محدودیت ها 
و ناترازی های انرژی همچنان صنعت فولاد فعال است و این در 

واقع نقطه قوت آن است.
افزایش ظرفیت های بی مورد یکی از نقاط ضعف صنعت 

فولاد ایران است
گر بخواهم بــه نقاط ضعف اشــاره کنم، از همــه بدتر افزایش  اما ا
ظرفیت های بی موردی است که داده شده است. همین موضوع 
باعث شــده عدم تعادل موجود در زنجیره روزبه روز بدتر شــود و 
خودش را بیشــتر نشــان دهد. برخلاف طرح جامع فــولاد که در 
آن تولید مقدار مشخصی سنگ آهن، کنستانتره و گندله و آهن 
اســفنجی مورد نظر بوده، افزایش ظرفیت های بی دلیل بیشــتر 
خودش را نشان می دهد و مشکل کمبود مواد اولیه سال به سال 
حادتر می شود. کمبود سنگ آهن هم هر سال وضعیت بدتری 
پیدا می کند درحالی که هنوز برخی به این موضوع مهم بی تفاوت 
هستند. فراوری سنگ آهن هماتیت و تولید انبوه آن نیز مغفول 

که کسی به حساسیت آن پی نبرده است. مانده، چرا
توسعه صنعت فولاد هم زمان با توسعه زیربنایی اتفاق 

نیفتاده است
کمبود انــرژی در حــوزه برق و گاز نیــز صنعت فولاد را با مشــکلات 
متعددی مواجه کرده است. در واقع توسعه صنعت فولاد هم زمان 
با توسعه زیربنایی اتفاق نیفتاده و جاده ها، بنادر، خطوط راه آهن، 
نیروگاه هــای بــرق و… توســعه هم زمــان نداشــته اند. همچنین 
9.۵ میلیارد دلار سرمایه گذاری موردنیاز در برنامه ششم در نظر 
گرفته شده بود که در پروژه های زیربنایی سرمایه گذاری شود، اما 
متأسفانه جذب و اجرایی نشد. این کسری سرمایه گذاری باعث 

شده که در اجرای برنامه هفتم نیز به مشکل برخورد کنیم.
عمیــق  اســتخراج  امــکان  زیرســاختی  ضعف هــای 

سنگ آهن از اعماق بالای ۳۰۰ متر را غیراقتصادی کرده است
کمبود ســنگ آهن یکی از مهم ترین مشــکلات این حوزه اســت. 
در حال حاضر خیلی از معادن قدیمی کشــور با کاهش ذخیره و 
عیار مواجه شدند و به عمق های بالا رسیده اند. امکان استخراج 
عمقی به دلیل عدم دسترسی به ماشین آلات معدنی که قابلیت 
استخراج از اعماق بالا نه به صورت روباز، بلکه به صورت استخراج 
زیرزمینــی را دارنــد، وجود نــدارد. همچنیــن ســرمایه گذاری لازم 
جهت خرید این ماشــین آلات انجام نشده اســت. این ضعف ها 
امــکان اســتخراج عمیــق ســنگ آهن از اعمــاق بــالای 300 متر را 

غیراقتصادی کرده است.
به طورکلی ما برای استخراج های عمیق امکانات و تکنولوژی های 
به روز برای فرآوری ســنگ آهن هماتیــت نداریم. همچنین ما به 
فناوری لازم برای فراوری ســنگ آهن تیتانومگنت نیــاز داریم که 
ذخایر زیــادی از آن در سیســتان و بلوچســتان و کرمــان موجود 
اســت. از تیتانومگنــت می تــوان در پروژه هــای مدرنــی از جمله 
DRTM یا »احیا مســتقیم تیتانومگنت« اســتفاده کرد و در کنار 
تولید آهن اســفنجی یا DRI که جبران کننده کسری سنگ آهن 
کشور است، می توان روتیل و شمش تیتانیوم تولید کرد که ارزش 

صادراتی بالایی دارند.
در شرایط تحریم امکان ساخت بازارهای جدید خیلی 

سخت تر می شود
در بحث بازار هم بزرگ ترین چالش صنعت فولاد تحریم هاست. 
طبیعتاً با حضور مجدد ترامپ تحریم ها تشــدید و بازار صادراتی 
ایران محدودتر خواهد شد. همچنین نرخ حمل دریایی اضافه 
می شود و عرصه را بر بازار این حوزه تنگ تر خواهد کرد. در شرایط 
تحریم امکان ساخت بازارهای جدید خیلی سخت تر می شود. 
موضوع حفظ بازار مطرح است که با این شرایط کار سختی است 

اما باید با تمام توان انجام شود.
حجم قابل توجهی از زنجیره تولید فولاد کشــور از ابتدای 
امسال به دلیل بخش نامه های ارز نیمایی دچار خسران شدند

معتقــدم قوانینــی کــه در این حــوزه وضــع می شــود باید بــا نگاه 
دقیق به تجربیات این حوزه باشــد. باید از تجربیات کشــورهای 
دیگر اســتفاده شــده و بــه نظــر کارشناســان توجه شــود. حجم 
قابل توجهی از زنجیره تولید فولاد کشور از ابتدای امسال به دلیل 
بخش نامه های ارز نیمایی که اشتباه بود، دچار خسران شدند و 
شاهدیم صادرات کشور در ۸ ماه ابتدایی امسال کاهش پیدا کرد 
و یا عوارض ســنگین صادرات فولاد که در ابتدای جنگ روســیه 
و اوکرایــن و هم زمان بــا افزایش قیمــت جهانی فولاد وضع شــد، 
مانع صادرات فولاد کشــور شد. ما نتوانســتیم از آن مزیت زمانی 
استفاده کنیم. این اتفاق بارها رخ داده و در بدترین زمان ممکن 
بدترین قوانیــن توســط دولت ها وضع شــده اســت و نبایــد این 

موضوع تکرار شود.

تحلیل گر ارشد بازار فولاد و سنگ آهن:

گام بزرگ »ومعادن« در صنعت کاتالیست
به گزارش روابط عمومی شرکت »ومعادن«، اردشیر سعدمحمدی، مدیرعامل هلدینگ سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات، در بازدید از کارخانه گسترش کاتالیست ایرانیان و مراسم افتتاحیه بهره برداری از افزایش ظرفیت تولید انواع کاتالیست های صنایع کشور با ظرفیت ۲۵۰۰ تن در سال، اظهار داشت: در سال 

۱۴۰۳ نزدیک به ۱۲۰۰ تن تولید کاتالیست داشته ایم و امیدواریم با برنامه ریزی های جدید، این رقم را به بیش از ۳۰۰۰ تن در سال افزایش یابد. شرکت گسترش کاتالیست ایرانیان توانسته است مسیر توسعه اقتصادی و فنی خود را به طور چشمگیری طی کند. 

تعمیرات سالانه )شات دان( مجتمع فولاد سبا به عنوان یک عملیات تعمیراتی 
ســنگین، بــا انجــام بیــش از ۳۵ هــزار و ۴۰۰ نفر ســاعت فعالیــت در بــازه زمانی 
چهارروزه با موفقیت و بدون حادثه به پایان رسید و طی آن، اقدامات مهمی 

در حوزه های تعمیرات، توسعه و بهینه سازی فرایندهای تولیدی انجام شد.
در پی اجرای برنامه تعمیراتی برخی از مدیران، کارشناسان و کارکنان فولاد سبا چنین گفتند:

مهدی ناظم الرعایا، مدیر ریخته گری و نورد گرم:
یکی از دستاوردهای ارزشمند این شات دان، ایجاد همدلی و همکاری نزدیک بین گروه های مختلف 
واحدهای تعمیرات، تعمیرگاه مرکــزی، تعمیرات مرکــزی و دفتر فنی تعمیرات بــود. این همکاری 
منجر به اجــرای پروژه های مهمی همچون اصلاحــات فرم پینچ رول های کشــاننده ریخته گری و 

کویل کارهای کویلرهای نورد شد که با دقت و در چارچوب تلرانس های مجاز انجام پذیرفت.
امیدواریم اجرای این فعالیت ها زمینه ساز ارتقای تولید، بهبود کیفیت محصولات، افزایش ایمنی و 

ثبت رکوردهای جدید در ماه های آینده باشد.
مهدی قاسمی، رئیس دفتر فنی تعمیرات:

ایـن شـات دان از ۱3 بهمن مـاه آغـاز شـد و ۱۷ بهمن مـاه، 4 سـاعت و 40 دقیقـه زودتـر از برنامه ریزی 
اولیه با شـروع بـه کار کـوره قوس شـماره ۱ خاتمـه یافت که ایـن امر در نـوع خود یـک رکـورد جدید در 
زمان بندی اجرای عملیات محسوب می شود. اجرای این پروژه تعمیراتی با همکاری 2۷,2۱4 نفر 
سـاعت نیروی تعمیرات مرکزی و ۸,۱۸۶ نفرسـاعت نیروی تعمیرات محلی انجام شد. همچنین، 
منابـع تعمیـرات مرکـزی از دو محـل 20,2۱4 نفـر سـاعت نیـروی حجمـی و ۷,000 نفرسـاعت نیـروی 

پـروژه ای تأمین شـد.
در این شات دان، پروژه های مهمی همچون اصلاح جاده سرباره، نصب درب جدید اتاقک غبار کوره 
شماره یک، جایگزینی لانس دوقلوی جدید در واحد فولادسازی، تعویض سگمنت های جدید در 

ماشین های ریخته گری و لایروبی مخازن آب در واحد سیالات با موفقیت انجام شد.
احمد سلیمانی، رئیس تعمیرات مرکزی:

این پروژه با مجموع 3۵,000  نفر ســاعت نیروی تعمیراتی و به تفکیک تخصصی ۵,۵00 نفر ساعت 
برق و 29,۵00 نفر ســاعت مکانیک انجام شــد. تعمیرات اساسی شــامل تجهیزات مکانیک و برق 
واحدهای حمل مواد، فولادســازی، ریخته گری و نورد، همچنین تعمیرات و بازســازی ســازه های 

فلزی و بتنی کارگاه ها بود.
در این راستا از مدیریت و کارکنان تعمیرات مرکزی فولاد مبارکه و پیمانکاران طرف قرارداد، شامل 
شرکت های رهاب گستر، برق آرا، توسعه صنعت، دژپاد )در بخش مکانیک( و شرکت توحید صنعت 
)در بخش برق( به جهت همکاری در تأمین نیرو و انجام ایمن فعالیت ها به نحو احســن، تشــکر و 
قدردانی می کنیم، زیرا با اجرای موفق این پروژه گام مهمی جهت ارتقای بهره وری و ایمنی خطوط 

تولید سبا برداشته شد.
سیروس اسدی، رئیس فولادسازی:

در این شات دان، پروژه های کلیدی و توسعه ای مهمی همچون توسعه ضلع جنوب فولادسازی، 
اصلاح خیابان سرباره، نصب نازل ها و تست پروژه گرانوله کردن سرباره کوره یک، تعویض وایر فیدر 
یک LF1 و تعویض سقف کوره قوس شماره دو انجام گرفت. این فعالیت ها با همکاری و هماهنگی 
واحدهای مختلف و پشتیبانی های فنی به موقع، با کیفیت بالا و در زمان مقرر به پایان رسید و گامی 

مهم در راستای بهبود فرایندهای تولیدی و افزایش بهره وری فولادسازی سبا محسوب می شود.
منوچهر بهرامی، رئیس تعمیرگاه مرکزی:

تعمیرگاه مرکزی فولاد سبا همگام با ســایر بخش های این مجتمع تلاش کرد تا نقش ارزنده ای در 
پشتیبانی و اجرای به موقع تعمیرات سالیانه خط تولید داشته باشد.

فعالیت های تعمیرگاه مرکزی سبا به دو بخش اصلی تقسیم می شود: انجام درخواست های کارهای 
ساخت و تعمیر قبل از شات دان و انجام فعالیت های حین تعمیرات. در این زمینه، تعمیرگاه مرکزی 
با ساخت 234 تجهیز و قطعه یدکی و تحویل به موقع تجهیزات تعمیراتی موردنیاز، نقش بسزایی 
در آماده ســازی و اجرای موفق تعمیرات ســالیانه داشت. همچنین، فعالیت هایی نظیر سرویس 
ترانسفورماتورها و موتورهای اصلی، تعمیرات تجهیزات حین شات دان و ساخت و اصلاح قطعات، 

کیفیت تعمیرات کمک شایانی کرد. به انجام به موقع و با
هماهنگی و تلاش تیم تعمیرگاه مرکزی سبا در کنار همکاری سایر واحدها، زمینه ساز اجرای موفق 
این پروژه عظیم بود. این دستاوردها نه تنها بهبود فرایندهای تولیدی را به همراه داشت، بلکه به 

افزایش بهره وری و کاهش زمان توقف خطوط تولید نیز منجر شد.
غلامرضا شریعتی دارگانی، رئیس بازرسی فنی:

این واحد در حوزه های مختلفی ازجمله کالیبراسیون، بازرسی فنی، ارتباطات، نت یوپی اس ها، 
نت تجهیزات پرتوزا، نت تجهیزات اعــلام و اطفا و تعمیرات تجهیزات آزمایشــگاهی، فعالیت های 
درخواستی واحدهای مختلف سبا را با حجم ۱۶42 نفرساعت و با مشارکت نیروهای امانی مجموعه 

و پیمانکاران مربوطه انجام داد.
برخی از مهم ترین فعالیت های انجام شده عبارت اند از: کالیبراسیون بیش از ۱40 تجهیز ارسالی به 
آزمایشگاه کالیبراسیون سبا، نظارت بر جوش کاری و تســت های غیرمخرب متعدد در واحدهای 
مختلف، تست های ترموویژن، ارت سنجی پست های حساس، بازرسی جرثقیل شماره ۸، سرویس 
دوره ای شبکه نظارت تصویری و جابه جایی رک اصلی دوربین های توسعه سبا، سرویس دستگاه 

اتمیک آزمایشگاه سبا، تعمیرات سیستم اطفای خشک نوار نقاله ها و بالانس تجهیزات دوار.

هماهنگی و تلاش تیم بازرسی فنی و همکاری سایر واحدها، زمینه ساز اجرای موفق این پروژه های 
تخصصی بود. این فعالیت ها نه تنها به بهبود کیفیت و ایمنی فرایندهای تولیدی کمک کرد، بلکه به 

افزایش بهره وری و کاهش زمان توقف خطوط تولید نیز منجر خواهد شد.
احمدرضا بخشایی، رئیس واحد نسوز:

با توجه به محدودیت های انرژی در فصل زمســتان، برنامه ریزی منسجم، برگزاری جلسات فنی 
و هماهنگی های متعــدد، تدارک متریال و نیروی انســانی موردنیاز، زمینه ســاز اجــرای موفق این 

پروژه ها بود.
تعمیرات و تخریب نوچینی نسوز کوره مگامدول احیا مستقیم با صرف 3۸,000 نفرساعت و استفاده 
از 400 تن انواع متریال نسوز در مدت 3۵ روز کاری انجام شد. همچنین، بازرسی و تعمیرات نسوز کوره 
تونلی نورد، اتاقک غبار کوره های قوس ۱ و 2، بازسازی و بهینه سازی دیواره های نسوز فونداسیون 
کوره ها و مســیرهای مذاب با صرف ۱0,000 نفرساعت و ۶0 تن متریال نســوز، با موفقیت و به صورت 

ایمن به پایان رسید.
این دستاوردها حاصل تلاش همکاران واحد نسوز، اعم از نیروهای امانی و پیمانکاران و همچنین 
هماهنگی دقیق بین واحدهای مختلف بود. اجرای این پروژه ها نه تنها به بهبود عملکرد تجهیزات و 
افزایش طول عمر آن ها کمک کرد، بلکه به ارتقای ایمنی و بهره وری فرایندهای تولیدی نیز منجر شد.

رضا خسروان، رئیس واحد جرثقیل های سقفی:
جرثقیل های ســقفی مجتمع فولاد ســبا نقش حیاتی در تولید، تعمیرات و ایمنی ایفا می کنند. با 
برنامه ریزی دقیق، فعالیت هایی که در تعمیرات کوتاه مدت ماهیانه امکان انجام آن ها وجود نداشت 
در این شات دان با موفقیت کامل انجام شدند. این فعالیت ها بر روی جرثقیل های فولادسازی، 
ریخته گری، نورد و کارگاه هــای جانبی متمرکز بود. با وجــود این، در طول تعمیرات ســالیانه، هیچ 
توقفی در سرویس دهی جرثقیل های حیاتی خطوط تولید ایجاد نشد و این موضوع نشان دهنده 

هماهنگی و برنامه ریزی دقیق تیم واحد جرثقیل هاست.
دستاوردهای این شــات دان حاصل همکاری و حمایت مدیریت مجتمع، واحدهای دفتر فنی 
تعمیرات، فولادســازی، ریخته گری، نــورد، ایمنی فنــی و همچنین تــلاش بی وقفه کارکنــان واحد 

جرثقیل ها و پیمانکاران مربوطه بوده است.
علیرضا فرجی، رئیس واحد حمل مواد:

با تلاش شــبانه روزی و هماهنگی دقیق تیم های فنــی و عملیاتی، این تعمیرات بــا هدف افزایش 
بهره وری، کاهش توقفات و ارتقای ایمنی در فرایندهای حمل مواد انجام شد.

برخـی از مهم تریـن فعالیت هـای انجام شـده در ایـن پـروژه تعمیراتـی عبارت انـد از: تعویـض کانـال 
مسیر شارژ آهن اسفنجی به بین های داخل کارگاه خط یک، تعویض نوار نقاله 200۸ جهت بهبود 
انتقـال مواد بـه کـوره قوس یـک، تعویـض نـوار نقالـه NBC03 خـط 2 به طـول 3۵0 متـر بـرای افزایش 
راندمان حمـل مواد، اصلاح دیواره تخریب شـده سـتلینگ چمبر خط 2 به منظـور بهبود عملکرد 
سیسـتم غبارگیـر و آماده سـازی دیواره سـتلینگ چمبـر خط ۱ جهـت اجـرای بهینه سـازی و نصب 

درب جدیـد اتاقـک غبار.
نکته قابل توجه این دوره از تعمیرات، استفاده از نیروهای تعمیرات مرکزی به صورت پروژه ای )یک 

شرکت( برای اولین بار بود که باعث افزایش دقت، هماهنگی و تسریع در روند اجرای کار شد.
این شات دان با همکاری و تعهد مثال زدنی تیم های مختلف، مطابق با برنامه ریزی انجام شد و بدون 
حادثه به پایان رسید. این موفقیت حاصل تلاش قابل تقدیر همه جانبه کارکنان واحد حمل مواد، 

نیروهای متخصص تعمیرات مرکزی و حمایت مدیریت مجتمع بود.
مهرداد دهقانی، رئیس توزیع برق:

هدف اصلی واحد تولید و توزیع برق، استمرار برق رسانی به واحدهای تولیدی و پشتیبانی است. 
تعمیرات مؤثر نیز نقشی کلیدی در تحقق این امر دارد. در تعمیرات برنامه ریزی شده سالیانه فولاد 
سبا، با برنامه ریزی دفتر فنی ناحیه، فعالیت های مرتبط با کلیه تجهیزات واحد که امکان توقف و 
انجام سرویس در تعمیرات های عادی برای آن ها وجود نداشت، توسط گروه تعمیرات و رولیاژ واحد 
تولید و توزیع برق انجام شد همچنین، ترانس T3 پست 400 پس از انجام کلیه تست های مربوطه، در 
مدار بهره برداری قرار گرفت. این اقدامات به بهبود پایداری و قابلیت اطمینان سیستم برق رسانی 

مجتمع کمک شایانی کرد.
عباس رضایی، رئیس واحد حمل ونقل:

واحد حمل ونقل سبا تمام توان خود را به کار گرفت تا ماشین آلات و مکانیسم های موردنیاز برای 
انجام فعالیت های تعمیراتی شــات دان ســالیانه را در موعد مقرر تأمین کند. خوشــبختانه، کلیه 
فعالیت های انجام شده در طول شات دان بدون هیچ حادثه انسانی و تجهیزاتی به پایان رسید. این 
موفقیت حاصل هماهنگی دقیق، برنامه ریزی منسجم و تلاش بی وقفه کارکنان واحد حمل ونقل 

و همکاری سایر واحدها بود.
محمدحسین داوری، کارشناس فرایند تعمیرات مرکزی:

تعمیــرات مرکــزی بــا هــدف مدیریــت و اجــرای مؤثــر عملیــات نگهــداری، تعمیــرات و پروژه های 
بهینه سازی، اقدام به برنامه ریزی توقفات تعمیراتی خطوط مختلف تولید، ازجمله فولاد سبا می کند. 
امسال، با درخواست مدیریت ارشد سازمان و افزایش منابع در دسترس نیروهای اجرایی، مدت 

توقفات تعمیراتی از ۵ روز به 4 روز کاهش یافت.
کیفیت این فعالیت ها  کثری و با برنامه ریزی فعالیت های تعمیراتی به نحوی انجام شد که اجرای حدا
در کنار حفظ و ارتقای ایمنی و سلامت کارکنان، نه تنها در خطوط تولیدی فولاد سبا، بلکه در کل 

خطوط تولیدی فولاد مبارکه، به صورت هم زمان امکان پذیر شود.
نکته مهم این اســت که توقفات تعمیراتی پیش از این در بازه یک ساله اجرا می شــد، اما امسال با 
افزایش مدت بهره برداری از خط و حجم فعالیت های تعمیراتی، این توقف پس از گذشت یک سال 
و نیم از تعمیرات سالیانه قبلی انجام شــد. این موضوع برنامه ریزی و اجرا را با چالش های خاصی 
مواجه کرد. بااین حال، با استفاده از منابع موجود و موقت تعمیراتی )روزانه 3,200  نفرساعت توان 

اجرایی(، این پروژه با موفقیت به پایان رسید.
روزانه بیش از ۶۸0 نفر نیروی اجرایی به همراه نیروهای ســتادی، پشــتیبانی و دستگاه نظارت در 
محقق کردن این رویداد مشارکت داشتند که قابل تقدیر است.تعمیرات مرکزی با تمهیدات لازم 
ایمنی، برگزاری جلسات مستمر، کنترل میدانی فعالیت ها و ارزیابی نیروهای جدید، سعی بر کنترل 

ریسک های ایمنی و اجرای موفق این پروژه داشت.
امید جوانمردی، سرپرست فولادسازی:

در این پروژه تعمیراتی فعالیت های مهمی انجام شد؛ در خط یک، فعالیت هایی همچون تعویض 
وایر فیدر قدیمی بـا وایر فیدر جدید کوره پاتیلی، اصلاح سـقف، کـف و دیواره محل ریزش سـرباره، 
و تعویض سـیلندرهای حیاتی کـوره قوس صـورت پذیرفـت و در کوره قـوس دو نیز تعویض سـقف و 
کت متحرک کوره، تعویض کابل های معیوب و تعویض سـیلندرهای اساسـی ازجملـه اقدامات  دا

کلیـدی بود.

محمد عسگری، سرپرست تعمیرات ریخته گری:
کثراً از جنس توسعه و تغییر طرح بودند، با موفقیت اجرا شدند.  عمده فعالیت های این شات دان که ا
این فعالیت ها شامل تغییر طرح های تیپ سگمنت های صفر و ۵ برای تولید محصولات ویژه، 
کت فن های مکنده در ارتفاع 40 متری کف کارگاه  بهینه سازی لوپ های آب سگمنت ها، تعویض دا
برای اولین بار از زمان راه اندازی، بهینه سازی سیستم اندازه گیری سطح مذاب در قالب ریخته گری 

و تغییر طرح شبکه پروفی باس بود.
این پروژه ها به یاری خداوند متعال، حمایت مدیریت و همکاری واحدهای پشتیبانی، دفتر فنی 
تعمیرات و پیمانکاران حاضر در پروژه به بهترین شکل و در زمان مشخص و با کمترین تأخیر به 
انجام رسید و با اجرای آن ها گامی مهم در جهت بهبود فرایندهای تولیدی و افزایش بهره وری 
واحد ریخته گری برداشته شد.اجرای این فعالیت ها نه تنها به ارتقای کیفیت محصولات کمک کرد، 
بلکه به افزایش ایمنی و کاهش زمان توقف خطوط تولید نیز منجر شد. این موفقیت حاصل تلاش 

همه جانبه تیم ریخته گری و همکاری واحدهای مختلف بود.
رسول صالحی، سرپرست سیستم های اتوماسیون نورد گرم:

تعمیرات سالیانه نقش بسزایی در ارتقای کیفیت فرایندهای تولیدی و افزایش بهره وری دارد. 
همکاری و هماهنگی کارکنان در این پروژه، نشان دهنده تعهد حرفه ای و روحیه تیمی و 

مسئولیت پذیری آن هاست.
این تعمیرات با هدف بهبود عملکرد سیستم های اتوماسیون نورد گرم و افزایش قابلیت اطمینان 
تجهیزات انجام شد. اجرای موفق این پروژه حاصل تلاش همه جانبه تیم های فنی و عملیاتی و 

همکاری واحدهای مختلف بود.
مهدی کاردان، سرپرست تعمیرات نورد فولاد:

با استفاده از 9,2۵۱ نفر ساعت نیروی مکانیک و ۱،۵24 نفرساعت نیروی برق، به فضل الهی و همکاری 
پیمانکاران باتجربه تعمیرات مرکزی، دفتر فنی تعمیرات و تعمیرات محلی، یکی از سنگین ترین 

شات دان های فولاد مبارکه در نورد سبا با موفقیت انجام شد.
با برگزاری جلسات متعدد به همراه تیم برنامه ریز دفتر فنی تعمیرات، فورمن های تعمیرات، 
کارشناسان و سرپرستان تعمیرات نورد، هماهنگی لازم برای انجام فعالیت هایی که در شات دان های 

ماهانه نورد قابل انجام نبود، برنامه ریزی شد. این فعالیت ها با دقت و نظارت دقیق اجرا شدند.
یکی از مهم ترین فعالیت های انجام شده سوراخ کاری و قلاویزکاری بستر ریل های کویل کار 2 بود. 
این فعالیت در شات دان های گذشته توسط یکی از شرکت های متخصص در زمینه ماشین کاری 
در محل )شرکت مکث( با هزینه بسیار سنگین انجام می گرفت؛ اما در این شات دان، این فعالیت به 
دست نیروهای تعمیرات محلی نورد و با نظارت تعمیرگاه مرکزی سبا و همکاری کارشناسان دفتر 

فنی تعمیرات اجرا شد.
داریوش اسفندمند، فورمن نظافت صنعتی:

 تیم نظافت صنعتی مجتمع فولاد سبا که کلیه فعالیت های نظافت صنعتی را به عهده دارد، در 
دو تعمیرات سالیانه سنگین واحدهای آهن سازی و خط تولید )فولادسازی، ریخته گری، نورد و 

پشتیبانی( در سال ۱403 مشارکت فعال داشت.
پس از اتمام تعمیرات واحد آهن سازی در تاریخ ۱403/۱۱/۱3، تعمیرات خط تولید آغاز شد. در این 
شات دان، چندین نقطه بحرانی وجود داشت که یکی از مهم ترین آن ها تخلیه اسکیل پیت های 
واحد آب رسانی نورد و ریخته گری بود. این فعالیت به مدت 3 شبانه روز و با تمام توان توسط تیم 

نظافت صنعتی به طور کامل انجام کگرفت و به بهره بردار تحویل داده شد.
تمام فعالیت های نظافت صنعتی در این شات دان بدون هیچ حادثه ای انجام شد. این موفقیت 
حاصل همکاری و هماهنگی دقیق و شایسته بین تیم های عملیاتی، پشتیبانی و پیمانکاران بود و 

امیدواریم در آینده نیز شاهد موفقیت های بیشتری در این مجتمع باشیم.
محمدصادق مهری، تکنسین برنامه ریزی دفتر فنی تعمیرات در واحد ریخته گری:

ازجمله فعالیت های پرریسک این شات دان، تعویض کانال های مکنده بخار خط ۱ در ارتفاع 4۷ 
متری بود. این فعالیت با آماده سازی و ارزیابی ریسک دقیق، دمونتاژ قسمتی از سقف فولادسازی 
برای دسترسی به قسمت انتهایی کانال و استفاده از دکل جرثقیل موبیل، با موفقیت و بدون 

حادثه انجام شد.
کنون تعویض نشده بودند و به علت پوسیدگی و  این کانال ها از زمان نصب و راه اندازی فولاد سبا تا
ریزش قطعات، در برنامه شات دان قرار گرفتند. اجرای موفق این پروژه، گامی مهم در جهت افزایش 

ایمنی و بهبود عملکرد سیستم های ریخته گری بود.
در این شات دان، در خط یک ریخته گری، تغییر تایپ سگمنت ۵ از B به A انجام شد. این تغییر باعث 
کاهش تنوع قطعات یدکی و افزایش عمر سگمنت ها می شود. برای این فعالیت، اسپول سازی، تغییر 
کس و لوله کشی آن انجام شد. در خط 2 ریخته گری نیز جایگزینی سگمنت صفر خط 2 در خط  واتر با
۱ تکمیل شد. این فعالیت که بخشی از آن در شات دان سالیانه ۱402 انجام شده بود، شامل ساخت 
کاور قالب جدید، نصب و تست آن بود که در این شات دان به بهره برداری رسید. این تغییرات باعث 

افزایش ضخامت اسلب ریخته گری و در نتیجه افزایش تولید خواهد شد.
مهدی ناظم الرعایا، مدیر ریخته گری و نورد گرم فولاد سبا در خاتمه اجرای موفقیت آمیز این 
عملیات تعمیراتی بزرگ را حاصل همکاری و همدلی همه مدیران و کارکنان نواحی مختلف فولاد 
کید کرد مدیریت و کارکنان فولاد سبا با همدلی و انسجام  سبا و همکاری فولاد مبارکه دانست و تأ

بیش ازپیش برای تحقق اهداف سازمان و رشد اقتصادی کشور تلاش خواهند کرد.

انجام موفقیت آمیز تعمیرات سالانه مجتمع فولاد سبا
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خبر  کوتاه

 خـبــــــــــــــــــر      

هم زمان با اعیاد شعبانیه و چهل و ششمین سالگرد 
پیروزی انقلاب اسلامی، تلاشگران واحد فولادسازی 
و ریخته گری شرکت فولاد سفیددشت برای نخستین 

بار موفق به تولید تختال به صورت ۳ ذوب متوالی شدند.
مدیرعامل شرکت فولاد سفیددشت، ضمن اعلام این خبر و با ابراز 
خرسندی از کسب این موفقیت گفت: پس از اجرا و تداوم عملیات تولید 
تختال به صورت 2 ذوب متوالی یا همان سکوئنس 2 ذوب، از ۱۱ دی ماه 
سال جاری، کارکنان پرتلاش ناحیه فولادسازی و ریخته گری و نواحی 
جنبی شرکت مصمم شدند موانع تولید شمش تختال با سکوئنس 3 

ذوب را رفع کنند و با تلاش های شبانه روزیِ تمامی ارکان تولید، اعم از 
کارکنان عملیاتی و ستادی، پیمانکاران و تأمین کنندگان، این دستاورد 

مهم در بامداد روز 22 بهمن ماه ۱403 با موفقیت حاصل شد.
محمود محمدی فشـارکی با اشـاره بـه اهمیـت افزایش سـکوئنس های 
تولیـد تختـال در جهـت پایـداری فنـی و اقتصـادی فراینـد تولیـد ایـن 
محصول استراتژیک خاطرنشان کرد: با توجه به محدودیت زمان های 
در دسـترس تولیـد فـولاد در طـول سـال، تولیـد محصـول به صـورت 
سـکوئنس های چندذوبـی، لازمـه دسـت یابی بـه برنامه هـای تولیـد 

ماهانـه و سـالانه اسـت.

تولید برخی گریدهای خاص از جمله فولادهای پریتکتیک 
و میکرو آلیاژی

ایمان سلیمانی، مدیر بهره برداری شرکت فولاد سفیددشت نیز در 
همین زمینه، ضمن تشریح روند دست یابی به عملیات 3 ذوب متوالی 
در یک ماهه گذشته، اظهار داشت: با توجه به تحویل واحد فولادسازی 
و ریخته گری به مدیریت بهره برداری از نیمه دوم سال جاری، تمهیدات 
لازم به منظور رفع نواقص پروژه در کنار حفظ حداقلی روند تولید تختال 
اندیشیده شد که با تلاش همکاران، در پیشبرد این دو هدف موفق بوده ایم.
کارکنان و پیمانکاران و همچنین حمایت های  سلیمانی از تلاش 

سازمان ایمیدرو، شرکت فولاد مبارکه و شرکت ملی فولاد ایران به عنوان 
سهام داران شرکت و همچنین همراهی نهادهای استانی در تثبیت 
روند تولید تختال در واحد فولادسازی و ریخته گری قدردانی کرد و افزود: 
پس از حصول اطمینان از توانایی واحد فولادسازی و ریخته گری برای 
تولید سکوئنس های چندذوبی، با رفع بخش قابل توجهی از نواقص 
واحد ریخته گری در فرصت پیشِ رو تا پایان سال، قصد داریم با تولید 
برخی گریدهای خاص از جمله فولادهای پریتکتیک و میکروآلیاژی، 
گام مؤثری در مسیر تکمیل سبد محصولات فولادی مجموعه فولاد 

سفیددشت برداریم.

انجام عملیات تولید تختال به صورت سه ذوب متوالی در شرکت فولاد سفیددشت
برای نخستین بار انجام شد؛

محمدعلی زمانی
رئیس پشتیبانی فنی مشتریان

نقش استانداردهای مدیریت رضایتمندی مشتری در رعایت حقوق مصرف کنندگان

اولین و بزرگ ترین جشن خانوادگی کارکنان شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری برگزار شد

برگزاری مسابقات ورزشی ویژه بزرگداشت
 ایام دهه مبارک فجر در شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری

در تقویــم رویدادهــا و افتخــارات فــولاد مبارکــه از 
یکم اســفندماه مــاه به عنــوان ســالروز دریافت دو 
  ISO10004 گواهینامه مدیریت رضایت مشتریان
و مدیریت شکایت مشتریان ISO10002 در سال ۱۳۹۵ یاد شده 
کی از آن اســت که مشــتری مداری یکی از ارکان  اســت و این امر حا

اصلی فولاد مبارکه است.
در همین زمینه، محمدعلی زمانی، رئیس پشتیبانی فنی مشتریان، در 
مصاحبه با خبرنگار فولاد گفت: در دنیای رقابتی امروز، رعایت حقوق 
مصرف کنندگان نه تنها یک الزام قانونی، بلکه یک ضرورت استراتژیک 
برای سازمان های پیشرو است. در تعاملات بین مشتری و تأمین کننده 
چه در بازار B2B و چه در بازار B2C، انتظار مشتری، وجود یک تجربه 

خوشــایند در خریــد محصــول در طول ســفر مشــتری اســت. امــروزه 
کیفیت، دسترسی به  مصرف کنندگان، حق دریافت کالاها و خدمات با
اطلاعات شفاف و برخورداری از روش های عادلانه برای حل شکایات 
را ابتدایی ترین حقوق خــود قلمداد می کننــد؛ ازاین رو در بســیاری از 
کشــورها، قوانین مرتبط با حقوق مصرف کننــدگان به منظور حمایت 
از حقوق مشــتریان و ایجاد یک بازار منصفانه تصویب شــده اند که در 
 این راستا استاندارهای رضایت مشــتری شــامل ISO 10002:2018 و

 ISO 10004:2018 این موضوع را تسهیل می کند.
نبود پاسخ گویی سریع و مناسب به شکایات مشتریان و 

نبود سنجش و بهبود رضایت آن ها؛ ایجاد چالش های متعدد 
در راه رسیدن به اهداف استراتژیک

کید بر اینکــه حقوق مصرف کنندگان شــامل مجموعــه ای از  وی بــا تأ
حقوق قانونی و اخلاقی است که مشتریان در فرایند خرید و استفاده 
از کالاها و خدمات از آن برخوردارند، گفت: بر اساس قانون حمایت از 
حقوق مصرف کنندگان، مشتریان، حقوقی ازجمله حق برخورداری از 
کیفیت و ایمن، حق اطلاع رســانی دقیق و شفاف،  کالاها و خدمات با
حق انتخاب آزادانه، حق دریافت جبران خسارت، حق شنیده شدن 
شــکایات و دریافت پاســخ از طریــق یک مکانیســم کارآمد بــرای ثبت 
شکایات و حل اختلافات و نیز حق برخورداری از بازار منصفانه و رقابتی 
را برای خود متصورند. با این توضیح نبود پاسخگویی سریع و مناسب 
به شکایات مشتریان و نبود سنجش و بهبود رضایت آن ها، می تواند 
چالش های متعددی را در راه رسیدن به اهداف استراتژیک ایجاد کند.

به گفته زمانی استاندارد ISO 10002:2018 یک چارچوب ساختاریافته 
بــرای رســیدگی بــه شــکایات مشــتریان فراهــم می کنــد. بــا اســتقرار و 
پیاده سازی این استاندارد، سازمان ها فرایندی شفاف و قابل پیگیری 
بــرای شــکایات مشــتریان ایجــاد می کننــد و مشــتریان نیــز اطمینان 
می یابند که شکایاتشان بررسی و رسیدگی می شود و در نهایت سازمان 
نیز از خلال اجرای این فرایند به اقدامات اصلاحی و پروژه های بهبود 
به منظور افزایش رضایت مشتری دست می یابد. همچنین استاندارد 
ISO 10004:2018 به سازمان ها کمک می کند تا رضایت مشتریان را با 
استقرار مکانیســم هایی اندازه گیری کنند و از این طریق، فرایندهای 
خود را بهبود دهند. این استاندارد باعث می شــود در راستای بهبود 
مســتمر، بازخورد مشــتریان جمع آوری و تحلیــل گــردد، از داده های 
رضایت مشــتری برای کاهش نرخ شکایت اســتفاده شود و شفافیت 
در تعامل با مشــتری افزایش یابــد. به طورکلی باید گفت که بر اســاس 
تجربیات موفق در دنیا، اســتقرار این اســتانداردها به افزایش اعتماد 
مشتریان، بهبود تجربه و افزایش وفاداری، ایجاد مزیت رقابتی، کاهش 

شکایات و در نهایت افزایش اعتبار برند می انجامد.
برای نخستین بار در شرکت فولاد مبارکه منشور حقوق 

مشتریان تدوین شد
رئیس پشتیبانی فنی مشتریان فولاد مبارکه اظهار داشت: در تمامی 
سـال هایی کـه ایـن دو اسـتاندارد در شـرکت فـولاد مبارکـه اسـتقرار 
یافته اند، شاهد بهبودهای متعددی در فرایندهای مختلف بوده ایم. 
بهبـود و ارتقـای سیسـتم CRM، اجـرای پـروژه بهبـود تجربه مشـتری، 

بهبـود کانال های ارتباطـی با مشـتریان، تدویـن برنامه جامع دیـدار با 
مشـتریان، حضور هدفمند در نمایشـگاه های داخلـی و بین المللی و 
برگزاری همایش ها و نشست های فنی و تخصصی با مشتریان، ازجمله 
اقداماتی اسـت کـه با هـدف افزایـش رضایـت و وفـاداری مشـتریان و در 
راسـتای اسـتقرار ایـن دو اسـتاندارد انجـام شـده اسـت. همچنیـن در 
سال گذشته و با یادگیری از این استانداردها، منشور حقوق مشتریان 
بـرای نخسـتین بـار در شـرکت فـولاد مبارکـه تدویـن شـد. ایـن منشـور 
کـه در راسـتای خلـق آینـده ای بهتـر بـا نـگاه بـه مأموریـت و چشـم انداز 
سـازمان تدوین شـده اسـت، تعهـدات شـرکت فـولاد مبارکـه را در قبال 
مشـتریان روشـن می سـازد و یـک راهبـرد اسـتراتژیک بـرای تعامـل بـا 
مشتریان ایجاد می کند، زیرا این نگرش وجود دارد که با رعایت حقوق 
مصرف کنندگان، تنها مشتریان منتفع نمی شوند، بلکه سازمان نیز از 
منافع ایجادشـده بهره می بردبـرده و می توانـد در شـرایط رقابتی، یک 

مزیت رقابتـی برای خـود ایجـاد کند.
وی در خاتمـه سـخنان خـود گفـت: حضـور مؤثـر در آینده بـازار فـولاد، 
کثری از ظرفیت های  کتورهای مهمی چون بهره برداری حدا تنها به فا
تولید، توسعه متوازن زنجیره ارزش، رفع ناترازی در حوزه انرژی، توسعه 
فنـاوری و نـوآوری و ارتقـای بهـره وری ختـم نخواهـد شـد؛ بلکـه ایجـاد 
تجربه ای خوشایند و اهمیت بخشی به رضایت مشتری به عنوان یک 
کتور مهم در این خصوص اسـت؛ بنابراین  ذی نفع کلیدی نیز یک فا
بایـد بیـش از گذشـته در ایـن حـوزه سـرمایه گذاری کـرد و در اهـداف 
بلندمدت و استراتژیک، نقشی پررنگ تر برای این مهم در نظر گرفت.

بــرای نخســتین بــار و بــه مناســبت دهــه مبــارک فجــر، 
کارکنــان شــرکت فــولاد  جشــن بــزرگ خانوادگــی 
سفیددشــت چهارمحــال و بختیــاری، بــا حضــور 
کبــری فرمانــده ســپاه حضــرت قمــر بنی هاشــم )ع( اســتان  ســردار ا
و ســردار امجــدی فرمانــده نیــروی انتظامــی اســتان، محمدحســین 
ایزدی شــهردار سفیددشــت، مدیرعامــل، مدیــران و جمع کثیــری از 

خانواده هــای کارکنــان شــرکت برگــزار شــد.
به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد سفیددشت، در ابتدای این آیین 
باشـکوه که روز جمعـه ۱9 بهمن مـاه ۱403 در فرهنگسـرای شـهرکرد برگزار 
شد، محمود محمدی فشارکی، مدیرعامل شـرکت فولاد سفیددشت، 
ضمـن تبریـک دهـه مبـارک فجـر و اعیـاد شـعبانیه، بـا ارائـه گزارشـی از 
دستاوردهای شرکت در یک سال گذشته و تبیین نقش ارزنده حمایتی 
کانون خانواده ها در پیشرفت شرکت افزود: در سایه همدلی و پشتیبانی 
خانواده هـا رشـد و تعالـی شـرکت میسـر می شـود و فزونـی می یابـد؛ زیـرا 
آرامش برگرفته از کانون گرم خانواده ها در تقویت روحیه کاری همکاران 

تأثیر بسـزایی دارد.

گرامیداشت مناسبت های ملی و مذهبی و تحکیم روابط 
کارکنان و خانواده های شرکت

وی در خصوص اهمیت برگزاری چنین جشن هایی گفت: جشن های 
فرهنگـی فرصتـی بـرای تقویـت همبسـتگی و ارتبـاط میـان کارکنـان و 
خانواده هـای آنـان فراهـم مـی آورد. اینگونه آیینهـا فضای شـاد و مثبتی 
در محیط کار ایجاد و انگیزه و روحیه جمعی را در تیم های کاری تقویت 
می کند. همچنین موجـب تقویـت تعلق خاطـر کارکنـان و خانواده های 
آنان به سـازمان شـده و انـرژی و انگیزه بیشـتری را بـرای ادامه فعالیت ها 
به ارمغـان می آورد.هـدف مـا از برگزاری چنیـن آیین هایی، گرامیداشـت 
مناسـبت های ملـی و مذهبـی و تحکیـم روابـط کارکنـان و خانواده هـای 

شـرکت اسـت.
مدیرعامل فولاد سفیددشت در پایان گفت: در ایام پیش رو نیز برنامه ها و 
جشن های مشابهی برای خانواده ها خواهیم داشت تا همچنان فضایی 

شاد و پرانرژی در میان کارکنان و خانواده های عزیز آن ها ایجاد کنیم.
گفتنی است در پایان این مراسم از تعدادی از کارکنان به قید قرعه با 

اهدای جوایزی تجلیل شد.

بـه مناسـبت چهل و ششـمین سـالگرد پیـروزی شـکوهمند انقـلاب اسـلامی و بـا هـدف تجلیـل از مقام شـامخ شـهدای 
انقلاب اسلامی، مسابقات ورزشی در دو بخش بانوان و آقایان در شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، این دوره از مسابقات با همکاری واحد روابط عمومی و 
پایگاه مقاومت بسیج کارگری امام علی )ع( در بخش آقایان با مسابقات طناب کشی و در بخش بانوان با مسابقات تنیس روی میز برگزار و در 

پایان به تیم های اول تا سوم جوایزی اهدا شد.

شبح رکود روی سر شامخ اقتصاد؛ نیم خیز تورم تولید
گیر شدن ابعاد رکود حکایت دارد. گرچه در این ماه وضعیت بخش صنعت بهبود اندکی داشته و تولید اندکی جان گرفته، اما رکود در سه بخش ساختمان، کشاورزی و خدمات شدت گرفته است. گزارش شامخ  به گزارش دنیای اقتصاد، شاخص مدیران خرید )شامخ( برای ماه دی به روز شد و شواهد موجود از فرا

دی ماه با جمع آوری دیدگاه های بیش از ۲۰۰۰ بنگاه تهیه شده است و نشان می دهدهم زمان با اوج گیری هزینه تولید محصول و گرانی مواد اولیه، استخدام نیروی کار در بنگاه های داخلی به کمترین میزان تنزل پیدا کرده و شواهد موجود از احتمال شارژ تورم تولید حکایت دارد.

رئیس پشتیبانی فنی مشتریان فولاد مبارکه مطرح کرد؛

ضربه ۱۰ میلیارد دلاری به صنعت فولاد

صادرات فولاد ایران در ده ماهه امسال افت ۶2۳ میلیون 
دلاری را نسبت به سال گذشته تجربه کرد. رضا شهرستانی، 
عضو سابق هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران، 
الزام  در  سیزدهم  دولت  سیاست  را  آن  اصلی  علت 
گشت کامل ارز نیما دانست که ضربه ۱۰  صادرکنندگان به باز

میلیارد دلاری به صادرکنندگان محصولات فولادی وارد کرد.
، صادرات فولاد یکی از مهم ترین منابع  به گزارش تجارت نیوز
ارزآوری کشور محسوب می شود که نقشی تعیین کننده در تجارت 
خارجی دارد. صادرات محصولات فولادی از شمش و اسلب 
گرفته تا مقاطع طویل و مواد اولیه مانند گندله و کنسانتره، تأثیر 

مستقیمی بر تراز تجاری و وضعیت تولید داخلی دارد.
بااین حال صنعت فولاد طی سال های اخیر با چالش های 
متعددی ازجمله سیاست های ارزی، محدودیت های صادراتی 

و رقابت در بازارهای جهانی مواجه شده است.
جدیدترین آمار انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران نشان می دهد 
که در ده ماهه سال ۱403، ارزش صادرات فولاد کشور با کاهش ۱3 
درصدی مواجه شده و ۶23 میلیون دلار افت داشته است. این 
کاهش در حالی رخ داده که در آمار نه ماهه، افت ۸00 میلیون 

دلاری ثبت شده بود.
رضا شهرستانی، عضو سابق هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان 
فولاد ایران، درباره کاهش ۱3 درصدی ارزش صادرات آهن و فولاد 
ایران گفت: سوءمدیریت بانک مرکزی در دولت سیزدهم یکی 
از عوامل اصلی افت صادرات فولاد محسوب می شود. در آن 
دوره، بانک مرکزی اعلام کرد که ۱00 درصد ارز حاصل از صادرات 
باید با نرخ نیما به بانک مرکزی بازگردانده شود تا به واردکنندگان 
تخصیص یابد. این سیاست باعث شد که کل صنعت فولاد با زیان 
که از یک سو هزینه ها آزاد بود و از سوی دیگر،  مواجه شود، چرا
نرخ نیما حدود 20 درصد پایین تر از نرخ بازار آزاد معامله می شد. 
در نتیجه، شرکت ها توجیه اقتصادی برای صادرات نداشتند و 

این مسئله منجر به کاهش ۱3 درصدی صادرات شد.
وی با اشاره به تغییر سیاست های ارزی در دولت جدید تشریح 
کرد: با روی کار آمدن دولت جدید و تغییر سیاست های بانک 
مرکزی و وزارت اقتصاد، سیاست تعیین نرخ توافقی در بخش های 
بالادستی و پایین دستی صنعت فولاد باعث شد کاهش صادرات 
کنترل شود. در غیر این صورت، میزان افت صادرات می توانست 

به 20 درصد برسد.
با کاهش صادرات شمش و اسلب چه آسیبی به صنعت فولاد 

تحمیل شد؟
کید بر آسیب های دیگر این کاهش صادرات  شهرستانی با تأ
، افزایش صادرات از  تصریح کرد: یکی از مشکلات اساسی دیگر
طریق بازرگانی های استیجاری و یک بارمصرف بود. برخی تجار 
خارجی ازجمله عراقی ها، افغانستانی ها و ترک ها، محصولات 
فولادی را مستقیماً از درب کارخانه ها خریداری و با کارت های 

بازرگانی اجاره ای صادر کردند.
او افزود: طبق تعهدات، ارز حاصل از این صادرات باید ظرف شش 
ماه بازمی گشت، اما این امر صورت نگرفت. این مسئله نه تنها 
صنعت فولاد، بلکه کل صنایع ازجمله پتروشیمی و سیمان را 
متضرر کرد و در مجموع بیش از ۱0 میلیارد دلار ضرر به اقتصاد 
خ ارز نیز همین  کشور وارد شد. یکی از عوامل مهم افزایش نر

سیاست های اشتباه بوده است.
این تولیدکننده فولاد در پاسخ به سؤالی درباره تأثیر کاهش 
صادرات شمش و اسلب بر بازار داخلی و قیمت جهانی توضیح 
داد: در حال حاضر، قیمت شمش در بازار داخلی حدود 3۷0 دلار 

است؛ درحالی که قیمت های صادراتی بیش از 400 دلار است.
شهرستانی در پایان خاطرنشان کرد: این اختلاف قیمت به 
دلیل مشکلات صادراتی و اشباع بازار داخلی ایجاد شده است. 
که امکان صادرات شمش و اسلب کاهش یافته، رقابت  ازآنجا
در بازار داخلی شدیدتر شده و این موضوع باعث کاهش سود یا 
حتی زیان دهی بسیاری از شرکت های فولادی شده است. بررسی 
گزارش های شرکت های بورسی نیز نشان می دهد که بسیاری از 

آن ها با افت سودآوری مواجه شده اند.

عضو سابق هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران  خبر داد:

www.irasin.ir

 ایـــــــراسیـــــــن
شبکه اطلاعات 
فـــــولاد ایـــــــران 
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مدیرعامل شرکت فراوری معدنی اپال کانی پارس گفت:  
دست یابی به رشد ۱۳ درصدی برنامه ریزی شده در برنامه 
هفتم توسعه، نیازمند دست کم ۴۰ میلیارد دلار سرمایه گذاری 
است و باید راهی برای تأمین میزان سرمایه گذاری از طریق 

داخل یا سرمایه های خارجی پیدا کنیم.
به گزارش دنیای معدن و به نقل از روابط عمومی شرکت فراوری 
معدنی اپال کانی پــارس، حســام مقدم علی گفت: رشــد در نظر 
گرفته شده برای بخش معدن و صنایع معدنی در حالی است که 
برای کل اقتصاد کشور رشد ۸ درصدی در نظر گرفته شده است. 
این بدان معناست که مسئولان کشور ظرفیت قابل توجهی در 
این بخش متصور هستند. حال باید دید دست یابی به این رشد 

امکان پذیر است یا خیر.
مدیرعامل شــرکت فراوری معدنــی اپال کانــی پارس ادامــه داد: 
کنــون در بخش معدن بــه چنین اعــداد و ارقامی در رشــد کل  تا
بخش دست نیافته ایم، اما وقتی هدف گذاری می کنیم باید برای 
آن برنامه ریزی داشته باشیم و بدانیم چه منابعی برای دست یابی 

به این هدف نیاز داریم.
وی گفــت: آنچــه از محتــوای برنامــه توســعه پیشــرفت دریافت 
می شود این است که این برنامه چندان »فرایندمحور« نیست؛ 
به عبارتی، بیشتر یک سری داده های کمّی در جداول به عنوان 
گردقیق تر بررســی کنیم، شــاید  هدف قرار داده شــده اســت که ا

از این رشدی که به صورت کلامی پیش بینی شده کمتر باشد.
مقدم علی اظهار داشت: دســت یابی به این اهداف و این ارقام 
ملزوماتی دارد کــه از آن جمله باید به بهره وری، نیروی انســانی، 

تأمین منابع مالی و همچنین زیرساخت های کلان اشاره کرد.
گلوگاه های اساسی دست یابی به رشد ۱۳ 

درصدی در بخش معدن
وی اضافه کرد: در این زمینه چند گلوگاه اساســی وجــود دارد که 
ابتدا باید راهی برای رفــع آن ها پیدا کنیم. یکــی از آن ها موضوع 
بهره وری اســت و برای ارتقای بهره وری نیاز به فناوری جدید در 
بخش معدن داریم. در این راستا شرکت های دانش بنیان زیادی 
وجود دارند؛ اما باید گفت به دلیل کمبود توان مالی، آسیب های 

محیطی صنعتی بر آن ها بسیار تأثیرگذار است.
مدیرعامل شرکت فراوری معدنی اپال کانی پارس یادآور شد: در 
برخی موارد این شرکت ها توانسته اند در مقیاس آزمایشگاهی یا 
پایلوت مسائل را حل کنند؛ اما همه آن ها لزوماً در مقیاس صنعتی 

قابل حل و فصل نیست.
وی اظهــار داشــت: حــال فکــر کنیــم در ایــن رشــد ۱3 درصدی 
پیش بینی شــده برای بخش معــدن و صنایع معدنــی حدود ۶ 
درصد آن از طریق افزایش بهره وری میسر شود؛ اما ۷ درصد دیگر 

باید از طریق سرمایه گذاری اتفاق بیفتد.
مقدم علی تصریح کرد: در اینجا باید گفت دست کم به 40 میلیارد 
دلار سرمایه گذاری در بخش معدن و صنایع معدنی نیازمندیم 
و باید راهی برای تأمین میــزان ســرمایه گذاری از طریق داخل یا 

سرمایه های خارجی پیدا کنیم.
وی معتقد است: این مهم هرچند ناشدنی نیست، اما دست یابی 

به آن ملزومات زیادی نیاز دارد که باید فراهم شود.
مدیرعامل شرکت فراوری معدنی اپال کانی پارس در ادامه گفت: 
بورس کالا یک محیط کاملاً شــفاف و قابل اتکا برای تأمین مواد 

اولیه و فروش در زنجیره است.
وی بیان  داشــت: هرچند در برخی مواقع و فصول ســرد سال به 
دلیل ناترازی های موجود، شــاهد برهم خــوردن تعادل زنجیره 
فولاد هستیم و موفقیت زیادی در فرایند بورسی حاصل نمی شود، 
اما بااین وجود همچنان قابل اتکاترین فرایندی اســت که امروز 
در کشور وجود دارد. معتقدم موانع موجود را می توان با تدوین 

الگوهای دیگری در داخل بورس کالا حل وفصل کرد.
 لزوم ادغام شدن مجموعه ها

وی بــا بیان اینکــه ادغام شــدن مجموعه هــا می توانــد در آینده 
یک راهکار باشــد، افــزود: به طــور مثــال در زنجیره فــولاد، برخی 
مجموعه هــا درصورتی کــه در یکدیگــر ادغــام شــوند می تــوان 

زنجیره ای پایدارتر محکم تر و بزرگ تر را شکل داد.
مدیرعامل شــرکت فراوری معدنی اپال کانی پارس به طور مثال 
به مجموعه های فولاد مبارکه و بنیاد مستضعفان اشاره کرد که 
توانســتند اپال کانی پارس و زیرمجموعه آن را از بانک پارســیان 
خریداری کنند که می توان گفت بزرگ ترین معامله بخش معدن 

و صنایع معدنی در سال های اخیر بوده است.
وی اظهار داشت: این موارد نشان می دهد که می توان ادغام شد 
و این راهی است که شاید خوش بینانه به نظر برسد؛ اما در آینده 
بسیاری مجموعه ها به این نکته خواهند رسید که یکی از بهترین 

راه ها پایدار شدن است.
مقدم علــی خاطرنشــان کــرد: در دوره هــای ناتــرازی می تــوان 
بــا دوره هــای فــروش طولانی تــر تأمیــن مــواد اولیــه را بــرای 
مصرف کنندگان فراهم کرد و با خرید سلف از مواد اولیه تعادلی را 
برقرار کرد. ضمن اینکه در بعضی دوره ها باید شرایط محدودیت 

صادراتی را برای برخی مواد برداشت.
کید کرد: باید  مدیرعامل شرکت فراوری معدنی اپال کانی پارس تأ
از اتفاقات گذشــته درس بگیریم. حــال که با موضــوع ناترازی ها 
مواجهیم و می بینیم این ناترازی ها چه بلایی ســر زنجیره فولاد 
می آورد، باید شرایط را برای صادرات تسهیل کنیم و این موضوع 

نباید زمان بر شود.

خبر کوتاه

تحقق رشد ۱۳ درصدی در بخش معدن 

نیازمند ۴۰ میلیارد دلار
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یک و آینده پژوهی رصدخانه استراتژ

رقابت هــای تاریخــی همــواره الهام بخــش تحــولات 
امروز بوده اند و شاید یکی از برجسته ترین نمونه ها، 
رقابت فضایی میــان ایالات متحــده و اتحاد جماهیر 
شوروی باشد. وقتی شوروی با پرتاب اسپوتنیک )Sputnik( و اولین 
پرواز انسانی به مدار زمین، دنیا را شگفت زده کرد، ایالات متحده با 
چالشی بی سابقه روبه رو شد. این رقابت نه تنها به تحکیم قدرت 
فناوری منجر شد، بلکه جهان را با دیدگاهی تازه به مرزهای علم و 
نوآوری آشنا کرد. حالا تصور کنید چنین رقابتی در عرصه فناوری های 
پیشرفته رخ دهد، جایی که نوآوری و مهندسی هوشمند مرزهای 
جدیدی را جابه جــا می کنند. در این ســناریو، یک بازیگــر جدید با 
اقدامی شــگفت آور، نظم موجود را زیر ســؤال می برد و چالش های 
بزرگی را به غول های دیرینه تحمیل می کند. آیا تاریخ بار دیگر خود را 
تکرار می کند؟ این سؤالی است که به آینده و توانایی رهبران صنعت 

در تطبیق با تغییرات برمی گردد.
شــرکت نوپــای چینــی DeepSeek بــا معرفــی مــدل R1 خــود، تحولــی 
چشــمگیر در دنیــای هــوش مصنوعی ایجــاد کــرده و اســتانداردهای 
جدیدی برای عملکــرد، هزینه، کارایــی و دسترســی در این صنعت به 
کید  وجود آورده است. این شرکت با اســتفاده از روش های نوآورانه و تأ
بر همکاری های منبع باز، توانســته اســت فناوری هــوش مصنوعی را 
دموکراتیزه کرده و آن را در دســترس طیف وســیع تری از کسب وکارها و 
محققان قرار دهد. مدل R1 این شرکت قادر است با دقت 9۷ درصد در 
انجام وظایف مختلف عمل کند، درحالی که تنها ۱0 درصد هزینه ای را 
که رقبا برای انجام همین کارها صرف می کنند، می پردازد. این کاهش 
چشمگیر هزینه تنها یک دستاورد فنی نیســت، بلکه یک تغییر بازی 
در عرصه دسترســی پذیری اســت. با ارزان تر کردن ابزارهای پیشــرفته 
هــوش مصنوعــی، DeepSeek  امکان اســتفاده از ایــن فنــاوری را برای 
کســب وکارهای کوچک و اســتارت آپ هایی که پیش تــر از منابع کافی 
بــرای رقابــت در این زمینــه برخــوردار نبودند، فراهــم کرده اســت. این 

تغییر، پیامدهای عمیقی برای صنایع مختلف در سراسر جهان دارد 
و به سازمان ها با هر اندازه ای این امکان را می دهد که از قدرت تحولی 
هوش مصنوعی بهره برداری کنند، بدون آنکه بودجه های آن ها تحت 

فشار قرار گیرد.
نوآوری هــای DeepSeek تنهــا بــه صرفه جویــی در هزینه هــا محــدود 
نمی شــود. مــدل R1 از تکنیک هــای پیشــرفته یادگیــری تقویتــی 
)Reinforcement learning( و بهینه ســازی بهــره می بــرد که بــه آن این 
امکان را می دهد تــا حتی با منابع ســخت افزاری محــدود نیز عملکرد 
فوق العاده ای از خود نشان دهد. در مواجهه با تحریم هایی که دسترسی 
به پردازنده های گرافیکی پیشرفته را محدود کرده بود، DeepSeek  این 
محدودیت را به فرصتی برای حل مشکلات به شیوه ای خلاقانه تبدیل 
 Nvidia H800 کرد. این شرکت با استفاده از تنها 204۸ پردازنده گرافیکی
و با بودجه ای معادل ۵.۶ میلیون دلار که بسیار کمتر از آن چیزی است 
که رقبا معمولاً صــرف می کنند موفق شــد مدلی با ۶۷۱ میلیــارد پارامتر 
کید می کند که چگونه نیاز می تواند محرک  آموزش دهد. این دستاورد تأ
نوآوری باشد و اهمیت ابتکار در دست یابی به پیشرفت های تکنولوژیک 
را روشن می کند شــکل شــماره ۱ عملکرد این مدل در مقایســه با سایر 

مدل های هوش مصنوعی به تصویر کشیده شده است.
  مدل R1 بــه خاطــر اســتدلال »زنجیــره ای )Chain of thought(« خود 
متمایزاست که توانایی حل مسائل پیچیده در صنایعی مانند بهداشت 
و درمــان و مالــی را فراهــم می کنــد. تحلیل هــای پیش بینی کننــده آن 
می توانند در تشخیص زودهنگام بیماری ها در حوزه بهداشت و درمان 
کنش های مالی،  کمک کنند، درحالی که شناســایی کلاه برداری در ترا
امنیــت را در این زمینه تقویــت می کند و به چالش هــای دنیای واقعی 
در بخش های مختلف پاســخ می دهد. یکی دیگر از عوامل کلیدی در 
رشد DeepSeek، تمرکز آن بر اســتعدادهای محلی است. با استخدام 
اســتعدادها از دانشــگاه های چیــن و اولویــت دادن بــه تخصص های 
داخلی، این شرکت توانسته است خوداتکایی تکنولوژیکی چین را تقویت 
کند و نوآوری پایــدار را پرورش دهــد.  این اســتراتژی می تواند به عنوان 
کوسیستم های مقاوم  الگویی برای سایر کسب وکارها به منظور ایجاد ا

و مبتنی بر رشد عمل کند.
پیامدهــای نوآوری هــای DeepSeek فراتر از صنعــت هوش مصنوعی 
مــی رود. بــرای کســب وکارها در تمام بخش ها، درس ها روشــن اســت: 
موفقیت در محیط رقابتی امروز تنها به منابع محدود نمی شود، بلکه 
نیاز به خلاقیت، انعطاف پذیری و تمایلِ به چالش کشیدن روش های 

سنتی دارد.

 گزارشی از مکنزی )Mckinsey( در سال 2023 نشان می دهد شرکت هایی 
که نوآوری را در اولویت قرار می دهند، تقریباً 40 درصد بیشتر از رقبای خود 
در زمینه رشــد درآمد و ســهم بازار موفق هســتند. DeepSeek  با اثبات 
این اصل که محدودیت ها می توانند به جای محدود کــردن، انگیزه و 

خلاقیت را تقویت کنند، نمونه ای بارز از این دیدگاه است.
 برای رهبــران صنعت و مدیران، ظهــور مدل هایی ماننــد R1 نمونه ای از 
الهام بخشی است؛ چگونه می توانیم رویکردهای خود را بازنگری کنیم تا با 
منابع کمتر، ارزش بیشتری ایجاد کنیم؟  پاسخ تنها در پذیرش فناوری های 
جدید نیست، بلکه در پرورش فرهنگی سازمانی است که بهبود مستمر 
و تفکر جســورانه را در اولویــت قرار دهــد. در عصری که با تغییرات ســریع 
تکنولوژیکی تعریف می شود، کسانی که جرئت نوآوری دارند، صنایع فردا را 

شکل خواهند داد و معنای موفقیت را بازتعریف می کنند.
   منابع:

1.https://www.nasa.gov/history/sputnik/index.
html#:~:text=History%20changed%20on%20October%20
4,Earth%20on%20its%20elliptical%20path.
2.https://www.reuters.com/technology/chinas-deepseek-
sets-off-ai-market-rout-202527-01-/
3.https://www.wired.com/story/deepseek-china-model-ai/
4.https://www.analyticsvidhya.com/blog/202501//
deepseek-r1-vs-openai-o1/
5.https://hyperight.com/deepseeks-rise-how-a-chinese-
startup-surpassed-chatgpt-and-challenged-ai-giants
6.https://www.mckinsey.com/capabilities/strategy-and-
corporate-finance/our-insights/innovative-growers-a-
view-from-the-top

ChatGPT ؛ اولین قربانی هوش مصنوعی

بورس

حجــم عرضه )تن(

4,000

4,000

مقــدار تقاضا )تن(

6,200

6,200

حجــم معامله)تن(

4,000

4,000

کیلوگرم( یــال /  قیمــت پایانی )ر

520،484

یــخ تحویل تار

اردیبهشت ماه 1404

آمــار معاملات محصولات شــرکت فــولاد مبارکه در بورس کالای ایران

نماد

G

محصول

ورق گالوانیزه

تاریخ معامله

1403/11/23

واحد فروش داخلیجمع کل

شکل ۱ - مقایسه مدل های هوش مصنوعی

گهی آ

موضوع
)Calcined Petroleum Coke)CPC خرید چهل هزار تن

طراحی و مهندسی، تهیه و تدارک تجهیزات و قطعات یدکی، نصب، تست، راه اندازی، آموزش و تضمین عملکرد »تکمیل و راه اندازی سیستم کنترل تجهیزات شارژ سوخت جامد به آسیاب های واحد گندله سازی 
»EPC ناحیه آهن سازی شرکت فولاد مبارکه به صورت

اصلاح و ترمیم سیستم تغذیه الکتروموتور فن های کولینگ تاور پلنت های قدیم واحد اکسیژن و هیدروژن
تأمین تجهیزات ژئوفیزیک در شرکت فولاد مبارکه

SPECTRO تأمین یک دستگاه کوانتومتری پرتابل با پایه های آهم، مس، قلع، نیکل مدل
LECO تأمین یک دستگاه آنالایزرکربن و سولفورمارک

ISPARK 8860 مدل ARL خرید دستگاه کوانتومتری نشری با قابلیت آنالیز نمونه های فولادی فوق کم کربن - مارک
حمل بین شهری کالا و تجهیزات وارداتی، استریپ کانتینر )در گمرک اختصاصی و انبار محلی واقع در شهر بندرعباس(

 و حمل ونقل تجهیزات  از مبادی ورودی کشور به شرکت فولاد مبارکه و مجتمع فولاد سبا و بالعکس
انجام خدمات مربوط به اخذ مجوزات واردات کالا، مواد و تجهیزات، تشریفات ترانزیت از مبادی گمرکات داخلی تا گمرک اختصاصی شرکت فولاد مبارکه، تشریفات گمرکی و ترخیص کالاهای وارداتی شرکت فولاد مبارکه

خرید و اجرای تجهیزات سیستم صوت و تصویر
 و دکوراسیون نمایشگاه

طراحی و اجرای کانون ارزیابی و توسعه شایستگی در شرکت فولاد مبارکه
خ 1403/11/29 به آدرس اصفهان - کیلومتر 75 جنوب غربی - شرکت فولاد مبارکه )ورود از درب  فروش اقلام مستعمل و ضایعاتی از طریق مزایده عمومی، پیشنهاد های خود را حداکثر از ساعت 10 تا 12 روز دوشنبه مور

خ 1403/11/30 در محل شرکت فولاد مبارکه گشایش و صورت جلسه خواهد شد.  ( - ساختمان مرکزی - واحد اقلام مازاد، به نماینده واحد اقلام مازاد تحویل نمایید. پیشنهاد های واصله در روز سه شنبه مور زرین شهر
( با مکانیسم داخلی انجام می گیرد. شماره تماس: 03152733594 اقلام مورد  خ 1403/11/24 در یک نوبت، رأس ساعت 9 صبح در محل فولاد مبارکه )حرکت از درب زرین شهر بازدید از اقلام مزایده روز چهارشنبه مور
مزایده: لوله فلزی ضایعاتی در ابعاد مختلف روکش شده با عایق رطوبتی- سیم بکسل ضایعاتی درهم- فلا کسیبل فلزی و غیرفلزی درهم- انواع گلوله های آسیابی ضایعاتی درون بشکه فلزی بر روی پالت چوبی- 

مخزن پلاستیکی مستعمل 1000 لیتری همراه با متعلقات فلزی- نوار نقاله مستعمل سیمی در ابعاد مختلف به صورت بسته بندی ورولینگ شده- نوار نقاله مستعمل نخی در ابعاد مختلف به صورت بسته بندی و 
رولینگ شده- تکه های ضایعاتی نوار نقاله- تیوب و نوارهای مستعمل لاستیک انواع مکانیسم )سبک، نیمه سنگین و سنگین(- گریس ضایعاتی همراه با بشکه روی پالت چوبی- صندوق چوبی ضایعاتی در ابعاد 

مختلف- کف پوش بتنی ضایعاتی با روکش آهنی- قرقره فلزی در ابعاد مختلف به صورت درهم
انجام عملیات حفاری و ترانشه زنی احداث راه های دسترسی در محدوده های اکتشافی شرکت فولاد مبارکه

تعمیرات اساسی 32000 ساعت مولدهای گازسوز )برند هیوندای( نیروگاه CHP مجتمع فولاد سبا
انجام عملیات راهبری، نگهداری و تعمیرات مکانیسم های حمل ونقل فولاد مبارکه

، زنگ زدایی و رنگ آمیزی انواع سیلندر و پالت های سیلندر گاز شرکت فولاد مبارکه انجام عملیات تست، تعمیر
انجام عملیات بهینه سازی و نگهداری و تعمیرات اصلاحی انواع سازه های صنعتی شرکت فولاد مبارکه

خرید خاموش کننده دستی پودر و گاز تحت فشار به وزن 6 کیلوگرم و 12 کیلوگرم مطابق مشخصات پیوست دارای آرم و لوگوی شرکت فولاد مبارکه با تاریخ ساخت 1403 شمسی به بعد )پودر از نوع BC بی کربنات 
تش بس( پتاسیم ساخت شرکت آ

مهلت ارسال مدارک
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با  کربن زدایی جهانی در صنایع  گرفتن  با شتاب 
انتشار بالای کربن، بسیاری از تولیدکنندگان فولاد در 
بخش آهن سازی در حال برنامه ریزی برای انتقال به 
فرایندهای احیای مستقیم آهن )DRI( هستند تا به تولید سبزتر و 
پایدارتر دست یابند و انتشار CO2 را تا ۹۰ درصد در مقایسه با روش 
مرسوم کوره بلند کاهش دهند. هرچند مزایای زیست محیطی تولید 
فولاد سبز واضح است، بااین حال گذار به فرایندهای DR و کوره 
قوس الکتریکی )EAF( مستلزم صرف هزینه های سرمایه گذاری 
قابل توجهی است. بنابراین، تولیدکنندگانی که در حال بررسی 
جنبه های مختلف پروژه های توسعه ای جدید یا نوسازی سایت های 
موجود خود هستند، باید بتوانند برای دست یابی به بازگشت سریع 
سرمایه )ROI( و اطمینان از قابلیت اقتصادی گذار به روش های تولید 
 ROI پایدارتر، بهترین انتخاب ها را انجام دهند. برای تسریع دوره

پروژه ها، تولیدکنندگان باید ریسک پروژه را کاهش دهند، تولید را 
به سرعت آنلاین کنند و فرایندهای خود را بهینه سازند تا اطمینان لازم 
حاصل شود که کارخانه آن ها تا حد امکان ایمن و کارآمد عمل می کند. 
پیاده سازی تکنولوژی های با سطح اتوماسیون بالا برای عملکرد ایمن 
و کارآمد یـک فرایند بـا مسـیر DR-EAF ضـروری اسـت. بـا راه حل های 
دیجیتـال پیشـرفته بـه کاهـش هزینه هـای عملیاتـی، بهبـود ایمنـی 
کارگـران، افزایـش پایـداری و بهـره وری و ارائـه سـریع تر بازگشـت سـرمایه 
کمـک خواهـد شـد. سیسـتم های کنتـرل توزیع شـده، سیسـتم های 
اطلاعـات مدیریـت انـرژی و سیسـتم های مدیریـت دارایـی، مبتنـی بـر 
فناوری های اندازه گیری و کنترل هوشـمند، اطلاعاتی حیاتـی را فراهم 
می کنند که به ساده سـازی فرایندهای تعمیر و نگهداری، عیب یابی و 
بهره برداری کمک می کنـد. یک پـروژه گرین فیلد فرصتـی را برای پلنت 
فراهـم می کنـد تـا کامـلاً »دیجیتـال« متولـد شـود و بی درنـگ از اجـرای 

فناوری هـای جدیـد ماننـد سنسـورهای هوشـمند و تکنولوژی هـای 
کنترل، نرم افزارها و سیستم های عملیاتی پیشرفته، مدیریت داده های 
ابـری و تجزیه وتحلیـل بهره منـد شـود. پیاده سـازی ایـن فناوری هـا از 
همان ابتـدا بـه تثبیـت پایـداری فرایندهـا در آینـده یـاری می رسـاند و از 
تعالی عملیاتی بلندمدت پشتیبانی می کند، اما می تواند بر زمان بندی 
پروژه نیز تأثیر بگذارد؛ بنابراین بسیار حیاتی است که ذی نفعان پروژه، 
اتوماسیون های پیشرفته را هر چه زودتر در مرحله مهندسی و طراحی 

مدنظـر قـرار دهند.
 اجرای فناوری های پیشرفته برای اندازه گیری های بسیار دقیق و 
قابل اعتماد در جهت بهینه سازی عملکرد یک کارخانه فولادی با 
قابلیت های دیجیتالی هوشمندتر و پایدارتر ضروری است. برای مثال 
یک EAF به ابزار دقیقی نیاز دارد که بتواند پارامترها را با دقت و قابلیت 
اطمینان در محل های مختلف اندازه گیری کند. نمونه هایی از این ها 
شامل اندازه گیری سطح فولاد مذاب در کوره، اندازه گیری دما در سراسر 
EAF و تشخیص نشتی در سیستم آب خنک کننده است. اندازه گیری 
سطح کوره می تواند بسیار چالش برانگیز باشد، زیرا به دستگاهی نیاز دارد 
که بتواند در دماهای بسیار بالا به طور قابل اعتماد کار کند و با تغییرات 
سریع سطح و وجود غبار و گاز در فضای دودآلود مقابله کند. به این 
منظور راه حل هایی مانند نسل جدید فرستنده های سطح غیرتماسی 
راداری ارائه شده است. هنگامی که این فرستنده ها در داخل یک جعبه 
خنک کننده با جریان نیتروژن نصب می شوند، تأثیرات فرایند و دمای 
محیط را بر دستگاه کاهش می دهند. شرایطی مانند لرزش، رطوبت و گرما 
اندازه گیری دمای EAF را چالش برانگیز می کند. این محیط سخت اغلب 
منجر به خرابی اتصالات فیزیکی می شود که می تواند منجر به خطاهای 
اندازه گیری زیاد، خطرات ایمنی و خاموشی برنامه ریزی نشده پرهزینه 
شود. برای مقابله با این چالش، می توان از فرستنده های دمای بی سیم 
جدید استفاده کرد که آسیب کابل و لوله ها را از بین می برد و منجر به 
کنترل بهتر دما، کاهش هزینه های تعمیر و نگهداری و زمان کوتاه تر فرایند 
می شود. نشت آب خنک کننده می تواند عملکرد و کارایی کوره را به میزان 
قابل توجهی کاهش دهد و پتانسیل آسیب رساندن به تجهیزات کلیدی 
را نیز دارد، بنابراین تشخیص نشت به موقع ضروری است. تشخیص 
نشت سریع و قابل اعتماد مستلزم نصب فلومترهای بسیار دقیق است. 

فلومترهای مغناطیسی پیشرو عملکردهای قابل قبولی در این زمینه 
نشان داده و دقت اندازه گیری آب خنک کننده را تا 0.۱۵ درصد در نرخ 
جریان ارائه می دهند. این امر تشخیص سریع تر و قابل اعتمادتر نشت و 

عملکرد کوره را بهبود می بخشد.
 مزایای بهینه سازی فرایند می تواند شامل افزایش در دسترس بودن 
و توان عملیاتی تجهیزات و کاهش قابل توجه هزینه های انرژی و تنوع 
کیفیت محصول باشد. تولید DRI یک فرایند شیمیایی ترکیبی است 
و بنابراین بیشتر شبیه یک کارخانه شیمیایی است تا یک کوره بلند 
سنتی. سیستم کنترل و ایمنی یکپارچه )ICSS( مناسب ترین پلتفرم برای 
چنین کاربردهایی است. یک ICSS پیشرفته و مدرن، عملکرد خوبی 
برای فرایند پیچیده تولید DRI ارائه می دهد، درحالی که تطبیق پذیری، 
انعطاف پذیری و سرعت آن امکان عملکرد بهینه کارخانه را تضمین 
می کند. شیرهای کنترلی همچنین با ایجاد امکان هدایت انتخابی 
گاز کوره، سوخت های گازی، بخار، هوای احتراق و گازهای دودکش با 
توجه به محل سیکل های عملیاتی و همچنین راه اندازی سیستم آب 
مداربسته، نقش مهمی در بهینه سازی کارآیی فرایند DRI دارند. طیف 
وسیعی از خدمات در محیط های شدید و شرایط متغیر فرایندی، 
ازجمله کاویتاسیون، سایش، نویز محیطی بالا، دمای بالا و افت فشار 
بالا، فرایند DRI را به یک برنامه چالش برانگیز برای شیرهای کنترلی 
تبدیل کرده است؛ بنابراین، انتخاب تجهیزاتی که با وجود این شرایط 
به طور قابل اعتماد عمل کنند، یک نکته کلیدی برای تأمین کنندگان 
تجهیزات اتوماسیون است. فرایندهای DRI و EAF گازهای سمی و 
قابل احتراق مختلفی مانند مونوکسید کربن و هیدروژن تولید می کنند که 
خطرات ایمنی و زیست محیطی آشکاری را ایجاد می کنند؛ بنابراین برای 
سازمان ها حیاتی است که اطمینان حاصل کنند سیستم های تشخیص 
گاز و سیستم های تهویه قابل اعتماد وجود دارند. تأمین کنندگان فناوری 
اتوماسیون، تشخیص گاز نقطه ای سیمی و بی سیم، تشخیص گاز مسیر 
باز و راه حل های تشخیص نشت گاز اولتراسونیک را برای حمایت از 
تولیدکنندگان فولاد سبز ارائه می دهند. این راه حل های ایمنیِ تشخیص 
گاز به گونه ای طراحی شده اند که به طور مداوم نشت گاز را قبل از اینکه 
منجر به شرایط حاد شود، پایش کنند و تشخیص دهند تا به حفظ ایمنی 

کارکنان و سایت کمک کنند.

 علم و فناوری       

امنیت سایبری

بهبود عملکرد و سبک سازی باتری های لیتیومی 
با تهیه الکترودهای نانو کامپوزیت 

ک؛  انقلاب در صنعت پوشا
پارچه خورشیدی که شما را بدون برق گرم می کند

پژوهشگران دانشگاه امیرکبیر به نانو کامپوزیت هایی دست یافتند که کاربرد 
آن در باتری های قابل شارژ لیتیومی موجب بهبود سیکل پذیری و عملکرد 
الکتروشیمیایی آن ها می شود.  نسبت به روش متداول، روش پیشنهادی 
 ،PVDF و NMP کاهش هزینه ها با حذف مواد شیمیایی سمی منجر به 
کاهش انرژی و زمان ساخت الکترودها  ساده سازی فرایند و تجهیزات و 
در مقیاس آزمایشگاهی می شود. نتایج این بخش از رساله اخیرا در ژورنال 
Electroanalytical chemistry انتشارات الزویر منتشر شده است.

دانشگاه  از  پژوهشگرانی  همکاری  با  کانادا  در  واترلو  دانشگاه  محققان 
جیانگنان چین، موفق به توسعه پارچه ای هوشمند شده اند که می تواند با 
استفاده از نور خورشید گرم شود و همزمان تغییرات دما را به صورت بصری 
بهره  خود  ساختار  در  پیشرفته  نانوذرات  از  که  پارچه  این  دهد.  نمایش 
می برد، نیازی به منبع انرژی خارجی ندارد و می تواند تحولی بزرگ در صنعت 
ک، به ویژه لباس های زمستانی، ایجاد کند. نتایج این تحقیق در مجله  پوشا
Advanced Composites and Hybrid Materials منتشر شده است.

ناتوانی در مدیریت ریسک های 
مربوط به شخص ثالث، عامل در 

معرض خطر قرار گرفتن بخش های 
مالی در بریتانیا

سرقت اعتبارنامه به عنوان هدف 
موردعلاقه مهاجمان

 Orange بــر اســاس مطالعــه ای کــه توســط مرکــز
نیمــی  از  بیــش  اســت،  انجــام شــده   Cyberdefense
)۵۸درصــد( از شــرکت های خدمــات مالــی بــزرگ بریتانیــا در 
ســال 2۰2۴ حداقــل یــک حملــه زنجیــره تأمیــن را متحمــل 
شــده اند. نزدیــک بــه یک چهــارم )2۳درصــد( از ایــن 
شــرکت ها ســه بــار یــا بیشــتر توســط حمــلات شــخص ثالــث 

موردحمله قرار گرفتند.
این تحقیق شکاف های قابل توجهی را در استراتژی های مدیریت 
ریسک شخص ثالث خدمات مالی شناسایی کرد. نزدیک به 
نیمی )44درصد( از این مؤسسات اعتراف کردند که آن ها فقط 
ریسک شخص ثالث را در مرحله اولیه ورود تأمین کننده ارزیابی 
می کنند. نسبت مشابهی )4۱درصد( ارزیابی های دوره ای ریسک 
را انجام می دهند. فقط ۱4 درصد گفتند به طور مداوم ریسک را 
ارزیابی می کنند و از ابزارهای اختصاصی مدیریت ریسک شخص 
ثالث استفاده می کنند. ارتباط واضحی بین میزان مدیریت 
ریسک انجام شده و احتمال ابتلا به حمله زنجیره تأمین مشخص 
شد. بیش از دوسوم )۶۸درصد( از افرادی که فقط در مرحله 
ورود به سیستم ریسک را ارزیابی کردند، در سال 2024 از یک 
حمله زنجیره تأمین رنج بردند. این میزان برای کسانی که به طور 
دوره ای ریسک را ارزیابی می کردند به ۵۷ درصد و برای کسانی که 
به طور مداوم ارزیابی می کردند و از فناوری های مدیریت ریسک 

استفاده می کردند به 32 درصد کاهش یافت.
مدیران ارشد و تصمیم گیرندگان امنیتی موردبررسی، نگرانی 
خود را در مورد عدم همسویی نظارتی امنیت سایبری بین 
بریتانیا و اتحادیه اروپا ابراز کردند. این به دنبال آن است که 
اتحادیه اروپا اخیراً قوانین جدیدی را که بر خدمات مالی تأثیر 
می گذارد، ازجمله دستورالعمل شبکه و سیستم های اطلاعاتی 
NIS2( 2(، قانون مقاومت سایبری )CRA( و قانون مقاومت 
عملیاتی دیجیتال )DORA( معرفی کرده است. گفته می شود 
مقامات بریتانیا پشتیبانی و راهنمایی نظارتی کافی ارائه نمی کنند 
و بنابراین همسویی و نزدیکی با قوانین اروپایی تأثیر مثبت بر 
امنیت سایبری بریتانیا خواهد داشت. واضح است که علیرغم 
آزادی نسبی بریتانیا از مقررات اتحادیه اروپا، متخصصان امنیت 
سایبری در اینجا ترجیح می دهند سیاست بریتانیا در کوتاه مدت 

به اتحادیه اروپا نزدیک تر شود.
infosecurity-magazine :منبع

محققــان افزایــش ســه برابــری ســرقت مــدارک بیــن 
سال های 2۰2۳ و 2۰2۴ را با بیش از ۱۱.۳ میلیون سرقت در سال 
گذشته اندازه گیری کردند. پس از تجزیه و تحلیل بیش از یک 
میلیــون بدافــزار جمع آوری شــده در ســال 2۰2۴، محققــان 
دریافتند کــه 2۵ درصد از آن هــا اعتبارنامه کاربــر را هدف قرار 
می دهنــد. این ســه برابــر تعــداد ســال 2۰2۳ اســت و ســرقت 
اعتبارنامــه از ذخیره ســازهای رمــز عبــور را بــه ۱۰ تکنیــک برتر 
فهرســت شــده در چارچــوب MITER ATT&CK تبدیل 
کرده است که ۹۳ درصد از کل فعالیت های مخرب سایبری در 

سال 2۰2۴ را تشکیل می دهد.
در »گــزارش قرمــز 202۵« کــه توســط Picus Security انجام شــد، 
محققان مشــاهده کردنــد کــه مهاجمــان »حمــلات پیچیده، 
طولانی و چندمرحله ای کــه برای موفقیت به نســل جدیدی از 
بدافزارها نیــاز دارنــد« اولویت دارنــد. در چیزی کــه محققان آن 
را »دزد اســکی« نامیدند، مهاجمان به دنبال ایجــاد انقلابی در 
بدافزار سرقت اطلاعات با تمرکز بر افزایش مخفی کاری، تداوم و 

خودکارسازی هستند.
محققان همچنین گزارش دادند که هیچ مدرکی مبنی بر استفاده 
مهاجمان ســایبری از بدافــزار مبتنی بــر هوش مصنوعــی پیدا 
نکردند و نمونه های بدافزار به طور متوسط می توانند ۱4 اقدام 
مخرب را انجام دهند. و از میلیون ها حمله سایبری که در سال 
کتیک هــای نفوذ و  2024 مشــاهده شــد، ۱۱.3 میلیون مــورد را تا

مخفی کاری تشکیل می دهند.
 Picus مدیر ارشد فناوری و یکی از بنیان گذاران ،Volkan Ertürk
می گوید: »تمرکــز بــر ۱0 تکنیــک برتــر MITRE  CK& ATT)یک 
کتیک ها جهت مدل سازی،  پایگاه دانش حاوی تکنیک ها و تا
شناسایی، پیشگیری و مقابله با تهدیدات سایبری(عملی ترین 
ع وقت  راه برای متوقــف کردن زنجیــره بدافــزار پیچیده در اســر
اســت. بدافــزار SneakThief نیــز از این قاعده مســتثنا نیســت؛ 
تیم های امنیتی سازمانی می توانند 90 درصد بدافزارها را با تمرکز 

بر ۱0 مورد از کل کتابخانه تکنیک های MITRE متوقف کنند.
darkreading :منبع

دوجی سنگ قبر
دوجی سنگ قبر یک الگوی شمعی معکوس نزولی است. سایه بلند بالا 
که نشان می دهد پیشرفت صعودی در ابتدای دوره به نزول در انتهای 
دوره ختم می شود و اغلب این کاهش قیمت، یک نزول بلندمدت است.
الگوی ســنگ قبر در هر دو روند صعــودی و نزولــی رخ می دهــد، اما هنر 
خود را در روند صعودی با برگشت آن روند به نمایش می گذارد. این الگو 
نشان دهنده یک روند معکوس نزولی است؛ اما احتمال برگشت روند ۵0-
۵0 است و ۵0 درصد احتمال ادامه روند موجود نیز وجود دارد. درحالی که 
قیمت آغازین کندل، پایین ترین قیمت و قیمت بسته شدن نباید برای 
اعتبار آن برابر باشند، اما باید یک دم نسبتاً کوچک وجود داشته باشد. در 
غیر این صورت این الگو را می توان به عنوان یک چکش معکوس، ستاره 
ثاقب یا یک دوجی با بدنه بســیار کوچک که در ســقف شــکل می گیرد، 

طبقه بندی کرد.

چرا کندل دوجی سنگ قبر در نمودارهای شمعی تشکیل می شود؟  
علــت روان شناســی ایــن الگــو نیــز ماننــد بقیــه الگوهــای دوجــی نوعی 
بی تصمیمی در بازار را نشان می دهد که قیمت به سمت بالا حرکت کرده، 
اما نتوانسته خود را حفظ کند و به نوعی می توان گفت که قیمت ها پس زده 
شده اند. نظر تحلیلگران بازار این است که فروشندگان تلاش می کنند در 

طول تشکیل کندل به سقف های جدیدی برسند، اما خریداران نزدیک 
قیمت پایانی سهم خرید می کنند. بنابراین سایه بلندبالا نشانگر شکست 
حرکت گاوهاست. شاید یکی از دلایل نام گذاری این الگو نیز همین باشد.
درحالی که دوجی ســنگ قبر را می توان در انتهای رونــد نزولی یافت، اما 
گرچه دوجی سنگ قبر  معمولاً در انتهای روند صعودی یافت می شود. ا
محبوب اســت، اما باز هم به طور کامل مورد اعتماد نیست و به طورکلی 
معامله گران تنها با سیگنال دوجی سنگ قبر عمل نمی کنند، مگر اینکه 

شمع بعدی تأیید معکوس را ارائه دهد.
معامله با دوجی سنگ قبر

معامله گران پس از شناسایی الگوی سنگ قبر یا از موقعیت های خرید 
گرچه می بایست  خارج می شوند یا اقدام به فروش سهام خود می کنند. ا
از الگوهای دیگر شمعی نیز در این تحلیل به عنوان تأییدیه استفاده کرد. 
در بعضی مواقع، معامله گران نیز جهت اطمینان از الگو، به حجم معاملات 

و همچنین حجم روزهای قبل دقت می کنند.
بیشترین ســیگنالی که این الگو به برگشــت روند منجر می شــود، پس از 
گذشت دو تا چهار روز است. شکست رو به پایین بیشتر از شکست رو به بالا 
که در این کندل قیمت پایانی، در پایین کندل قرار دارد. رخ می دهد، چرا

برای معامله با این الگو احتمال بیشتر باید برای برگشت روند صورت گیرد؛ 
که بهتر است بگذاریم کندل تأیید تشکیل شود و ببینیم روند به کدام  چرا
سمت می رود تا بتوانیم استراتژی معاملاتی خود را پیاده کنیم. همه این 

توضیحات به نسبت ریسک به بازدهی معاملات ما بستگی دارد.
از مهم تریــن تأییدیه هــا بــرای الگــوی ســنگ قبر، شــکاف قیمتــی کنــدل 
بعدی است که قیمت شــروع آن پایین تر باید باشــد. از دوجی سنگ قبر 
جهــت پیــدا کــردن مــکان حــد ضــرر و نیــز ســود در رونــد نزولــی می تــوان 
اســتفاده کــرد، امــا ایــن روش نســبت بــه ســایر اندیکاتورهــای تکنیــکال 
گرچــه قابلیــت اطمینــان بــا حجــم و کندل هــای  ارزش کمتــری دارد. ا
شــمعی تأییدکننــده افزایــش می یابــد، امــا دوجــی ســنگ قبر بهتریــن 

همراه کننــده ســایر ابزارهــای تکنیــکال بــرای راهنمایــی معاملات اســت.
دوجی سنجاقک

دوجی سنجاقک یک الگوی شمعی است که بسته به رفتار قیمت گذشته 
سهم می تواند یک ســیگنال بازگشــت روند در قیمت به ســمت نزول یا 
صعود را داشته باشد. هنگامی تشکیل می شود که قیمت های بالا، باز و 
بسته شدن سهام یکسان باشد. اعتقاد بر این است که این شمع به ندرت 
تشکیل می شود، اما در نمودارهای تکنیکال به کرات می توان این الگو را 

مشاهده کرد.
سایه بلند پایین نشان می دهد که فروش بی وقفه در طول کندل رخ داده 
اســت، اما قیمت پایانی نزدیک به قیمت آغازین است و نشان می دهد 
که خریداران نیروی فروش را به خود جذب کرده اند و قیمت را به سمت 
بالا سوق داده اند. به دنبال روند نزولی، سنجاقک شمعی ممکن است 
نشانگر افزایش قیمت در آینده نزدیک باشد. پس از روند صعودی، این 
نشان می دهد که فروش بیشــتری وارد بازار شده و ممکن است کاهش 

قیمت در پی داشته باشد.
 روان شناسی کندل دوجی سنجاقک

الگوی دوجی سنجاقک به طور مکرر اتفاق نمی افتد، اما وقتی در یک روند 
ظاهر می شــود، یک علامت هشدار اســت که روند موجود ممکن است 
تغییر جهت دهد یا فقط قدرت روند کاهش یافته است. به دنبال پیشروی 
قیمت، سایه پایین و بلند سنجاقک نشان می دهد که فروشندگان قادر 
به کنترل حداقل بخشی از دوره معاملات بودند. درحالی که قیمت پایانی 
بدون تغییر بســته شــد، افزایش فشــار فروش در این مدت یک علامت 

هشداردهنده است.
کندل بعدی الگوی سنجاقک، باید طوری تشکیل شود که برگشت روند را 
تأیید کند. کندل بعدی می بایست افت کند و زیر الگوی شمعی سنجاقک 
گر در الگوی شمعی تأییدیه رشد قیمت صورت گیرد، سیگنال  بسته شود. ا
برگشت قیمت نامعتبر بوده و سهم به رشد خود ادامه می دهد. در زمان 

کاهش قیمت، دوجی سنجاقک نشان می دهد که فروشندگان در اوایل 
دوره با قــدرت بودنــد، اما تــا پایان معامــلات خریــداران قیمت را بــه بازار 
بازگردانده اند. این نشان دهنده افزایش فشــار خرید در طی روند نزولی 

است و می تواند باعث افزایش قیمت شود.
گر بسته شدن ســهام در کندل تأییدیه ســنجاقک، بالای بسته شدن  ا
الگوی سنجاقک باشد، سیگنال مورد تأیید است. هرچه رشد سنجاقک 
در روزها بیشتر باشد، واژگونی و حرکت معکوس سهم نیز محتمل تر است.

معامله با کندل دوجی سنجاقک
معامله گران معمولاً در زمان تکمیل یا پس از تکمیل کندل تأییدیه اقدام 
به خرید می کنند. در صورت خرید برای برگشت به روند صعودی، حد ضرر 
معامله را زیر سایه پایین کندل سنجاقک در نظر بگیرید و درصورتی که در 
روند نزولی این الگو ظاهر شد و قصد فروش سهم خود را داشتید، حد ضرر 

معامله باید بالاتر از کندل سنجاقک باشد.
سنجاقک دوجی وقتی بهتر کار می کند که از سایر ابزار تکنیکال استفاده 
شود، خصوصاً در جایی که در الگوی شمعی نشــانه تردید و نزول وجود 
داشته باشد. علاوه بر انواع مختلف کندل های دوجی، دوجی خنثی نیز 
یکی از انواع شناخته شده است. دوجی خنثی که به عنوان ساده ترین نوع 
کندل دوجی شناخته می شود، دارای بدنه ای تقریباً نامرئی و سایه های 
بــالا و پایین هم انــدازه اســت. این الگــو زمانی شــکل می گیرد کــه تعادل 
بین قدرت خریداران و فروشــندگان وجود داشته باشــد. دوجی خنثی 
به خودی خود ســیگنال مشــخصی درباره جهت آینده بازار نمی دهد و 

به عنوان یک الگوی خنثی در نظر گرفته می شود.
تشکیل الگو با حجم سنگین، عملکرد الگو را در شکست روند به خصوص 
گر منتظر بازگشت روند پس از مشاهده  در بازار نزولی افزایش می دهد. ا
الگوی سنجاقک هســتید، حتماً رخ خواهد داد. معمولاً حدود سه روز 
زمان می برد تا قیمت پایین تر یا بالاتر از الگوی ســنجاقک بسته شود تا 

بتواند روند فعلی خود را بشکند.

انواع دوجی در نمودار تحلیل تکنیکال )ادامه مطلب هفته گذشته(
یم بورس بیاموز

قسمت اولنقش سیستم های اتوماسیون پیشرفته در توسعه صنعت فولاد سبز

   تهیه کننده: ساسان نوری، کارشناس واحد تحقیق و توسعه

   تهیه  کننده: امور سهام و مجامع
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بـه گـزارش امـور ورزش، دوره یـک روزه ارتقـای سـطح فنـی 
کادمی فوتبال فـولاد مبارکه، با حضور اسـاتید برجسـته،  مربیـان آ
روز پنج شـنبه ۱۸ بهمن ماه ۱۴۰۳ در محل سـاختمان دفتر شرکت 
کادمی های یادشـده با  فولاد مبارکه برگزار شـد و طـی آن مربیـان آ

آخرین متدهای مربیگری آشنا شدند.

برگزاری دوره ارتقای سطح فنی مربیان فوتبال 
کادمی های ورزشی فرزندان کارکنان فولاد مبارکه آ

 اجتمـــــا             عـــــــی

آلودگی هوا عملکردهای شناختی را مختل می کندمصرف روزانه امگا 3 می تواند سرعت پیری را کاهش دهد

به  موسوم  مولکولی  زیست شناسی  ابزارهای  از  زوریخ  دانشگاه  محققان 
»زمان سنج های اپی ژنتیک« برای محاسبه تأثیر آزمایش هایشان بر میزان 
پیری 777 شرکت کننده 70 ساله و بالاتر سوئیسی استفاده کردند. آن ها با 
تجزیه وتحلیل داده های کارآزمایی دریافتند مصرف یک دوز امگا 3 در روز 
سرعت پیری را کم می کند. براساس یافته های کارآزمایی بالینی در دوره ای 
گرم امگا 3 در روز سرعت پیری را کاهش می دهد.  سه ساله، مصرف یک 
این اسید چرب غیراشباع در موادی مانند روغن ماهی و آجیل وجود دارد.

پژوهش جدیدی که در دانشگاه های بیرمنگام و منچستر انجام شده، 
 )PM( نشان می دهد حتی قرارگرفتن کوتاه مدت در معرض ذرات معلق
آلوده وجود دارند، می تواند عملکرد شناختی را  که معمولاً در هوای 
گزارش  کند. طبق  کاهش دهد و انجام فعالیت های روزانه را سخت تر 
معرض  در  قرارگرفتن  داد  نشان  پژوهش  این   ،»Sciencedaily«
کوتاه، می تواند توانایی فرد  غلظت های بالای آلودگی هوا، حتی مدتی 
، تشخیص احساسات و انجام مؤثر کارها کاهش دهد.  را برای تمرکز

با نهایت تأسف در هفته گذشته، تعدادی از همکاران 
حمید  ازجمله  شدند،  خود  عزیزان  داغدار  گرامی 
ابراهیمی شاغل در  نورد سرد،حسین بهرامی شاغل در 
فولادسازی،   محمدهاشم احسانی شاغل در خدمات 
عمومی، محمداسماعیل احسانی شاغل در حفاظت 
محمدقاسم  و  احسانی  محمدابراهیم  و  فیزیکی 
احسانی شاغل در آهن سازی  در غم درگذشت پدر و 
مهدی ایرانی شاغل در نورد سرد و کیوان ایرانی شاغل در  

راه آهن در غم درگذشت مادر به سوگ نشستند.
این غم جانکاه و ضایعه جبران ناپذیر را به محضر 
خانواده های این عزیزان تسلیت عرض می کنیم و برای 
آنان علو درجات را از درگاه حق تعالی مسئلت می نماییم.

ابراز همدردی

خانواده 

حفظ سلامت سالمندان از راه دور 
به وسیله اینترنت اشیا

  در شماره قبلی خبرنامه گفتیم  در حال حاضر ۱2درصد 
از جمعیــت جهــان را ســالمندان تشــکیل می دهنــد. حفــظ 
سلامت سالمندان و مراقبت از آن ها، اهمیت بسیاری دارد. به 
همین دلیل اینترنت اشیا تلاش دارد تا سلامت سالمندان را با 
کمک تجهیزات هوشمند بهبود دهد. همچنین تا حد امکان 
هزینه های نگهداری و مراقبت را کاهش دهد. سپس به برخی 
خدماتی که از طریق اینترنت اشیا قابل ارائه به سالندان است 
اشــاره کردیــم، از جملــه  اندازه گیری و نظــارت بــر پارامترهای 
سلامتی، کنترل مصرف دارو و آزمایش های تشخیصی. در این 

شماره به سایر موارد خواهیم پرداخت.
۴- دستیار مجازی در منزل

دستیار مجازی به افراد سالمند کمک می کند تا وضعیت سلامت 
خــود را به صــورت روزانــه کنتــرل کنند. دســتیار خانگــی مجازی 
یک پــل ارتباطی بیــن افراد مســن در منزلشــان با فضــای بیرون 
ایجاد می کند. شــرایط روحی در ســلامت سالمندان بسیار مهم 
است. این دســتیار مجازی می تواند امکان تعامل سالخوردگان 
را یا رســانه های اجتماعی فراهم آورد. از طرف  دیگر، این دستیار 
می توانــد موضوعات مهــم روزانه را به ســالمندان یــادآوری کند. 
همچنین امکان استفاده از این دستیار برای مدیریت تجهیزات 

اینترنت اشیا نیز وجود خواهد داشت.
۵-کمک های اضطراری

بسیاری از سالمندان نیاز دارند تا برای امور مختلف روزمره خود، 
از دیگــران کمــک بگیرند. یک ســالمند اغلــب با خطر ســقوط از 
ارتفاع یا حملات قلبی مواجه است. تجهیزات سلامت الکترونیک 
می توانند به عنوان یک ابزار برای کمک اضطراری به سالمندان 
عمل کنند. همچنین در افــرادی که دچــار آلزایمرند می تــوان از 

اینترنت اشیا برای ردیابی بیماران استفاده برد.
۶-ایمپلنت های هوشمند

در بسیاری از بیماری ها می توان با کمک ایمپلنت های هوشمند 
به بررسی و پایش سلامت سالمندان پرداخت. در چنین مواقعی 
معمولاً سنسورهایی در بدن بیماران کاشته می شود تا وضعیت 

بیمار پس از یک عمل جراحی به صورت کامل رصد شود.
۷-خانه هوشمند سالمندان

خانه هوشمند یک مفهوم جامع و کامل است؛ اما می توان یک 
خانه هوشمند مختص سالمندان و با توجه به شرایط آن ها ایجاد 
کرد. ســالمندان نیاز به تعامــلات خاصی با بســیاری از تجهیزات 
خانگــی دارنــد. خانه های هوشــمند ســالمندان بایــد مجهز به 
ترموستات، سنسورها، دوربین های امنیتی و تجهیزات خانگی 
 Panic( هوشــمند باشــند. همچنین وجود یــک دکمه وحشــت
Buttons( بــرای مواقعــی که ســالمندان دچــار توهم می شــوند، 

ضروری به نظر می رسد.
خانه هوشــمند ســالمندان بایــد امــکان ردیابــی دقیق آن هــا را 
داشــته باشــد. همچنین برای بیماران خاص نظیر پارکینســون 
وجود تجهیــزات مخصــوص نظیر فنجــان هوشــمند، چنگال و 
قاشــق هوشــمند ضروری به نظر می رســد. چنیــن تجهیزاتی در 
کنش های مناســب را از خود  مقابل لرزش های دســت بیمار، وا

نشان می دهند.
۸-نظارت از راه دور

مراقبت از ســالمندان، حتی زمانی کــه در کنار آن ها هســتیم کار 
دشواری است. وجود تجهیزات مراقبت از راه دور می تواند برای 

ارتقای سلامت سالمندان مؤثر واقع شود.
نتیجه گیری

اینترنت اشیا یک دامنه بســیار بزرگ از فناوری های هوشمند را 
دربر می گیرد. اینترنت اشیا پزشکی )IoMT( و اینترنت اشیا سلامت 
)IoHT( می توانند تأثیر بزرگی بر سلامت سالمندان و بهبود جریان 

زندگی آن ها داشته باشند.
در حال حاضر شــرکت های بســیاری در تلاش انــد تا محصولات 
جدید و به روزی را عرضه کنند. در آینده نزدیک، شاهد محصولاتی 

خواهیم بود که تصور ایجاد آن ها در حال حاضر وجود ندارد.
 irantelemed.ir :منبع

قسمت دوم

اطلاعیه خبــــــر 

عکس نوشت

 برگزاری مسابقات فرهنگی، ورزشی از طرف بسیج خدمات فنی پشتیبانی
  به مناسبت ایام الله دهه مبارک فجر و ولادت حضرت قائم )عج( در واحد تعمیرات مرکزی

رویکرد »داستان سرایی« تعهد فولاد مبارکه به ماندگار کردن دانش سازمانی و تقویت فرهنگ 
یادگیری را نشان می دهد. داستان سرایی در این سازمان نه تنها به بازگویی گذشته محدود نیست، 
بلکه به عنوان ابزاری استراتژیک برای ایجاد انگیزه، تقویت نوآوری و ایجاد همبستگی میان کارکنان 

استفاده می شود.
»فولادستان« بر آن است که روایتگر داستان های واقعی، اما الهام بخش و شوق برانگیز شرکت 
فولاد مبارکه باشد که از فراز تجارب، دانش و تعهد کارکنان، چشم اندازی به آینده درخشان این 

شرکت ترسیم کند و به دنبال الگویی برای ماندگاری این موفقیت ها در قالب داستان های کارکنان 
فولاد مبارکه است. روایت هایی که در لحظه لحظه زندگی کاری همکارانمان وجود دارد و ما مشتاق 

شنیدن و مستندسازی این روایت ها هستیم و شنیدن نظرات خوانندگان این روایت ها، یاریگر 
ما در بهبود رویکرد داستان سرایی در حوزه های تمرکز و سطوح مختلف خواهد بود. تجربه های 

شکست در سطوح مختلف، از دیگر حوزه های تمرکز داستان سرایی با محوریت مدیریت دانش 
محسوب می شود. باشد که این رویکرد جدید، گامی در مسیر خلق آینده ای بهتر فراهم کند.

ح شده،   از شما دعوت می شود تا هر هفته پس از مطالعه پیرنگ ها و پاسخ به سؤال   مطر
در »مسابقه فولادستان« شرکت فرمایید

و با ارسال  پاسخ صحیح به همراه نام و نام خانوادگی/ شماره پرسنلی  به
 سامانه پیامکی 3000322222  یا  ثبت در پرتال مدیریت دانش 

شانس خود را برای برنده شدن یکی از جوایز به قید قرعه امتحان کنید.

فولادستان   1؛  روایت جرثقیل 18

   تهیه و تدوین: ارغوان آقاداود، 
کارشناس سیستم های مدیریت 

کیفیت و سرآمدی

گاهی لازمه تغییر پیرنگ یازدهم: آ
تغییر برای همه آدم ها سخت است؛ گاهی حتی نشدنی است. عادت ها 
برایمان پیله ای می شوند سخت و محکم. آن وقت دیگر راهی برای 
گاهی پیدا کنیم و  بیرون آمدن از آن نداریم، مگر اینکه از شرایطمان آ
تصمیم بگیریم تغییر کنیم. این عادت ها در محیط های اداری و شغلی 
بیشتر است. آن قدر که حتی حاضر نیستیم میزی را که مدت ها پشت 
آن نشسته ایم عوض کنیم یا دستگاهی را که سال ها با آن کار کرده ایم 

تغییر دهیم.
حالا با اوضاع به وجودآمده در فولادسازی، شرایط ما هم تغییر کرده بود 

و باید از پیله های عاداتمان بیرون می آمدیم. گلوگاه از جرثقیل های 
300 به جرثقیل های ۱00 منتقل شده بود و باید تمرکزمان را روی آن ها 
می گذاشتیم. از بین اپراتورهای خط LTS کسانی را که مهارت بیشتری 
داشتند و برای تغییر و تحول انعطاف پذیرتر بودند، طی بیست روز آموزش 
دادیم تا به خط LF منتقل شوند. دوره آموزشی که در اوضاع عادی حدود 
گاهی ای  دو ماه طول می کشید، بیست روزه به سرانجام رسید. اپراتورها با آ
که پیدا کرده بودند، خودشان را با شرایط تطبیق دادند، همراهمان شدند 
و کارشان را به خوبی انجام دادند. آن ها تصمیم گرفته بودند از پیله 

عادتشان بیرون بیایند.

جهت شنیدن روایتِ
  این داستان،  کد  را اسکن کنید.

برندگان  اسامی 

نهم      پیرنگ 

»زمانی برای 

قوی تر شدن«
میلاد شیبانی

خط اسیدشویی 2
شماره پرسنلی ۱39۶0۷

عباس کریمیان نوکابادی
حمل مواد اولیه و محصولات

شماره پرسنلی 94۷2۸۸

محسن یزدانی دهنوی
کسیژن و هیدروژن ا

شماره پرسنلی 99۶۱2۵۵

مهم ترین مؤلفه در ایجاد تغییر و تحول چیست؟
   الف( تمرکز در تصمیم گیری

گاهی و آموزش      ب( آ
   ج( بررسی ابعاد مسئله

سؤال مسابقه فولادستانسؤال مسابقه فولادستان
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 ورزش             

مســابقات آمادگــی جســمانی شــرکت های تابعــه 
ســازمان توســعه و نوســازی معــادن و صنایــع معدنــی 
ایــران )ایمیــدرو( از روز چهارشــنبه ۱۷ بهمن مــاه بــه 
مــدت دو روز بــا حضــور ۶۳ ورزشــکار در قالــب 2۱ تیــم بــه میزبانــی 

شــرکت گل گهــر در شــهر ســیرجان، اســتان کرمــان برگــزار شــد.
بــه گــزارش امــور ورزش، در ایــن دوره از رقابت هــا تیم هــای گل گهــر 

ســیرجان و مــس ســونگون مقام هــای اول و دوم، فــولاد مبارکــه و مس 
سرچشــمه مقــام ســوم مشــترک را بــه دســت آوردنــد. همچنیــن در 
بخــش انفــرادی ایــن مســابقات، ابراهیــم ربیعــی و مهــران ســلیمیان از 
تیــم صنعــت فــولاد مبارکــه بــه ترتیــب مقام هــای دوم و ســوم را کســب 

کردنــد.
در این دوره از مســابقات مهرداد ســهرابی، مهدی رحیمــی، ذبیح الله 

نصوحــی، محمدحســین اســدی، علــی صالحــی، مهــران ســلیمیان، 
ســجاد رنجبــر، امیرحســین هــادی زاده و ابراهیــم ربیعــی به عنــوان 
بازیکــن در تیــم صنعــت فــولاد مبارکــه ایفــای نقــش کردنــد. همچنیــن 
در ایــن مســابقات ابراهیــم قناعتــی به عنــوان مربی و حســین صفایی 
ــه را در کســب ایــن  ــز به عنــوان سرپرســت تیــم صنعــت فــولاد مبارک نی

افتخــار یــاری کردنــد.

 فولاد مبارکه سپاهان برای سومین بار پرسپولیس را شکست داد

 ورزش              ورزش             

آشنایی بیشتر با دارت

دارت یک ورزش است یا نه؟ سال هاست که این بحث   
ادامه دارد، اما بسیاری از مغزهای متفکر یا حداقل محققان 
ریاضیات کاربردی یقین دارند که دارت یک ورزش است. 
واقعیت این است که هیچ کس بدون مهارت های ریاضی 
که  برآید. هنگامی  از پس این بازی  نمی تواند به خوبی 
ورزشکاران برای پرتاب آماده می شوند، باید مثلاً این را هم 
محاسبه کنند که ۷۳ امتیاز یعنی پرتاب ۱۹ تریبل و ۸ دوبل تا 

بتوانند این راند از بازی را با موفقیت به پایان ببرند.
تاریخچه:

گرچــه دارت یکــی از جوان تریــن ورزش هاســت )بــه رســمیت  ا
شناختن رســمی دارت به عنوان یک ورزش در سال 200۵ انجام 

شد(، ولی از آن به عنوان قدیمی ترین بازی یاد می شود.
فدراسیون بین المللی دارت؛ بزرگ ترین انجمن جهان

در ژوئن 200۷ جلسه گروه مؤسسین فدراسیون بین المللی دارت 
گ برگزار شد. آن انجمن میراث و حق قانونی اتحادیه دارت  در پرا
اروپا را دنبال می کرد و در نتیجه توانست خیلی زود به سازمان های 
بین المللی بپیوندد و کار خود را آغاز کند و دارت الکترونیکی را در 
سطح جهانی مطرح کند. در همان زمان گروه مؤسس اتحادیه 
دارت اروپا برگزار شــد؛ جایی که در آن رؤســای جدید و مدیریت 

جدید انتخاب شدند.
فدراسیون بین المللی دارت با 2۶0 هزار بازیکن آغاز به کار کرد و در 
سال بعد انجمن ملی دارت NDA یکی از بزرگ ترین انجمن های 
دارت ایالات متحــده آمریکا بــا 2۵0 هــزار بازیکن به آن پیوســت؛ 
بنابراین فدراســیون بین المللی دارت بزرگ تریــن انجمن دارت 
که انجمن های مختلفی  جهان شــد و این تنها آغاز کار بود؛ چرا
از آسیا، استرالیا، آمریکای جنوبی و آفریقا خواهان پیوستن به آن 
بودند. اولین مسابقه ای که توسط فدراسیون بین المللی دارت 
برگزار شد، مسابقات قهرمانی جهان زادار کرواسی در ژوئن 2009 
بود. این اولین رقابتــی بود که در آن دارت الکترونیکی اســتفاده 
شد و تیم های مختلف از سه قاره اروپا، آمریکا و آسیا را گرد هم آورد.

گی های دارت ویژ
دارت ازجمله رشته هایی اســت که امروزه گسترش و محبوبیت 
روزافزونی در جهان و به ویژه کشــور ما داشته است. ویژگی های 
خاصی ورزش دارت را از سایر رشته ها متمایز می کند. برای مثال، 
رشته ورزشــی دارت هم حرکتی و هم ذهنی است. رشته ورزشی 
دارت را تمــام افراد از پیر و جوان، دختر و پســر، جانباز و معلول و 
حتی ناشــنوایان و کم توانان ذهنــی و... می تواننــد انجام دهند 
و حتی بــه مرحله حرفــه ای شــدن هــم برســند. ورزش دارت به 
فضای نسبتاً کوچک نیاز دارد و امکان اجرای آن در فضای بسته 
و محدود هم میسر است. علاوه بر این امروزه مسابقات رسمی 
دارت در سراسر جهان در حال برگزاری است و علاقه مندان زیادی 
را به خود جذب کرده است. ریشه و اصل ورزش دارت به تیراندازی 
کمان برمی گردد، اما دارای ویژگی های منحصربه فردی است.  با
دارت به قــدرت کمتری نیاز دارد و مســافت پرتاب، کمتر اســت 
که این خــود نحوه پرتــاب را تحت تأثیر قــرار می دهد. همچنین 
در دارت از وسایل و تجهیزات ســاده تری به نسبت تیراندازی با 
کمان استفاده می شود. این ورزش به قدرت و سرعت نیاز ندارد 
و تنها به دقت، تمرکز و محاســبات وابســته اســت. از طرفی این 
رشته ورزشــی می تواند مکملی برای هر رشــته دیگر و جوابگوی 
نیازهای هر قشری باشــد؛ به طور مثال، در نوجوانان این رشته 
با توجه به ماهیت و جذابیت هایی که درون خود دارد می تواند 
به راحتی دقت و تمرکز آن ها را افزایش دهد. در مورد سالمندان 
که ما با تلاش های فراوان سعی در افزایش میزان اعتمادبه نفس 
و لذت از زندگی را داریم، این رشــته ورزشی به راحتی جواب گوی 

این نیاز است. 
تخته دارت به صــورت خاصــی امتیازبندی شــده اســت، گاهی 
نیاز دارد که شــما عددی را در 2 یا 3 ضرب کنید و همچنین باید 
در حین بــازی مدام مجمــوع امتیازات خــود را جمع کنیــد و به 
خاطر بســپارید، این کار به افزایش قدرت محاســبه شما کمک 

زیادی می کند.

ورزش

اطلاعیه

اولین دوره مسابقات دارت قهرمانی شرکت ها، اداره ها و کارخانه های استان اصفهان هم زمان با ایام مبارکه دهه مبارک فجر، روز 
جمعه ۱۹ بهمن ماه ۱۴۰۳ برگزار شد.

به گزارش امور ورزش، تیم دارت صنعت فولاد مبارکه در این مسابقات با ترکیب مصطفی رستم شیرازی و سید حسین عظیمی به مقام 
ک انرژی به ترتیب مقام های اول و سوم این رقابت ها را کسب کردند. نایب قهرمانی دست یافت و تیم های ذوب آهن و نیا

گفتنی است در این مسابقات غلامرضا کریمیان و غفار احمدی به ترتیب مسئولیت سرپرستی و سرمربیگری تیم صنعت فولاد مبارکه را بر عهده داشتند.

به گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، تیم های 
فوتبال فولاد مبارکه سپاهان و پرسپولیس در مرحله یک هشتم جام 

حذفی فوتبال به مصاف یکدیگر رفتند.
گردان کارترون در نیمه نخست، توسط محمدمهدی محبی به گل  شا
رسیدند؛ در لحظات پایانی بازی در این نیمه پرسپولیس به گل تساوی 

دست پیدا کرد. در نیمه دوم طلایی پوشان دروازه خود را بازشده دیدند؛ 
اما در ادامه حملات سپاهان به گل دوم منجر شد تا بازی به وقت های 
گردان کارترون توسط میلاد  اضافه برود. در وقت های اضافه اول شا
زکی پور به گل سوم رسیدند و فولاد مبارکه سپاهان با نتیجه 3 بر 2 به 

برتری رسید.

به گزارش امور ورزش، دومین مرحله مسابقات لیگ شنای داخلی فولاد مبارکه به مناسبت ایام گرامیداشت دهه مبارک فجر روز 
چهارشنبه 2۴ بهمن ماه ۱۴۰۳، با حضور ۱۶ تیم و ۶۴ ورزشکار از نواحی مختلف فولاد مبارکه در رشته های انفرادی ۳۳ متر کرال 

پشت، ۳۳ متر قورباغه، ۳۳ متر پروانه و ۳۳ متر کرال سینه، 2۰۰ متر آزاد و رشته تیمی شنای امدادی ۴*۳۳ برگزار شد.  
مرحله بعدی این مسابقات اول اسفندماه برگزار خواهد شد. در این مرحله از مسابقات نتایج زیر به دست آمد:

نایب قهرمانی تیم دارت صنعت فولاد مبارکه
 در مسابقات قهرمانی استان شرکت ها

برگزاری مرحله دوم سومین دوره
 مسابقات لیگ شنای داخلی فولاد مبارکه

تیم صنعت فولاد مبارکه بر سکوی سوم مسابقات آمادگی جسمانی ایمیدرو

- بهمن ماه 1403 نتایــج هفته دوم مســابقات والیبال گرامیداشــت دهه مبــارک فجر
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برگزاری مسابقات فوتسال جام رمضان

به اطلاع همکاران گرامی می رساند امور ورزش فولاد 
مبارکه در نظر دارد در راســتای ارتقای سلامت و افزایش 
نشــاط فردی بین کارکنــان، اقــدام به برگزاری مســابقات 
فوتســال جام رمضان در ســالن چندمنظــوره مجموعه 

فردوس کند.
علاقه مندان به حضــور در این مســابقات بایــد از تاریخ 2۷ 
بهمن مــاه تا یکم اســفندماه ۱403 بــا نماینــده ورزش ناحیه 
خود تماس حاصل فرمایند و نسبت به ثبت نام اقدام کنند.

شایان ذکر اســت فهرست و شــماره های تماس نمایندگان 
نواحی در قســمت اطلاعیه های وب ســایت امــور ورزش به 

آدرس SPORT.MSC.IR قابل مشاهده است.

   خدمات عمومی و امور رفاهی/ امور ورزش
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خبـــــــــــــــــــــر کوتاه

»اکسیر جوانی «  
 در چالش »جفت پوچ«

اروپایی ها در قاره آمریکا که به تازگی 
تسخیر شده بود به دنبال دو چیز 

بودند؛ یکی »الدورادو«، شهری که تمام 
دیوارهایش از طلا بود و دومی اکسیر 

جوانی.
اروپایی ها از سرخپوست های قاره 
آمریکا در این باره پرس وجوهای 

فراوانی کردند تا اینکه رئیس یکی از 
قبیله های سرخپوست اسرار دارویی 

را برای اروپایی ها فاش کرد که برای 
تسکین هر دردی از سردرد و دندان درد 

گرفته تا درد معده و روماتیسم از آن 
استفاده می شد. سرخپوست ها برای 
درمان ناشنوایی و کرم روده نیز از این 
دارو استفاده می کردند. سفیدها این 

ماده را »روغن سنکا« نامیدند و با آنکه 
این ماده اکسیر جوانی نبود، به آن 

بسیار علاقه مند شدند.
این ماده تیره از چشمه هایی در ایالت 

پنسیلوانیا می جوشید و بومی ها با 
فروبردن تکه پارچه ای در چشمه و 

سپس فشردن پارچه، آن را جمع آوری 
تش  می کردند. ماده ای که به راحتی آ
می گرفت و می شد از آن برای تأمین 

روشنایی استفاده کرد. این ماده همان 
»نفت خام« بود.

کتابخوانی  ع فصل جدید چالش  کتابخوانی شــرو ع فصل جدید چالش  شــرو
»جفت پوچ«»جفت پوچ«

 ویژه نوجوانان متوســطه اول و دوم  ویژه نوجوانان متوســطه اول و دوم 
  با جوایز ارزنده ، هر هفته، پنج شــنبه ســاعت   با جوایز ارزنده ، هر هفته، پنج شــنبه ســاعت 1818    

در اپلیکیشــن راه بهشتدر اپلیکیشــن راه بهشت
))Rahebehesht.comRahebehesht.com(  (  

حضور حماسی مدیران، کارکنان و خانواده های فولاد مبارکه در راهپیمایی یوم الله 22 بهمن، 
همدوش و همدل با سایر مردم مومن و انقلابی اصفهان و سراسر کشور

عکس نوشت

برگزاری سومین جشنواره بازی و سرگرمی »مثبت انرژی« 
با حضور بیش از 7 هزار نفر از کارکنان فولاد مبارکه

رونمایی از بازی رومیزی »جفت پوچ« 
در جشنواره بازی و سرگرمی »+انرژی 3«

رئیس امور فرهنگی فولاد مبارکه، از برگزاری ســومین 
ســال جشــنواره بازی و ســرگرمی مثبــت انرژی با اســتقبال 
چشمگیر بیش از ۷ هزار نفر از کارکنان و خانواده های فولاد 

مبارکه خبر داد.
محمد ســامونی، در گفت وگو با خبرنگار ایراســین اظهار کرد: 
امســال ســومین ســالی اســت که جشــنواره بازی و ســرگرمی 
مثبت انرژی را برگزار کردیم و خوشــبختانه هر سال به واسطه 
بخش های جدیدی که به نمایشــگاه اضافه شده، استقبال 

بهتری از این نمایشگاه صورت گرفته است.
وی افزود: در این جشنواره انواع بازی ها برای کارکنان تدارک 
دیده شده بود؛ از بازی های سنتی و محلی تا بازی های گروهی، 
بازی هــای دیجیتال و مراســم جشــن کــه به مناســبت نیمه 

شعبان امسال برگزار شد.

رئیــس امور فرهنگــی فولاد مبارکــه ادامــه داد: در نمایشــگاه، 
مجموعه هــای مختلفــی حضــور داشــتند و تــلاش شــد از 
مجموعه هــای موفــق در حوزه بــازی و ســرگرمی که محصول 
درخوری دارند در این نمایشگاه دعوت شود و محیطی متنوع 

با انواع بازی ها برای هر سلیقه ای فراهم شود.
وی همچنین به برگزاری جشن های ویژه در ایام نیمه شعبان 
اشاره کرد و گفت: در این سه شب، پایان بخش رویداد، مراسم 
جشنی متناسب با این ایام مبارک با حضور هنرمندان نام آشنا 

بود که با استقبال کم نظیر مخاطبان همراه بود.
سامونی در ادامه به جشنواره استعدادیابی »هابل« اشاره کرد 
و گفت: این جشــنواره فرصتی اســت برای کارکنان، همسران 
و فرزنــدان آن ها تــا مهارت هــای خود را بــه نمایــش بگذارند. 
بدیهی اســت آثار ارسال شــده بررســی می شــود و افــرادی که 

امتیاز لازم را کسب کنند، به مراحل بعدی دعوت خواهند شد 
و در برنامه های فولاد مبارکه از آن ها دعوت  به عمل می آید.

وی گفــت: محورهــای جشــنواره »هابــل« متنــوع اســت و 
علاقه مندان می توانند برای آشنایی با محورهای این جشنواره 

به سامانه راه بهشت مراجعه کنند.
وی همچنیــن از رونمایــی بازی رومیــزی »جفت پــوچ« خبر 
داد و گفت: این بازی مرتبط با کتاب های تاریخ »سرگذشــت 
کنون ۱3 جلد آن در پویش »جفت پوچ«  استعمار« است که تا

به مسابقه گذاشته شد.
وی به زیرساخت های برگزاری این جشنواره اشاره کرد و گفت: 
فضای برگزاری جشــن و مراســم شــامل سه ســالن با زیربنای 
نزدیک بــه ۷000 مترمربع بــود که برای برگــزاری ایــن رویدادها 

آماده شده بود.

محمد سامونی، رئیس امور فرهنگی فولاد مبارکه، در مصاحبه با خبرنگار فولاد، از رونمایی از 
بازی رومیزی »جفت پوچ« در جشنواره بازی و سرگرمی »+انرژی ۳« خبر داد.

وی گفت: چالش »جفت پوچ« با محوریت داستان و سرگذشت استعمار بیشتر یک سال است که مهمان 
خانه های فولادی هاست. با توجه به استقبال خوب نوجوانان از این پویش چالش برانگیز و با توجه به 
کنون بازی رومیزی مربوط به آن نیز آماده شده  و در آستانه انتشار  غنای بالای محتوای این پویش، ا

قرار گرفته است.
به گفته سامونی، در این بازی که دو تا هفت نفر می توانند آن را به صورت گروهی بازی کنند، افراد به دو دسته 
( تقسیم می شوند و هرکدام در تلاش اند تا  »جانی ها« )استعمارگران( و »ناجی ها« )مبارزان ضد استعمار
بر شش جزیره بازی تسلط یابند. این بازی با همکاری واحد امور فرهنگی فولاد مبارکه و تیم بازی سازی 

کو گیم طراحی و آماده و برای اولین بار در رویداد بازی و سرگرمی +انرژی 3 رونمایی شد. شرکت خلاق ا
وی خاطرنشان کرد: همچنین نمونه های این بازی در این جشنواره تست شد که مورد استقبال 

خانواده ها قرار گرفت.

برپایی جشن نیمه شعبان در نواحی مختلف  فولاد مبارکه 

خبـــــــــــــــــــــــــــــــــر
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